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 معاون حقوقی رئیس جمهور:
 در دولت سیزدهم برای نخستین 
بار حکمی تاریخی علیه آمریکا 

صادر شد
محمد دهقان، معاون حقوقی رئیس جمهور در 
جلسه هیئت وزیران به ارائه گزارشی از عملکرد 
این معاونت در دولت سیزدهم پرداخت و گفت: 

در حوزه حقوقی ریل گذاری هایی در...

خودپردازها و کارتخوان های ایران و روسیه از یک ماه دیگر به هم متصل می شوند
صفحه5

معــاون حقوقی و بین المللی وزارت 
امور خارجه: 

مذاکرات رفع تحریم پس از 
اغتشاشات1۴۰1 از سوی طرف 

مقابل رها شد
رضا نجفی، معاون حقوقی و بین المللی وزارت 
امور خارجه در حاشیه »نمایشگاه ۱۰۲۰ روز 

تلاش جهادی؛ فرازهایی از ...

سخنگوی شورای نگهبان: 
با تنفیذ حکم ریاست جمهوری 

اقدامات او اعتبار شرعی و 
قانونی پیدا می کند

مراســم تنفیذ و اعطای حکــم رئیس جمهور 
چهاردهم و آغاز به  کار رســمی رئیس جمهور 
منتخب یک شنبه هفتم مرداد ۱۴۰۳ با حضور 

رهبر معظم انقلاب اسلامی برگزار... ۲۲

یک ضرورت آبی

با گرم شــدن هوا شــاهد افزایش مصرف آب هستیم و با 
توجه به پیش بینی ها صورت گرفته که تابســتانی گرم تر از 
حد نرمال را در پیش داریم، این یعنی مصرف بیشتر آب و 
تبخیر بالاتــر، بنابراین برای گذر از این مرحله باید مصرف 
را کنترل و منابع آبی را به درســتی مدیریت کنیم در غیر 
این صورت خشــکی و کم آبی بیش از پیش دامن شهر های 
بزرگ را خواهد گرفت. اما مهم ترین مســئله در این زمینه 
برنامه ریــزی کوتاه مدت و بلند مدت اســت. یکی از نکات 
مهم و قابل تأمل این است که در بسیاری از مناطق کشور 
چه برای تأمین آب شــرب، چه کشاورزی و چه صنعت به 
برداشــت آب از منابع زیرزمینی وابسته هستیم یعنی فقط 
آب باران و آب های سطحی کافی نیست از طرفی منابع آب 
زیرزمینی ما فقیرتر شده است، بخش کشاورزی با مصرف 
بیش از ۸۰ درصد بالاترین برداشت را از منابع آب شیرین 
کشــور دارد در حالی که بر اساس سند امنیت غذایی ایران 
باید تا سال ۱۴۱۱ مصرف آب در بخش کشاورزی از ۸۱ به 
5۱ میلیارد متر مکعب برســد. بنابراین می طلبد منابع آب 
را جدی تر مدیریت کنیم. آمار ها نشان می دهد که مجموع 
بارش های امســال تا اول تیرماه نسبت به مدت مشابه سال 
گذشــته که ۲۰۴ میلیمتر بود و رشد ۱۸ درصدی داشته، 
اما مســئله این است که زمین به حدی تشنه است و منابع 
آبی کمبود دارند و این بارش ها دردی را دوا نمی کند. نکته 
دیگر اینکه پراکندگی بارش در همه جای کشــور یکسان 
نبوده اســت، بر اســاس داده های هواشناسی بارندگی های 
سال آبی جاری ۴۲ میلیمتر بیشــتر از پارسال بوده است 
تا اینجا شــاید خبری از بحران وکم آبی نباشــد همچنین 
سازمان هواشناســی اعلام کرده که دمای کشور نسبت به 
5۰ ســال گذشته ۲ درجه گرم تر شده است، هر یک درجه 
افزایش دما حدود ۷ درصد شــدت تبخیــر آب را افزایش 
می دهد، مطالعات نشــان می دهد میانگین دمای ۱۰ ساله 
اخیر کشــور نســبت به میانگین ۱۰ ســاله پنج دهه قبل 
حدود ۲ درجه بالاتر اســت یعنی حدود ۱5 درصد شدت 
تبخیر بالاتر رفته اســت، به طور کلــی روند دما طی چند 
دهه اخیر گرمایشــی بوده است. پس راهی جز پیشگیری 
و فرهنگ ســازی نداریم کنترل مصرف آب های زیرزمینی، 
کنتور گذاشتن روی چاه ها و حمایت از سیستم های آبیاری، 
و بهســازی شبکه های لوله کشی جهت جلوگیری از منابع 

آبی از جمله اقدامات است.
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مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی  استان فارس تشریح کرد: 

سال پرُبار 
فرهنگ و هنر

حمیدرضا قانعی، مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اســلامی 
 اســتان فارس رویدادهای فرهنگی هنری پیش رو در 
اســتان را تشریح کرد و امسال را ســال پرباری برای 
هنرمندان و فرهنگوران دانســت. قانعی اعلام داشت: 
فارس در ســال جاری شاهد سه رویداد خاص خواهد 
بود؛ رویدادهایی که در ســال های گذشــته به دلایلی 

چــون کمبود و عدم وجود اعتبار به تعطیلی رســیده 
بــود، اما خوشــبختانه با تلاش و پیگیــری، موفق به 
احیای آن ها شدیم. وی جشنواره فیلم شیراز، دوسالانه 
خوش نویسی و دوسالانه جشــن کتاب سال فارس را 
رویدادهای مهم امســال خواند و ادامــه داد: در حال 

صفحه ۳برنامه ریزی برای برگزاری هرچه ...

صفحه ۷

برق                    منطقه ای  فارس

ایران - تابستان، همدلی در صرفه جویی با مدیریت مصرف برق، گرمای تابستان راخنک تر کنیم.

رونمایی از سردیس بانوی نیکوکار »زهرا سعادت«، به ابتکار و همت شورا و سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری شیراز؛

 الگو سازی و نکوداشت خیران مأموریت شورا و شهرداری

گروه خبر- لیلا غضنفری 
رویکرد توسعه همه جانبه و رفع محرومیت با بهسازی 
معابر و لوله گذاری دفع آب های ســطحی و احداث 
فضای های ورزشــی از جمله محورهای گفت وگوی 
رئیس کمیته محرومیت زدایی و ناظر شورا در سطح 

منطقه و شهردار منطقه 9 شیراز بود. 
شهردار منطقه 9 شیراز در ابتدای این نشست با اشاره 
به برخی اقدامات این منطقه در سال گذشته گفت: 
یکی از رویکردها در ســال جاری در ســطح منطقه 

پیش از شروع اجرای پروژه های جدید، به اتمام رساندن پروژه هایی 
که از سال قبل شروع شده است، می باشد.

عبدالصالح رســتم زاده افزود: ســال قبل عمده فعالیت ها  در سطح 
منطقه، نهضت پیاده روسازی بود به طوری که ۲۸۰هزار متر عملیات 
کف سازی، ساماندهی و نوسازی پیاده رو در سطح منطقه انجام شد 
که در نوع خود کم نظیر اســت و امسال هم در طول ۴ماه نخست 
9۲۰۰متر عملیات پیاده روســازی در سطح منطقه انجام شده که 

عدد خوبی است.
 به گفته  رســتم زاده، منطقه  9یکی از مناطق در حال رشد  است 
که بیشترین نرخ  در صدور پروانه های ساختمانی را دارد هر چند که  

هنوز نیازمند زیر ساخت های بسیاری است.
شــهردار منطقه با بیان اینکه یکی از نیازهای معابر منطقه 9 بحث 
آسفالت اســت بطوری که این جز بیشترین درخواست مردم است 
عنوان کرد: در همین راستا در این مدت ۱۷۴5۰۰ متر مربع آسفالت 

با اعتباری بالغ بر ۴۳ میلیارد تومان اجرا شده است.
رستم زاده از ادامه روند نهضت آسفالت تا مهر ماه سال جاری به دلیل 
مناسب بودن هوا خبرداد و گفت: و با اجرای آسفالت جدید، حجم 

آسفالت انجام شده اضافه می گردد. 
او درباره اثرگذاری نهضت آسفالت معابر در رضایتمندی شهروندان 
تصریح کرد: در شــهرک ســامان پس از گذشت بیش از یک دهه 
کوچه های این محله آســفالت شده است که با این اقدام شهرداری 
منطقه 9، ســاکنان درگفت وگو با ما اینگونه عنوان کردند که پس 
از ۱5 سال اکنون احساس شهروند بودن در شیراز را تجربه کردیم.

شهرک سامان که جز محله های هدف محرومیت زدایی قرار دارد با 
احداث پارک کودک و آغاز ســاخت یک ورزشــگاه متحول خواهد 
شــد این موضوعی بود که رســتم زاده در ادامه گزارش عملکرد به 

آن پرداخت.
  افزایش فضای سبز عمومی 

افزایش فضای ســبز عمومی  اولویت ســال جاری منطقه 9 است، 
شــهردار منطقه با اشــاره به ایــن مطلب خاطر نشــان کرد: تنها 
۳۳بوستان و فضای ســبز عمومی به وسعت ۲۰ هکتار در منطقه 
وجود دارد که با احتساب جنگل کاری در ارتفاعات این رقم  به ۱۷۴ 
هکتار  افزایش خواهد یافت اما با توجه به گســترده شدن منطقه و 

جمعیت ساکن کافی نیست. 
شــهردار منطقه 9شیراز از ظرفیت منطقه برای ارتقای فضای سبز 
عمومی خبر داد و گفت: یکی از مهم ترین ظرفیت های احداث فضای 
ســبز عمومی پارک ۲۴۰ هکتار اراضی اطراف رودخانه چنار راهدار  
است که از  سال 95 در پنج فاز طراحی و بسته های سرمایه گذاری 
خوبی در آن دیده شــده اســت که با اجرای آن می توان بسیاری از 

مشکلات کمبود فضای سبز و تفریحی را مرتفع کرد.
 رستم زاده خاطر نشان کرد: با اجرای  ۲۸ هکتار فضای سبز عمومی 

سرانه فضای سبز منطقه بیش از ۲برابر خواهد شد.

  اضافه شــدن پارك هــای 
تخصصی و موضوعی 

 احــداث پارک هــای موضوعی از 
جمله پارک فناوری و مادر و کودک 
در اطــراف رودخانه چنار راهدار از 
دیگر پروژه هایی بود که شــهردار 
منطقــه 9 به آن اشــاره و  اظهار 
داشت: خدمت دهی بیشتر به مردم 
محلات منطقــه در کنار آن ایجاد 
جذابیت ســفر  از جمله رویکردها 
در احداث این پارک های تخصصی 

است. 
رســتم زاده اجرای پارک ســاحلی 

حاشــیه رودخانه چنــار راهدار در 
بلوار طلاییــه را از جمله پروژه های 
مهــم منطقه عنوان کــرد و گفت: 
این پروژه بعد از چند وقت توقف با 
انعقاد قرارداد پیمانکار جدید در حال 

تجهیز کارگاه است. 
شهردار منطقه 9شیراز با بیان اینکه 
این پــارک به مســاحت)۳/۲( ۳و 
۲دهم هکتــار و با براورد اولیه ۱۲5 

میلیارد تومان آغاز شده است، اظهار امیدواری کرد اواسط سال آینده 
شاهد رونمایی باشیم. 

وی با اشاره به ساخت فاز اول پارک تخصصی کودک در 9هزار متر 
مربع در شهرک سامان و اجرا عملیات فاز دوم آن در آینده نزدیک 
اظهار داشت: عملیات اجرایی فاز دو باغ خانواده سجادیه به مساحت  
۱/۲هکتار با ۱۲ میلیارد تومان اعتبار با هدف افزایش ســرانه های 

فضای سبز و تفریحی  شروع شده است.
  احداث سالن های ورزشی 

احداث ســالن های ورزشــی  از جمله ۴سالن 
ورزشــی به روز در شــهرک امام حسین )ع(، 
رضوان، ســامان و سبحان موضوع دیگری بود 

که رستم زاده به آن گریزی زد.
رستم زاده با اشاره به رتبه نخست این منطقه در 
صدور پروانه های ســاختمانی گفت: تسریع در 
صدور پروانه و پایان کار امروز به یکی از اهداف 
ما تبدیل شده و در کنار آن عملیات خوبی در 

ممیزی املاک آغاز شده است. 
وی از شــهروندان منطقــه خواســت بــرای 
جلوگیری از برخی مشکلات و احتمال اشکال 
در قبوض عوارض شهرداری حتماً مشخصات 
و اطلاعات خود را در ســامانه سرو به صورت 

خود اظهاری ثبت کنند و حتماً از صحت اطلاعات ثبت شــده خود 
اطمینان حاصل کنند  تا در این زمینه با مشکلی مواجه نشوند.

وی با اشــاره به نبود حتی یک مورد آبگرفتگی در ســطح منطقه 
در بارندگی ســال جاری  افــزود: منطقه 9 یکی از مناطقی بود که   

بهترین عملکرد دفع آب های سطحی را داشت. 
شهردار منطقه 9 درباره موضوع و اعتبار پروژه های محرومیت زدایی 
نیز گفت:  در زمینه محرومیت زدایی اعتبار از ۲۸ میلیارد تومان سال 

قبل به ۷۸ میلیارد تومان افزایش یافت است.
رستم زاده همچنین خاطر نشان کرد: در حوزه جذب سرمایه گذاری 

هم از تکلیــف ۲5هزار میلیارد 
تومانی شهرداری در سال ۱۴۰۲  
بیش از ۱5۰۰ میلیارد تومان آن 
سهم منطقه 9 است که بیش، 
از ۳۰ درصد در این مورد رشد 
داریم، بطوری که  بســته 5۴۰ 
میلیارد تومانی ســرمایه گذاری 
در ورودی شــیراز، زیــر پــل 
طبیعت فاز ۳ تعریف شده است. 
همچنین  اجــرای جایگاه های 
تک نازل سوخت برای اولین بار 
در شــیراز  بعنــوان پروژه های 
سرمایه گذاری در سطح منطقه 

اجرا می شود.
رستم زاده با بیان اینکه یکی از 
مطالبات عمومی مردم  سرعت 
در اجرای پروژه ها به ویژه مناطق 
محروم اســت، تصریح کرد: با 
ورود کمیته محرومیت زدایی و 
فعالیت قرارگاه محرومیت زدایی 
احمد بن موسی )ع( در محلات 
پروژه ها سرعت خوبی  محروم، 
گرفته اســت هر چند که در این بین یکی از اساسی ترین مشکلات 
ما عدم همکاری برخی از دستگاه های خدمات رسان به ویژه در حوزه 

آبفا و برق برای احداث شبکه ها برای اجرای آسفالت معابر است.
وی با اشــاره به تخصیص صــد درصدی بودجه بــرای پروژه های 
محرومیت زدایی خواســتار همکاری دســتگاه ها برای اجرای این 

پروژه ها و مطالبه گری مردم و رسانه ها در این زمینه شد. 
رســتم زاده گفت: تا انتهای سال چند پارک دیگر هم در دستور کار 
داریم که یکی از مهم ترین آنها پارک فناوری اســت که حتی یک 
بازارچه خود اشتغالی هم برای اهالی محل 

در آن دیده شده است.
  ارتفای سطح رفاه زندگی شهروندان  
نیاز به تلاش و همت همه دستگاه ها دارد 
عضو ناظر شورا در شهرداری منطقه 9 شیراز 
معتقد است که در راستای محرومیت زدایی 
تمام دستگاه های اجرایی باید به وظایف خود 

عمل کنند. 
سیده مریم حسینی ضمن اشاره به اقدامات 
بســیار خوب در زمان شهردار سابق منطقه 
9 شــیراز و تشــکر از زحمات دکتر افضلی 
اظهار کرد: خوشــبختانه تمــام برنامه های 
محرومیت زدایــی در منطقه 9 شــهرداری 

شــیراز با استقبال شــهردار جدید منطقه روبرو شد که 
جا دارد از زحمات جناب آقای رســتم زاده در راســتای 
 ارتقای ســطح زندگی شــهروندان در منطقه تشــکر و

 قدردانی گردد. 
وی با بیان اینکه ارتفای ســطح رفاه زندگی شهروندان  
نیاز بــه تلاش و همت جمعی دارد، افزود: تلاش جمعی 
بدین معنی است که تمام دســتگاه های خدمات رسان 
 به مــردم همگی در راســتای تکمیــل و ادامه دهنده 

راه یکدیگر باشند تا به هدفی مشترک دست یابیم.
رئیس کمیته محرومیت زدایی شــورای اســلامی شــهر شــیراز 
اظهار کرد: در منطقه 9 شــهرداری شیراز با توجه به درخواست و 
نیاز مردم و شــناخت وضع موجود، باعث شــد تا چند هدف در را 
دنبال نماییم که در این راســتا اجــرای پروژه های بزرگ مقیاس با 
ویژگی فرا منطقه ای ماهیت محــلات را تغییر می دهد و یا اجرای 
پروژه های زیســت محیطی که اثرات زیــاد و خوبی بر روی محیط 
 زیســت و کاهش آلودگی ها دارد که احداث بوستان ها  نمونه هایی 

از این دست هستند.
حسینی گفت: پروژه های فرهنگی اجتماعی نیز در رفع محرومیت 
منطقه اثرات زیادی را به همراه داشــته و دارد که راه اندازی مجدد 
خانه محلی شــهرک مهدی آباد و یا احداث سالن های ورزشی که 
موجب ایجاد نشــاط و رفاه شهروندان ســاکن در سطح منطقه 9 
شهرداری شیراز  می گردد. نگاه ما، زدودن محرومیت و تقویت بنیه 
اقتصادی خانواده ها در محلات است که به زودی پروژه های خوبی در 

این زمینه معرفی می نماییم. 
وی افزود: از آنجا که جمعیت منطقه رو به رشــد اســت لازم است 
در ایــن زمینه به گونه ای برنامه ریزی شــود که تصمیمات منطبق 
بر عدالت اجتماعی باشــد. عضو ناظر شــورا در شهرداری منطقه 
9 شــیراز اظهار کرد: شــهردار منطقه نگاه بلندی به منطقه  دارد 
و جای خوشــحالی اســت که شــهردار منطقه در جهت کاهش 
فقر شــهری گام های مؤثری را برداشــته که نشــان دهنده فهم 
 درســت وی از مدیریت شهری اســت زیرا باعث ارتقا توان شهر و 

شهرداری می شود.
حسینی گفت: در منطقه مهدی آباد دو  پروژه لوله گذاری اجرا شده 
است که از نظر دفع آب های سطحی و کارهای زیرساختی شهر اتفاق 
خوبی به شــمار می رود و  همچنین اجرای پروژه های زیرســازی و 
روکش آسفالت کوچه های محله مهدی آباد نیز اثرات خوبی درسطح 

منطقه داشت.
وی افزود: بودجه مناســب جهت اجرای پروژه های محرومیت زدایی 
در محله مهدی آباد در نظر گرفته شــده است که پروژه های خوبی 
نیــز اجرا گردید اما تا رســیدن به عدالــت اجتماعی نیاز به تلاش 
مضاعف و همکاری تمام دستگاه های خدمات رسان و اجرایی است تا 
کمبودهای این محله مرتفع شود. یکی از مشکلات محله مهدی آباد 
عدم اجرای پروژه های فاضلاب در این محله است که اگر اداره آبفای 
شــیراز و پروژه های فاضلاب را اجرا نماید ما نیز سریع تر پروژه های 
محرومیت زدایی را اجرا و و به بهره برداری می رسانیم، بنابراین از تمام 
دستگاه های اجرایی و خدمات رسان درخواست می نماییم تا قبل از 
اتمام تابســتان عملیات های عمرانی خود را در محله مهدی آباد به 
سرانجام برسانند تا شهرداری نیز پروژه های محرومیت زدایی از جمله 

زیرسازی و روکش آسفالت را انجام دهد.
حســینی بیان کرد: معتقدم که ســاکنان منطقه مهدی آباد لایق 

زندگی بهتر در شرایط محیطی زیباتری هستند.

توسعه زیر ساخت  ها برای ارتقای رضایتمندی شهروندان

عضو ناظر شورای اسلامی شهر در شهرداری 
منطقه 9 شیراز:

دستگاه های اجرایی به وظایف 
خود عمل کنند

شهردار منطقه 9 شیراز اعلام کرد: 

موفقیت در پیشگیری از بحران و آبگرفتگی 
معابر با اجرای لوله گذاری دفع آب های 

سطحی 

در نشست مشترك ناظر شورا در سطح منطقه و شهردار منطقه 9 مطرح شد؛

تی
حیا

ره 
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 ط
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)Ba-energy.ir با انرژی شو( با گرمای همدلی، گرمای تابستان را پشت سر می گذاریم، با مدیریت مصرف برق از
 گنبد گرمای تابستان عبور می کنیم.
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فــارس- مراســم تنفیــذ و اعطــای حکــم 
رئیس جمهــور چهاردهم و آغاز به  کار رســمی 
رئیس جمهــور منتخب یک شــنبه هفتم مرداد 
۱۴۰۳ بــا حضور رهبر معظم انقاب اســامی 

برگزار خواهد شد. 
  مقصود از تنفیذ چیست؟

هادی طحان نظیف، عضو حقوقدان و سخنگوی 
شــورای نگهبــان در این باره تأکیــد کرد: در 
اصل ۱۱۰ قانون اساســی که موضوع وظایف و 
اختیارات رهبــری در آن آمده، ذیل بند 9 این 
اصل، بحث امضای حکم ریاست جمهوری پس 
از انتخــاب مردم در زمــره وظایف و اختیارات 
رهبر ذکر شده است. امضا که در این بند آمده 
مترادف تنفیذ و به معنای بــه اجرا درآوردن و 
تأیید کردن است که مقصود از آن اعتبار بخشی 
و تأیید یک عمل حقوقی اســت. وی افزود: بر 
همین مبنا بایــد بگویم که اصطــاح امضای 
حکم ریاســت جمهوری به مفهوم اجازه دخالت 
و اعمال قدرت بــه رئیس جمهور در چارچوب 
مشخص شــده توسط شــرع و قانون اساسی از 
طرف ولی فقیه است که بر مبنای همین اجازه 

اقدامات رئیس جمهور اعتبار شــرعی و قانونی 
پیدا می کند.

  تنفیذ چگونه انجام می شود؟
طحان نظیــف تصریح کــرد: بعــد از برگزاری 
انتخابــات ریاســت جمهوری و تأییــد صحت 
انتخابــات از طــرف مرجع قانونــی آن یعنی 
شــورای نگهبان، اعتبارنامه فرد منتخب توسط 

شــورای نگهبان تهیه و بــه محضر مقام معظم 
رهبری تقدیم می شــود. وی ادامــه داد: بعد از 
آن طی یک مراســمی بعد از گزارشی که وزیر 
کشور از چگونگی برگزاری انتخابات می دهد و 
با اعام نامزدی که واجد رأی اکثریت شــده و 
قرائت اعتبارنامه شــخص منتخب، رهبر معظم 
انقاب طــی حکمــی ریاســت جمهوری فرد 

منتخب را امضا می کنند و بر اســاس ماده یک 
قانون انتخابات ریاست جمهوری اسامی ایران، 
دوره ریاست جمهوری از تاریخ تنفیذ اعتبارنامه 

به وسیله رهبر انقاب آغاز می شود.
تنفیذ حکم    مبنــای اعطای صلاحیــت 

ریاست جمهوری به ولی فقیه چیست؟
سخنگوی شــورای نگهبان تأکید کرد: مبنای 
اعطای صاحیت تنفیذ حکم ریاســت جمهوری 
به ولی فقیه این است که از یک طرف طبق اصل 
5 قانون اساســی اســت که ولایت امر و امامت 
امت در زمان غیبت برعهده  فقیه جامع الشرایط 
قــرار داده و از طرف دیگر هــم حق حاکمیت 
ملت و قوای حاکم طبق اصل 57 قانون اساسی 
اســت که زیر نظر ولایت مطلقــه امر یا ولایت 
فقیه اعمال می شــود تا ضامــن انجام وظایف 
اصیل اســامی از طرف ســازمان ها و نهادهای 
مختلف اجرایی کشور باشیم. طحان نظیف ادامه 
داد: بر مبنای قانون اساســی جمهوری اسامی 
پــس از پیروزی انقاب اســامی، بعد از انجام 
فرآیند هایی که عرض شــد یعنی انتخاب مردم 
و تأیید صحت انتخابات توسط شورای نگهبان، 

مراسم تنفیذ از سوی رهبر انقاب برگزار شده 
و این به معنــای اجازه دخالت و اعمال قدرت و 
به نوعی اجازه اعمال برخی از شئون ولایت در 

عرصه عملی اداره کشور است.
  استفاده امام )ره( از واژگان نصب و منصوب 

کردن درباره تنفیذ
وی افــزود: وقتی ایــن موضــوع را در بیانات 
بنیان گذار انقاب اسامی حضرت امام خمینی 
)ره( هم جســت وجو می کنیم، می بینیم ایشان 
نیــز با این مبنــا در احکام تنفیــدی که برای 
رؤســای جمهــور منتخب صــادر نموده اند، از 
واژگان نصب و منصوب کردن استفاده نموده اند.
سخنگوی شــورای نگهبان در پایان یادآور شد: 
امضای حکم ریاســت جمهوری هم دارای آثار 
شــرعی و هم دارای آثار حقوقی است. از آنجا 
کــه رئیس جمهور و به تبــع او دولت، تصرفات 
گســترده ای در موضوعات مختلــف دارند؛ لذا 
می توان گفت اعمال آنها به نوعی اعمال ولایت 
به حســاب می آیــد و در حقیقت امضای حکم 
اعمال  این  امضای  به معنای  ریاســت جمهوری 
ولایت از جانب رئیس جمهور محسوب می شود.

سخنگویشوراینگهبان:

با تنفیذ حکم ریاست جمهوری اقدامات او اعتبار شرعی و قانونی پیدا می کند
رئیسجمهورمنتخب:

تحریم کنندگان امروز ایران 
به دشمنان ما سلاح شیمیایی می دادند

ایسنا- مسعود پزشکیان، رئیس جمهور منتخب در حساب کاربری خود 
در شــبکه اجتماعی ایکس نوشت: در سالروز بمباران شیمیایی روستای 
زرده کرمانشــاه هســتیم. آن هایی که امروز به بهانه هــای واهی، مردم 
ایران را تحریم می کنند، همان هایی هســتند که به دشمن ایران ساح 

شیمیایی می دادند.

وزیردفاع:
گزارش عملکردمان را به »پزشکیان« ارائه دادیم

تسنیم- امیر محمدرضا آشتیانی، وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح 
به همراه سردار یعقوبی رئیس ســازمان حفاظت اطاعات وزارت دفاع، 
حجت الاسام آقاجانپور رئیس سازمان عقیدتی سیاسی وزارت دفاع، سردار 
طایی نیک معاون توسعه، مدیریت و برنامه ریزی راهبردی امور مجلس 
وزارت دفاع و حجت الاســام شیرازی جانشین سازمان عقیدتی سیاسی 
وزارت دفاع، با مسعود پزشــکیان، رئیس جمهور منتخب دیدار کردند و 
 پیروزی او در چهاردهمین انتخابات ریاســت جمهوری را تبریک گفتند.
امیر آشــتیانی وزیر دفاع پس از دیدار بــا رئیس جمهور منتخب، گفت: 
وزارت دفــاع وزارتخانه ای بســیار مهم اســت که نقطــه وصل دولت و 
نیروهای مسلح بوده و مســئولیت حمایت از نیروهای مسلح را بر عهده 
دارد. وی اضافه کرد: لازم بود گزارش هدفمندی را از مجموعه کارهایی 
که وزارت دفاع انجام داده را به پزشــکیان ارائه کنیم و ان شــاءا... مورد 
اســتفاده قرار بگیرد. همه این ها برنامه هایی بوده که انجام شــده و در 

آینده باید دنبال شود.

رئیسستادمرکزیاربعین:
حدود ۱۷۳ هزار ایرانی دهه اول محرم به عراق 

سفر کردند

فارس- ســید مجید میراحمدی، رئیس ستاد مرکزی اربعین با اشاره به 
سفر زائران ایرانی در ایام دهه اول محرم به عراق و عتبات عالیات گفت: 
ابتــدای محرم تا یازدهم این ماه ۱7۲ هزار ۶۶9 نفر از اتباع ایرانی برای 

زیارت عتبات عالیات به عراق سفر کردند.
وی اضافه کرد: ســال گذشــته در دهه اول محرم و مدت مشابه امسال 

۱۴9 هزار و ۸۱۰ نفر از هموطنان عزیز به عراق سفر کردند.
میراحمدی تأکید کرد: براساس آماری که ارائه شد باید گفت که امسال 
از ابتدای محرم تا یازدهم این ماه شاهد افزایش ۱5 درصدی خروج اتباع 

ایرانی از مرزها و ورود آنها به کشور عراق بودیم.
وی تصریح کرد: پیش بینی ما این اســت که اربعین امسال بیش از ۱۰ 
درصد نســبت به سال گذشته افزایش زائر داشته باشیم. وی اضافه کرد: 

در دهه اول محرم هیچ مشکل امنیتی نداشتیم.

عضوهیئترئیسهمجلس:
حضور ۵ رئیس جمهور و ۱۰ رئیس مجلس در مراسم 

تحلیف قطعی شده است

ایرنا- مجتبی یوسفی، عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسامی درباره 
فرآیند مراسم تحلیف مسعود پزشکیان، رئیس جمهور منتخب جمهوری 
اسامی ایران گفت: در روزهای گذشته صحت انتخابات ریاست جمهوری 
توسط شورای نگهبان تأیید و اعتبارنامه ریاست جمهوری توسط اعضای 
شورای نگهبان صادر و به دفتر مقام معظم رهبری ارسال شد که بعد از 
صدور اعتبارنامه، مراســم تنفیذ رئیس جمهور، هفتم مرداد ماه با حضور 
رهبر معظم انقاب و ســایر مقامات کشوری و لشکری در حسینیه امام 

خمینی )ره( برگزار می شود.
عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اســامی افزود: پس از مراسم تنفیذ، 
مراســم تحلیف رئیس جمهور با حضور رئیس دیوان عالی کشور، اعضای 
شــورای نگهبان قانون اساسی و رئیس قوه قضاییه قرار است 9 مردادماه 

در مجلس شورای اسامی برگزار شود.
نماینده مردم اهواز در مجلس شــورای اســامی یادآور شد: در مراسم 
تحلیف، رئیس جمهور منتخب طبق اصل ۱۲۱ قانون اساســی ســوگند 
یــاد خواهد کرد مبنی بر اینکه همه اســتعداد و صاحیت خویش را در 
راه ایفای مسئولیت هایی که به عهده گرفته است، به کار گیرد و در پایان 

سوگندنامه را امضا می کند.
وی با بیــان اینکه رئیس جمهور بعد از مراســم تحلیف، طبق آئین نامه 
داخلــی مجلس دو هفته زمان دارد تا برنامه خود و وزرای پیشــنهادی 
را بــه مجلس معرفــی کند، گفت: پس از اعام وصول فهرســت وزرای 
پیشــنهادی توسط هیئت رئیســه مجلس، به مدت یک هفته برنامه وزرا 
با حضور آنها در کمیســیون های تخصصی مجلس بررسی می شود و در 
نهایت جلسه رأی اعتماد به کابینه در هفته پس از آن در صحن مجلس 

برگزار خواهد شد.
یوســفی در ادامــه درباره مقامات و شــخصیت هایی که قرار اســت در 
مراســم تحلیف رئیس جمهور حاضر شوند، تصریح کرد: عاوه بر رئیس 
و نمایندگان مجلس شــورای اسامی، از برخی مقامات  و شخصیت های 
داخلــی و  خارجی برای حضور در مراســم تحلیف دعوت به عمل آمده و 
کمیته ای متشــکل از وزارت خارجه و مجلس شــورای اسامی در حال 

دعوت از شخصیت ها و مقامات مختلف کشورها هستند.
عضو هیئت رئیســه مجلس شورای اســامی ادامه داد: وزارت خارجه از 
حضــور پنج رئیس جمهور و ۱۰ رئیس مجلــس تا امروز برای حضور در 
مراســم تحلیف خبر داده است. البته این فهرست در حال تکمیل شدن 

است و تا زمان برگزاری مراسم تحلیف قطعاً تغییر خواهد کرد.

ایرنا- رضا نجفــی، معاون حقوقی و بین المللی 
وزارت امور خارجه در حاشیه »نمایشگاه ۱۰۲۰ 
روز تاش جهادی؛ فرازهایی از دســتاوردهای 
سیاســت خارجی دولت سیزدهم« در خصوص 
عملکــرد معاونــت مزبور در دولت ســیزدهم، 
اظهارداشت: یک بخش سیاست خارجی دولت 
ســیزدهم تحت عنوان افزایــش همکاری های 
بین المللی بود که بخــش مهم آن حضور فعال 
در مجامع بین المللی و به خصوص سازمان ملل 

متحد بود.
 سیاست ما از ابتدا بر این استوار بوده که صندلی 

خالی در هیچ سازمان بین المللی نداشته باشیم
وی گفت: انتقاد همیشــگی ما به ســازمان های 
بین المللی این است که دســتورکارهای آن به 

نفع کشــورهای مستقل نیســت؛ ولی سیاست 
ما از ابتدا بر این اســتوار بوده که صندلی خالی 
در هیچ ســازمان بین المللی نداشته باشیم تا به 
بیان دیدگاه و مواضع جمهوری اســامی ایران 

بپردازیم.
نجفی افــزود: در مجمع عمومی ســازمان ملل 
شــهید رئیســی و تیم همراه ایشان فعال بود و 
سخنرانی های ماندگاری را انجام دادند و به ویژه 
آنجا که تصویر شهید سلیمانی یا قرآن را دست 
گرفتند. ماقات های متعــدد وزیر امور خارجه 
شهید در حاشــیه مجمع عمومی سازمان ملل 
متحد که در خصوص فلسطین هم بسیار تاش 
کردند و اقدامات گسترده و مفیدی در مجموع 
از سوی هر دو عزیز در مجامع بین المللی در این 

مدت صورت گرفت.
معــاون حقوقی و بین المللی وزارت امور خارجه 
تصریح کرد: شــهریور ســال گذشته کنفرانسی 
مرتبط با گرد و غبار با سازمان ملل در کشورمان 
برگزار کردیم و موارد دیگری که نشان می دهد 
در حوزه هــای مختلف با ســازمان ملل متحد 

همکاری های زیادی را انجام دادیم.
وی ادامه داد: همکاری های زیادی را با سازمان 
همکاری های اســامی داشــتیم و در خصوص 

احقــاق حقوق فلســطین در این مــدت از این 
ظرفیت هم اســتفاده کردیم. در راستای مقابله 
با یکجانبه گرایی در نظام بین الملل نیز اقدامات 

گسترده ای را انجام دادیم.
استفاده  بین المللی  حقوقی  ظرفیت های  از   

کردیم
نجفــی بیان کرد: رأی اخیر دیــوان بین المللی 
دادگســتری علیه رژیم صهیونیســتی از دیگر 
مواردی است که نشان می دهد ما از ظرفیت های 
حقوقی بین المللی استقاده کردیم. همچنین ما 
یک اقامه دعوا علیه کانادا انجام دادیم که البته 

زمان بر است.
معــاون حقوقی و بین المللی وزارت امور خارجه 
تصریح کرد: اســتفاده از ظرفیت ســازمان های 
منطقــه ای چون کنفرانس و اعتماد ســازی در 
آسیا )سیکا( که شهید رئیسی در آن کنفرانس 
شرکت کردند مدنظر دولت سیزدهم بود. رژیم 
صهیونیســتی عضو این ســازوکار هســت ولی 
دیدیــم که نمی تواند در آن کنفرانس شــرکت 
کند؛ چراکــه ما با حضور فعالانه خود آنها را در 
این سازوکار منزوی کردیم و همه این اقدامات 

در قالب چندجانبه گرایی دنبال می شود.
وی گفت: در بحث حقوق بشری نیز تاش های 

زیادی انجام دادیم و وزیر شهید ما با حضور در 
نشست شــورای حقوق بشر هم نشان دادند که 

اتهامات وارده به ایران صرفاً سیاسی است.
 ما میز مذاکره را ترک نکردیم

نجفی تصریــح کرد: پانــزده گــزارش آژانس 
بین المللی انرژی اتمی تأیید کرده بود که ایران 
تعهدات خودش را انجام داده و مشکل از زمانی 
شروع شد که دولت ترامپ غیر قانونی از برجام 
خارج شــد، ولی ما بر اســاس مفاد برجام عمل 

کردیم.
معــاون حقوقی وزارت امــور خارجه بیان کرد: 
دولت سیزدهم هم گفت وگوهای رفع تحریم ها 
را انجام داد ولی پس از اغتشاشات سال ۱۴۰۱ 
طــرف مقابل دچار یک سوءبرداشــت شــد و 
مذاکرات نیمه کاره رها شــد. بایــد دید دولت 
جدیــد آمریکا چه سیاســتی را پیــش خواهد 

گرفت. ما میز مذاکره را ترک نکردیم.
وی ادامه داد: در خصوص پیگیری ترور شــهید 
ســلیمانی ما کمیته ویژه ای را تحت مسئولیت 
عباس علــی کدخدایی داریــم و اقداماتی را در 
حوزه های مختلف حقوقــی و بین المللی انجام 
داده اند، ولی به نتیجه رسیدن آن زمان بر است 
و دســتگاه دیپلماسی نیز همچنان با تمام توان 

این موضوع را دنبال خواهدکرد.
نجفی تصریح کرد: در این دولت مقدار زیادی از 
اموال و دارایی های بلوکه شده ایران که به دلیل 
تحریم های یکجانبه آمریکا بوده مورد اســتفاده 

قرار گرفته است.
 دعوت  نامه های مراســم تحلیف به امضای 

قالیباف انجام شده است
معــاون حقوقی و بین المللی وزارت امور خارجه 
ادامــه داد: در خصوص مراســم تحلیف که 9 
مرداد در مجلس شورای اسامی برگزار خواهد 
شــد دعوت  نامه ها به امضای قالیبــاف، رئیس 
مجلس شــورای اسامی انجام شــده و وزارت 
امور خارجه نیز در این مسیر تاش ها و اقدامات 
زیادی را برای دعوت و رایزنی های مختلف انجام 
داده اســت و باید بگویم که سطح مشارکت نیز 

بسیار خوب است.
وی در پایان خاطرنشان کرد: به لحاظ بین المللی 
پیش بینــی می کنیم که بازتاب خوبی داشــته 
باشــد و فرصت خوبی اســت که دولت جدید 
مواضع خود را در آن نشست در حضور مهمانان 
عالی رتبه خارجی مطرح کند. ما جلســاتی را با 
عراقچی خارج از محــل وزارت خارجه داریم و 

نقطه نظرات مختلف آنجا مطرح می شود.

ایســنا- محمــد دهقــان، معــاون حقوقی 
رئیس جمهور در جلســه هیئت وزیران به ارائه 
گزارشــی از عملکــرد این معاونــت در دولت 
ســیزدهم پرداخت و گفــت: در حوزه حقوقی 
ریل گذاری هایــی در این دوره انجام شــد که 
امیدواریم نقطــه عطفی در ســازمان حقوقی 

دولت باشد.
  ۲۰۰ پرونده را مدیریت کردیم

وی ادامــه داد: در حــوزه خارجــی از ابتدای 
انقاب حدود ۴۰۰۰ پرونده بین المللی داشتیم؛ 
وقتی ما وارد معاونت حقوقی شــدیم گفتند که 
۱۳۶ پرونده بین المللــی وجود دارد، ما گفتیم 
گذشته ها را بررسی کنید و برخی مأمور شدند 
و کل این ۴۰۰۰ پرونده را دســته بندی کردند 
که از این تعداد حــدود 7۰ پرونده جدید احیا 
شد. پرونده هایی که یا راکد مانده بودند و مورد 
توجه قــرار نگرفته بودند یا دســتگاه ها ناامید 
شــده بودند یا اینکه با تغییر دولت ها برخی از 
پرونده ها به فراموشی سپرده شده بودند. ما در 
دولت سیزدهم ۲۰۰ پرونده را مدیریت کردیم 

که بخشی از آنها مختومه شده است.
دهقان اظهار کرد: یکــی از کارهای مهمی که 
انجام شد در حوزه فرآیند وکای خارجی بود؛ 

در این زمینه اشکالاتی داشتیم که خیلی قابل 
بیان نیست، اما دستورالعمل هایی صادر شد که 
گرفتــن وکیل بایــد در چارچوبی و هزینه های 
آنها کنترل شــده باشد. در این خصوص پایگاه 

اطاعاتی وکای خارجی و داوران ایجاد شد.
وی افزود: اتصال این وکا برای هر پرونده به روز 
و پرونده هــای مهم با حقوقدانان داخلی یکی از 
کارهــای مهمی بود که انجام شــدو با توجه به 
اینکــه ما یکی از کشــورهای پر دعــوای دنیا 
هستیم؛ اما اســاتید خودمان از پرونده های ما 
خبر نداشتند. در این زمینه ما پرونده های مهم، 
اساتید و وکای خارجی را به هم متصل کردیم.
   از حالت تدافعی به رفتار هجومی در عرصه 

حقوقی تغییر جهت دادیم
معاون حقوقــی رئیس جمهور ادامه داد: اصاح 
نســبی شــعب خارجی از جمله دیگر اقداماتی 
اســت که انجام شــده اســت. با ایــن حال ما 
همچنان از وزارت خارجه استمداد می کنیم که 
بتوانیــم تعدادی از این شــعب را اصاح کنیم. 
این موضوع از خواسته های رئیس جمهور شهید 
ما بود و با وجود اینکه اصاحاتی انجام شد؛ اما 
توفیق کامل پیدا نکرد. همچنین ما بر اســاس 
تدبیر رئیس جمهور و روحیاتی که دوســتان ما 

در معاونت حقوقی داشــتند، از حالت تدافعی 
به سمت یک رفتار جسورانه هجومی در عرصه 

حقوقی تغییر جهت دادیم.
  ۵ پرونده ملی داریم

دهقــان در ادامه بــه بیان توضیحاتــی درباره 
پرونده هــای حقوقــی جمهوری  از  تعــدادی 
اســامی ایران پرداخت و گفت: مــا 5 پرونده 
ملــی داریم که در آنها دولــت با دولت دیگری 
طرف اســت؛ در یکی از این پرونده ها در سال 
۱۴۰۲ بــرای نخســتین بار در تاریخ کشــور  
حکمــی تاریخی علیه آمریکا صادر شــد و آن 
پرونده برخی اموال بود که بر اســاس عهدنامه 
مودت رأی صادر شــد و آمریکا ۲ سال فرصت 
پیدا کرده تا خســارت وارد شده به شرکت های 
ایرانی را پرداخت کند؛ در حال حاضر جلساتی 
در ایــن زمینه برگزار شــده و اگــر به نتیجه 
 نرســیدیم که به احتمال زیاد نخواهیم رسید، 
دیوان بین المللی دادگستری مجدداً صدور رأی 

خواهد کرد.
وی افــزود: یک پرونــده تحریــم داریم که از 
بزرگ ترین پرونده  بین المللی است؛ ما ۱۰ جلد 
و هزاران ســند تحریم و خساراتی را که در اثر 
تحریم به ملت ایران وارد شده است، جمع آوری 

کردیم و به عنوان لایحه ثبت کردیم و در شرف 
برگزاری جلسه استماع هستیم و امیدواریم که 
ان شــاءا... یک رأی تاریخی دیگر در اوایل سال 

آینده علیه آمریکا صادر شود.
  چهار کشــور علیه ما دربــاره هواپیمای 

اوکراینی شکایت کردند
معــاون حقوقی رئیس جمهور گفــت: در حال 
حاضر یک پرونده دربــاره هواپیمای اوکراینی 
داریم و چهار کشور علیه ما درباره این هواپیما 
شکایت کردند و ما کاماً در این پرونده مسلط 
هســتیم. همچنین پرونده دیگر، پرونده شهید 
ســلیمانی است که همه کارهای آن انجام شده 
است و ما منتظر اقداماتی هستیم که یک سری 
از دوســتان باید به ما اجازه دهند تا لایحه آن 
را ثبت کنیم. دهقان عنوان کرد: بخش دیگری 
از پرونده هــای بین المللی مربوط به پرونده های 
دیوان ایران و آمریکا اســت که از سال ۱۳۶۰ 
تشکیل شده است؛ نزدیک به ۴۰۰۰ پرونده در 
این خصوص داشتیم که همه آنها تعیین تکلیف 

شده است.
وی اضافــه کــرد: یکی از اقدامــات بزرگی که 
در دولت ســیزدهم انجــام شــد، پیگیری از 
دیوان عالی کشــورهای فرانســه، لوکزامبورگ 

و ایتالیــا بــرای رد خواســته و خواهان هــای 
آمریکایی بود؛ در این ســه کشــور مــا پیروز 
شــدیم. گرچه در ایتالیا همچنان پرونده جاری 
اســت؛ اما یک رأی تاریخی علی رغم خواســت 
دادســتان فرانســه به نفع ما صادر شده است. 
همچنیــن در لوکزامبورگ ما یــک میلیارد و 
 7۰۰ میلیون دلار وجــه از بانک مرکزی داریم 
که به دلیــل برخی بی تدبیری ها در گذشــته 
توقیف شده اســت، اما ما توقیف قضایی آن را 
با رأی دیوان عالی کشور لوکزامبورگ و با رای 
دادگاه اســتیناف رفع توقیف قضایی شده است 
و باید اقدامات مربوط بــه انتقال پول به ایران 

انجام شود.

باشــگاهخبرنگاران-مجتبی یوسفی، عضو 
هیئت رئیسه مجلس شورای اسامی اظهار کرد: 
اکنون انتخابات تمام شــده و کســانی که رای 
داده اند به امنیت پایدار و اقتدار نظام جمهوری 
اسامی و مردم سالاری دینی کمک کرده اند و 
ان شــاءا... رئیس جمهور منتخب و دولت او به 
نحوه ای عمل کند تا اشخاصی که پای صندوق 
نیامدند؛ اما دلســوز نظام هستند در انتخابات 

بعدی مشارکت داشته باشند.
وی افزود: با توجه به شــرایط کشــور اولویت 
مــردم ثبات اقتصــادی، جلوگیــری از تورم و 
اشــتغال اســت همچنین بهتر است که دولت 
جدید مانند دولت شــهید رئیســی ارتباط با 
همســایگان و اســتفاده از ظرفیتهای آنان با 
استفاده از معاهداتی نظیر شانگهای و بریکس 

را در دستورکار خود قرار دهد.
یوســفی متذکر شــد: انتخابــات پنجره ای در 
راســتای تزریق امید در روح مردم و استفاده 
از تفکرات جدید در مدیریت اســت و کسی از 

ایجاد یک کابینه جدید گایه مند نمی شود.
اهداف  تحقق  برای  دارد  آمادگی  مجلس   

دولت نقش آفرینی کند
عضو هیئت رئیسه مجلس گفت: پزشکیان جزء 

رزمنده هــای دفاع مقدس اســت و در دوران 
انقاب نقش آفرینی کرده است؛ لذا در ترکیب 
دولت باید برای ایجاد وحــدت و وفاق ملی از 

افکار و نگاه های مختلف استفاده شود.
وی ادامــه داد: بــا فضاســازی و دادن وعده 
مشــکات مردم حل نمی شــود و مجلس نیز 
آمادگی دارد تا برای تحقق اهداف و وعده های 
دولــت نقش آفرینــی کند؛ امــا مجلس چند 
شــاخصه دارد، بــه عنوان مثــال رهبر معظم 
انقاب فرموده انــد که کارگزاران باید از جنس 
مردم باشــند و خــود را خادم مــردم بدانند. 
متأســفانه در دهه نود شــاهد ایــن بودیم که 
برخی وزرا خودشان را خادم مردم نمی دانستند 

و برخورد بالا به پایین داشتند.
  مجلس به افرادی رأی خواهد داد که برای 
حل مشکلات کشور توانایی لازم را داشته باشند

یوســفی افزود: مجلس به افرادی رأی اعتماد 
خواهد داد که برای حل مشکات کشور توانایی 
لازم را داشــته باشند و دل در گرو نظام دارند 
و برای پیشــبرد امــور از ظرفیت های بومی و 

نخبگان داخلی استفاده می کنند. 
عضو هیئت رئیســه مجلس تأکید کرد: کابینه 
باید فارغ از نگاه جناحی تلفیق از پیشکسوتان 

و جوانان نخبه باشد؛ چراکه ما باید اجازه دهیم 
تا گردش نخبگانی صورت بگیرد. وی ادامه داد: 
برخی مواقــع افرادی در کابینه حضور یافته اند 
که ۶5 ســال سن داشــته اند؛ اداره امور کشور 
نیازمند توانایی و تفکر جدید اســت. مجلس از 
فرد ضعیف بــدون برنامه یا چهره های تکراری 
بدون عملکرد استقبال نخواهد کرد و معتقدم 
حتی موضع خواهد گرفت. عضو هیئت رئیســه 
مجلس تأکید کــرد: اعضای کابینه باید با علم 
به مشــکات کشور برای آن برنامه ریزی کنند، 
نه این که بعد از مدتی چالشــها و مسائل  را به 
گــردن دولت های قبل بیاندازند لذا مجلس به 

ژنرال واقعی رأی خواهد داد.

فارس- ســردار غامرضا  ســلیمانی، رئیس سازمان 
بســیج مســتضعفین در همایــش تجلیل از دســت 
اندرکاران و برگزیدگان راهیان نور و راهیان پیشــرفت 
ضمن یاد و خاطره شــهدای انقاب اسامی، گفت: ما 
اگر دقیق به جهاد تبیین بپردازیم می بینیم که راهیان 

نور نرم افزار انقاب اسامی است.
وی افزود: جهاد تببین یک چتر گســترده ای است که 
فهرستی از نرم افزارها ذیل آن قرار می گیرند که راهیان 
نور و پیشرفت هر کدام یکی از نرم افزارها است. سردار 
سلیمانی در ادامه در مقایسه ای بین آنچه در سال های 
۱۳۲۰ و ۱۳59 در کشور رخ داد، گفت: از زمان تجاوز 
رسمی و گسترده ارتش بعثی عراق که در ۳۱ شهریور 

59 صورت گرفت تا به امروز ۴۴ سال می گذرد؛ جنگی 
که با بمباران فرودگاه مهرآباد تهران به صورت رسمی 
آغاز شــد و ایــن در حالی بود که حدود یک ســال و 
نیم از عمر انقاب اســامی در ایران می گذشــت و به 
دلیل شــرایط انقابی حاکم بر کشور، فاقد یک ارتش 

منسجم بودیم.
وی عنوان کرد: اما در شــهریور ۱۳۲۰ که کشــورمان 
به اشــغال درآمد، ۱۶ ســال از حکومــت رضا پهلوی 
می گذشــت و از ارتشــی قدرتمنــد برخــوردار بود؛ 
ولــی با وجود این، کشــور بدون هیچ گونــه مقاومتی 
در برابــر بیگانگان به اشــغال درآمــد و فرمانده کل 
 قوا بــدون  هیچ گونه قید و شــرطی تســلیم شــد و
 سربازان ارتش ساح های خود را در قبال دریافت غذا 
به عشایر دادند و به شهر های خود بازگشتند؛ البته رضا 
خان از ترس تسلیم نشد، بلکه چون نوکر بود، بیگانگان 

به او دستور دادند که تسلیم شود.
رئیس سازمان بسیج مســتضعفین بیان کرد: در زمان 
جنگ تحمیلی در اســتان ما هیــچ کارخانه ای وجود 
نداشــت و تنها یک کارخانه قند بود که توسط دشمن 

بعثی بمباران شد.
  بهترین روش جهاد تبیین راهیان نور و پیشرفت است

وی تصریح کرد: در ۳۱ شــهریور سال 59 که دشمن 
بعثــی بر ما حمله کرد و با اینکه نزدیک به ۲ ســال از 

پیروزی انقاب گذشته بود؛ اما دیدید که کشور در برابر 
دشمن تسلیم نشد و همه ملت در برابر آن ایستادند و 

رمز این کار در مدیریت حضرت امام )ره( بود.
رئیس سازمان بسیج مستضعفین، اظهار کرد: حضرت 
امام خمینی)ره( مکتب ارزشــمند دفــاع مردم پایه و 
عاشــورایی را در برابر بیگانگان شــکل داد و از درون 
آن یک نسخه شفابخش را برای آزادگان جهان در نظر 
گرفت به نحوی که امروز این نسخه باعث شکل گیری 
جبهه مقاومــت و ترویج فرهنگ مقاومت در بین همه 

ملت های مسلمان شده است.
  راهیان نور پیروزی بخش است

ســردار ســلیمانی در پایــان مطــرح کــرد: راهیان 
 نــور متعالــی، شــفابخش و پیروزی بخش اســت، به 
گونه ای که باید آن را گسترش دهید؛ لذا بهترین روش 
تبلیغ و جهاد تبیین برای دانشــجویان و دانش آموزان 
راهیان نور و پیشــرفت اســت. رئیس ســازمان بسیج 
مستضعفین، گفت: باید شبکه سازی خود را در راستای 
گســترش راهیان نور تقویت کنیم و تعامات خود را با 
سایر دستگاه های حاکمیتی افزایش دهیم. البته برای 
تحقق این موضوع از ظرفیت های مردمی هم اســتفاده 
خواهیم کرد و در کنار این تاش های هوشــمندانه از 
ظرفیت فرهنگ و هنر و رســانه هم استفاده حداکثری 

را خواهیم برد. 

معاونحقوقیوبینالمللیوزارتامورخارجه:

مذاکرات رفع تحریم پس از اغتشاشات۱۴۰۱ از سوی طرف مقابل رها شد

معاونحقوقیرئیسجمهور:

 در دولت سیزدهم برای نخستین بار حکمی تاریخی علیه آمریکا صادر شد

عضوهیئترئیسهمجلس:

مجلس به ژنرال های واقعی رأی اعتماد خواهد داد
رئیسسازمانبسیجمستضعفین:

 یکی از ابعاد جهاد تبیین اردوهای راهیان نور و پیشرفت است
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حمیدرضا قانعی، مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
 اســتان فارس رویدادهای فرهنگی هنری پیش رو 
در استان را تشــریح کرد و امسال را سال پرباری 
برای هنرمندان و فرهنگوران دانست.  قانعی اعلام 
داشــت: فارس در سال جاری شــاهد سه رویداد 
خــاص خواهد بود؛ رویدادهایی که در ســال های 
گذشته به دلایلی چون کمبود و عدم وجود اعتبار 
به تعطیلی رسیده بود، اما خوشبختانه با تلاش و 
پیگیری، موفق به احیای آن ها شدیم. وی جشنواره 
فیلم شــیراز، دوســالانه خوش نویسی و دوسالانه 
جشــن کتاب ســال فــارس را رویدادهای مهم 
امسال خواند و ادامه داد: در حال برنامه ریزی برای 

برگزاری هرچه باشکوه تر این رویدادها هستیم. 
  سرمایه گذاری در تولید محتوا

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اســلامی  فارس با اشاره 
به برنامه های برگزار شــده در ســال جاری مانند 
جشــنواره گروه های کر ایران و اجرای مشــترک 
ارکستر سمفونیک تاجیکستان و ارکستر سمفونیک 
فارس گفت: امسال به جز برنامه های مناسبتی، به 
مبحث تولید محتوا ورود و به صورت جدی تر در این 
خصوص سرمایه گذاری کردیم.  قانعی رویکرد تولید 
محتوا را توجه بیشتر به مفاهیم کمتر پرداخته شده 
عنوان کرد و افزود: یکی از مفاهیمی  که در جایگاه 
والایی قرار دارد؛ اما کمتر بدان پرداخته شده بحث 
شیراز، سومین حرم اهل بیت )ع( و جایگاه ویژه حرم 
شاهچراغ )ع( است که به همین مناسبت با همکاری 
هنرمندان استان نماهنگ »کاکوی امام رضا )ع(« 

ساخته و در دهه کرامت از آن رونمایی شد. 
وی ادامــه داد: به همین ترتیب مجموعه کارهای 
مسلسل واری برای فضای مجازی تهیه کردیم که 

در فواصل مشخص از آن ها استفاده خواهد شد. 
متولــی فرهنگ فارس یکی دیگــر از رویدادهای 
مهم و ارزشی پیش رو را کنگره امیران و سرداران 
8 سال دفاع مقدس و 15 هزار شهید فارس عنوان 

کرد و گفت: اداره کل ارشاد استان به عنوان دبیر 
کمیته های فرهنگی و کمیته مجازی این کنگره در 
حال تولید محتوای فرهنگ ایثار و شهادت با کمک 
هنرمندان بومی  است که بحمدا. . . اتفاقات خوبی 
در این خصوص رقم می خورد. قانعی با اشاره به این 
که سال گذشته بزرگداشت حافظ به صورت ملی 
و بین المللی برگزار شــد، بیان کرد: سال 1402 با 
حضور مهمانان بین المللی افتتاحیه هفته فرهنگی 
هنری حافظ را در تهران برگزار کردیم و به همین 
ترتیب امسال نیز اختتامیه هفته فرهنگی هنری 
سعدی در تهران برگزار شد. اتفاقی که همه گیری 
و درگیری بیشــتر بین فرهنگوران و هنروران را با 

توجه به موضوع سعدی و حافظ در پی داشت. 
  تکریــم آیت ا. . . احمد بهشــتی در ادامه 

بزرگداشت مفاخر استان
وی بزرگداشت مفاخر استان در زمینه های مختلف 
از جمله فرهنگی،  هنری، علمی،  پزشکی و. . . را از 
دیگر رویدادها خواند و افزود: این برنامه از سال قبل 
و با بزرگداشت اســاتیدی چون چیزفهم، نعمتی 
و… آغاز شده و امسال نیز با اشخاصی چون نجفی 

لاری ادامه یافت که در ادامه مشاهیری چون آیت ا. 
. . احمد بهشــتی را تکریم خواهیم کرد.  مدیرکل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی  فارس اضافه کرد: بنا داریم 
60 هنرمند استان فارس را که دارای مدرک درجه 
یک هنری هســتند، با همکاری صندوق اعتباری 
هنــر در یک قاب جمع کنیم تــا طی این رویداد 
بزرگ از افتخارآفرینان اســتان در کشــور تقدیر 
ویژه ای صورت گیــرد.  قانعی از جمله برنامه های 
روتیــن فرهنگی و هنــری را رونمایی کتاب، نقد 
کتاب، پرداختن به شعرای معاصر کمتر شناخته 
شــده در قالب برنامه »آیینه ها« و جریان شناسی 
شعری شاعران اســتان با نام برنامه »کوچه باغ« 
عنوان کرد و گفت: همچنین با همکاری دانشگاه 
شیراز برنامه ای هفتگی به نام »گمگشته« را تهیه 
خواهیــم کرد کــه به اندیشــه های مفاخر کمتر 
پرداخته شــده اســتان فارس می پردازد.  وی در 
خصــوص برنامه های پیش روی حــوزه هنرهای 
نمایشی نیز تصریح کرد: جشــنواره های استانی، 
منطقه ای و ملی متعدد و متنوعی در پیش خواهیم 

داشت که اواسط پاییز شاهد آن ها خواهیم بود. 

 برگزاری انتخابات انجمن های موسیقی و نمایش
مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اســلامی  فارس یکی از 
نقاط ویژه امســال را برگزاری انتخابات انجمن های 
موســیقی و نمایش دانست و گفت: بعد از مدت ها 
و با تغییر اساسنامه این انتخابات برگزار خواهد شد 
که امیدواریم با این کار شاهد حضور افراد خوش فکر، 
خوش ایــده و جوان در کنار اداره ارشــاد به عنوان 
بازوهای ارشــاد باشیم و با همکاری این افراد کارها 
را به پیش ببریــم. قانعی از جذب اعتبار به منظور 
برگزاری رویدادهای آموزشــی خبر داد و افزود: از 
جمله برنامه هایی که به صورت جدی در دستورکار 
قرار دارد برگزاری رویدادهای آموزشــی اســت که 
می تواند نقطه عطفی در ارتقای برنامه ها قلمداد شود. 
وی با تشریح اهداف پیش روی اداره ارشاد با راه اندازی 
قرارگاه شهید آوینی بیان کرد: قرارگاه شهید آوینی، 
قرارگاه مشترک بین حوزه هنری، جبهه فرهنگی 
انقلاب و وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی  است که در 
حوزه استان ها با رویکرد جریان سازی های فرهنگی و 
هنری و تولیدات در تلاشیم از ظرفیت استان فارس 

برای این قرارگاه استفاده کنیم. 
  حجم عمده ای از اعتبارات و سرمایه گذاری ها 

به سمت شهرستان های بزرگ استان می رود
متولی فرهنگ و هنر اســتان با تأکید بر این که 
فارس صرفاً محدود به شــیراز نیســت، ادامه داد: 
حجم عمــده ای از اعتبارات و ســرمایه گذاری ها 
به ســمت شهرستان های بزرگ اســتان می رود. 
برخی شهرســتان ها در حد استان جمعیت دارند 
و ظرفیت هــای فرهنگی و هنری جــدی در این 
مناطــق فعالیــت می کنند که در قالــب قرارگاه 
شــهید آوینی در راستای تســهیل و پیشرفت از 
این افــراد حمایت می کنیــم. قانعی در خصوص 
توســعه فضاهای فرهنگی هنری اســتان نیز از 
همکاری سازمان سینمایی با اداره های فرهنگ و 
ارشاد سه شهرســتان بوانات، خرم بید و کوهچنار 

خبر داد و گفت: ســالن های اداره ارشــاد این سه 
شهرستان تبدیل به سالن های دو منظوره شده و 
با تجهیز آن ها برای اکران فیلم، سینما را وارد این 
شهرســتان ها کنیم. وی با اشاره به این که طبق 
تفاهم نامه استانداری و ریاست سازمان سینمایی 
به زودی در دو شهرستان بزرگ کلنگ دو پردیس 
سینمایی زده خواهد شد، تأکید کرد: به این ترتیب 
می توانیم ادعا کنیم هیچ شهرســتان بالای 100 
هزار نفری در استان نیست که سینما نداشته باشد. 

  بهسازی تالار حافظ از نیمه مرداد ماه
مدیرکل فرهنگ و ارشاد فارس همچنین از توسعه 
پلاتوها در ســطح استان خبر داد و گفت: از نیمه 
مرداد ماه نیز شــاهد خبرهای خوبی در خصوص 

تالار حافظ شیراز خواهیم بود. 
قانعــی تــالار حافــظ را یکــی از ســرمایه ها و 
زیرساخت های مهم فرهنگی هنری فارس و شیراز 
دانست و افزود: این مرکز سال هاست به روزرسانی 
نشــده و سیستم سرمایش، گرمایش، صوتی و. . . 
این ســالن نیازمند بهسازی است که این اتفاق با 

مصوبات سفر رئیس جمهور رقم خواهد خورد. 
  پیشرفت 30 تا 40 درصدی تالار مرکزی

وی همچنین از پیشرفت 30 تا 40 درصدی ساخت 
پروژه تالار مرکزی پس از توقف ده ساله خبر داد 
و گفت: تالار مرکزی شــیراز وعده طولانی مدت 
دولتمردان به مردم بوده که امیدواریم با اعتبارات 
سفر هیئت دولت به این پروژه روند بهره برداری آن 
تسریع یابد. این موضوع به تخصیص اعتبار بستگی 
دارد کــه در صورت تخصیــص کامل، پیش بینی 
می شود ظرف دو ســال شاهد تکمیل آن باشیم. 
قانعی با اشاره به خلأ نگارخانه در مجموعه فرهنگی 
هنــری حافظ افــزود: نگارخانه ســرو به چرخه 
اکران های حوزه هنرهای تجسمی  برگشت و سعی 
کردیم زیرساختی در شأن هنرمندان استان برای 

نمایش هنر آن ها را فراهم کنیم. 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی  استان فارس تشریح کرد: 

سال پرُبار فرهنگ و هنر

 نماینده شیراز و زرقان در مجلس: 

یکتیمراهداریبرایتأمیناعتبارراههایروستاییبهشیرازمیآید

 ابراهیم عزیزی، نماینده شــیراز و زرقان در مجلس شورای 
اســلامی  با داریوش امانی، رئیس ســازمان راهداری کشور 

دیدار کرد. عزیزی در حاشیه این دیدار اظهار داشت: در این 
نشست با توجه به اطلاعات و آماری که از وضعیت جاده های 
روستایی شهرســتان شیراز داشــتیم، جهت تأمین منابع و 
احــداث جاده در مناطق مورد نیاز بحث و تبادل نظر شــد. 
وی با اشــاره به پروژه های در دســت احداث و سایر پروژه ها 
چون جاده سیاخ دارنگون، کوهمره سرخی، قلات، کیان آباد، 
نســیم آباد و. . . اظهار داشت: برخی پروژه ها با توجه به تردد 

بســیاری که دارند و ترافیک ســنگین، می بایست به سرعت 
تأمین اعتبار و تکمیل شود. 

عزیزی ادامه داد: امروز اکثر راه های روســتایی شهرســتان 
شــیراز و حتی کمربندی های این شــهر همچون کمربندی 
جوادیه نیازمند بهســازی، تعریض و آسفالت مناسب است و 
می بایســت با برنامه ای حساب شده این موارد را به سرانجام 
برســانیم که با بودجه های اندک اســتانی تقریباً غیر ممکن 

اســت. نماینده شیراز و زرقان در مجلس  خاطرنشان کرد: در 
دیدار با رئیس سازمان راهداری به صورت دقیق مختصات و 
مشکلات راهداری شهرستان شیراز مورد بحث قرار گرفته و 
مقرر شــد یک تیم از سازمان راهداری به شیراز سفر کرده و 
موضوعات را به صورت دقیــق رصد کند. با اعزام این تیم از 
راهداری، پروژه ها اولویت بندی خواهد شد تا هر چه سریع تر 

احداث و تکمیل شود. 

کمیســیون  رئیس  حضور  با 
بودجــه شــورای  برنامــه و 
اســلامی شهر شــیراز و ناظر شورا در ســازمان سیما، منظر و 
فضای سبزی شــهری شــهرداری، رئیس کمیسیون سلامت، 
محیط زیست و خدمات شهری شورای ششم و رئیس سازمان 
سیما، منظر و فضای سبز شهرداری شیراز از تندیس مرحمه بانو 
»زهرا ســعادت« نیکوکار حوزه سلامت و بنیان گذار بیمارستان 
آنکولوژی رونمایی شــد. اقدامی که در کنار فرهنگ سازی برای 
حضور خیران در اهداف عام المنفعه، به نوعی پاسداشت مدیریت 

شهری از این بانوی نیکوکار عرصه سلامت است. 
در این مراســم رئیس کمیسیون برنامه، بودجه، امور حقوقی و 
املاک شورای اسلامی  شهر شیراز از تلاش های خستگی ناپذیر 
کادر درمــان قدردانــی کرد و مشــارکت نیکــوکاران در امور 

عام المنفعه را زمینه ساز پیشرفت و تعالی جامعه دانست. 
افسانه خواســت خدایی با بیان اینکه زیرســاخت های درمانی 
کلان شــهر شــیراز میزبان بیمارانی از اقصی نقاط کشور است، 
بیان داشت: همزمان با درگذشت بانوی نیکوکار عرصه سلامت، 
شورای اسلامی  شهر شیراز مصوبه را برای ساخت یک سردیس 

فاخر از مرحومه زهرا سعادت به تصویب رساند. 
او یکی از هدف از نصب این سردیس فاخر در مقابل بیمارستان 
امیر را بزرگداشــت یاد نیکوکاری های مرحومه سعادت عنوان 
کرد و افزود: با شناســاندن خیران به جامعه به دنبال گسترش 

سنت حسنه نیکوکاری و قدردانی از تلاش های آنها هستیم. 
ناظر شــورای اسلامی  شهر در سازمان ســیما، منظر و فضای 
سبز شــهری شهرداری شــیراز با تقدیر از تلاشــگران عرصه 
بهداشت و سلامت اظهار داشت: شورای اسلامی  شهر به نیابت 
از مردم شــیراز قدردان تلاش های نیکوکاران عرصه سلامت و 

مجاهدت های کادر درمان است. 
وی بــا قدردانی از تلاش های ســازمان ســیما، منظر و فضای 
ســبز شهری شهرداری شیراز نسبت به اجرای مصوبات شورای 

اســلامی  شــهر گفت: کادر درمان 
بــا تلاش هــای خســتگی ناپذیر و 
بزرگ  خدمات  شبانه روزی  زحمات 
و بی چشمداشــتی را به مردم ارائه 

می کنند. 
   گسترش معنویت و قدردانی 

خواست خدایی گسترش معنویت در 
جامعه را یکی از رســالت های مهم 
اظهار  و  برشــمرد  مدیریت شهری 
نظیر  گران قدری  نیکوکاران  داشت: 
مرحومه بانو ســعادت از ثمره یک 
عمر تلاش خود برای مشــارکت در 
امور عام  المنفعه بهره گرفتند و این 
عمل بزرگ آنان شایسته الگوسازی 

برای همه اقشار جامعه است. 

مرحومه  سردیس  ساخت    
سعادت، قدردانی از تلاش همه 

نیکوکاران 
در ادامــه این مراســم، رئیس 
ســازمان سیما، منظر و فضای 
سبز شهری شــهرداری شیراز 
از تلاش های نیکوکاران عرصه 
ســلامت به نیکی کــرد و یاد 
و خاطــره مرحومه ســعادت 
بیمارســتان  بنیان گذاری  در 

آنکولوژی امیر را قدر نهاد. 
حمید کشــتکار بــا تقدیر از 
حضور اعضای شورای اسلامی 
 شــهر شــیراز در این مراسم 
از  گفت: کلان شــهر شــیراز 
قطب های مهم درمانی کشور 
و منطقــه به شــمار مــی رود 

و میزبان بیمارانی از سراســر کشــور اســت که با امید راهی 
ســومین حرم اهل بیت )ع( می شوند. به همین دلیل گسترش 
زیرساخت های درمانی از نیازهای اساسی شهر به شمار می رود. 
وی با تقدیر از تلاش های دهقان زاده، هنرمند سازنده سردیس 
مرحومه ســعادت بیان داشت: این سردیس فاخر با بهره گیری 
از بهترین متریال موجود به بهترین نحو ساخته شده و پایداری 

قابل ملاحظه ای خواهد داشت.  
رئیس سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری شیراز 
از همت بلند نیکوکاران در گســترش زیرساخت های درمانی و 
خدمــات عام المنفعه قدردانی کرد و افــزود: در دهه های اخیر 
بســیاری از مراکز درمانی با مساعدت نیکوکاران به بهره برداری 
رسیده اند که این امر نشان از همت والای خیران عرصه سلامت 
دارد.  دکتر کشتکار از بیمارستان آنکولوژی امیر به عنوان یکی 

از مراکز درمانی مهم منطقه یاد کرد و افزود: بیمارانی از سراسر 
کشــور در این بیمارســتان خدمات درمانی متنوعی را دریافت 
می کنند و این در حالی اســت که با برخورداری از کادر درمانی 

شایسته، میزبان بیمارانی از کشورهای خارجی نیز هستند.
به گفته رئیس ســازمان ســیما، منظر و فضای ســبز شهری 
شهرداری شیراز، تلاش در عرصه سلامت جامعه جایگاه ویژه ای 
نزد پــروردگار متعال دارد و درمان کودکان بیمار از بزرگ ترین 

موهبت هایی است که نصیب بهترین بندگان خداوند می شود. 
وی در بخش دیگری از سخنانش خدمات بیمارستان آنکولوژی 
امیر را برجســته و مهم ارزیابی کرد و افزود: با ساخت سردیس 
مرحومه سعادت قدردان تلاش همه نیکوکارانی هستیم که در 

عرصه سلامت و خدمات عام المنفعه مشارکت دارند. 
رئیس ســازمان سیما، منظر و فضای ســبز شهری شهرداری 

را  نیکــوکاران  شــیراز 
شایســته الگوســازی برای 
جامعــه ارزیابــی کــرد و 
شــورای  مصوبات  افــزود: 
اســلامی  شهر شــیراز در 
از  معنوی  قدردانی  راستای 
تلاش های نیکوکاران بیانگر 
نگاه ویژه مدیریت شــهری 
به امور خیرخواهانه اســت 
و در سازمان سیما، منظر و 
فضای سبز شهرداری شیراز 
نگاه ویژه ای به این موضوع 

داریم. 
  نیکــوکاران الگوهای 

فاخر جامعه 
مراســم  ایــن  ادامــه  در 
کمیســیون  رئیــس 
سلامت، محیط زیســت و خدمات شهری شورای اسلامی  شهر 
شــیراز از نیکوکاران به عنوان الگوهای فاخــر جامعه یاد کرد 
 و تلاش های آنهــا را در زمینه خدمــات عام المنفعه ارج نهاد. 
مســعود زارعی پاسداشــت یاد و خاطره نیکوکاران را رسالتی 
همگانــی برشــمرد و اظهار داشــت: ملت بزرگ ایران ســبقه 
ماندگاری در قدرشناســی دارند و در مدیریت شهری نیز توجه 
ویژه ای به بزرگداشت یاد خیران حوزه سلامت خواهیم داشت. 

وی گسترش زیرســاخت های حوزه سلامت را از نیازهای مهم 
جامعه برشمرد و افزود: با بزرگداشت خیران و نیکوکاران زمینه 
گسترش سنت حسنه نیکوکاری را در جامعه تقویت می کنیم. 

نماینده مردم شــیراز در پارلمان شــهری از دغدغه شــورای 
اســلامی  شــهر به منظور ارتقای ســلامت جامعه خبر داد و 
افزود: نقش  آفرینی در امور نیکوکارانه دارای اجر اخروی بســیار 

گران بهایی اســت و مردم از همواره از مجاهدت های تلاشگران 
ایــن عرصه به نیکی یاد می کنند و خدمات آنها جاودانه خواهد 
شــد.  در ادامه این مراسم، ریاســت بیمارستان آنکولوژی امیر 
گفت: این مرکز درمانی به پشتوانه حمایت های بی دریغ مرحومه 
ســعادت توانسته اســت به طیف گســترده ای از بیماران ارائه 
خدمت می کند و وجود بیمارســتان آنکولوژی امیر مرهون این 

نیکوکار بزرگ عرصه سلامت است. 
علی امانتی با بیان اینکه در بیمارستان امیر خدمات آنکولوژی به 
اطفال و بزرگسالان ارائه می شود، بیان داشت: نیت خیر مرحومه 
سعادت در افکار و اعمال تمامی  کارکنان بیمارستان آنکولوژی 
امیر ســاری و جاری شده اســت و با وجود تمامی  مشکلات و 

کاستی ها از ارائه خدمت به بیماران دریغ نمی کنند. 
وی با اشــاره به این موضوع طی سالیان اخیر سطح خدمات در 
بیمارســتان آنکولوژی امیر همواره در مسیر توسعه و ارتقا قرار 
داشــته، اظهار داشت: راه اندازی و تجهیز اتاق عمل، راه اندازی و 
تجهیز بخش پیوند، راه انــدازی بخش مراقبت های ویژه عفونی 
و آی ســی یو، راه اندازی آزمایشــگاه اختصاصی میکروبیولوژی 
برای بیماران مبتلا به ســرطان از دســتاوردهای بزرگی است 
 که طی ســال های اخیر به دســت آمده و در مســیر توسعه و 

پیشرفت قرار دارد. 
به گفته ریاست بیمارستان آنکولوژی امیر، تمامی  این موفقیت ها 
مرهون بانی این مرکز درمانی، مرحومه سعادت و کارکنانی است که 
 با تلاش شبانه روزی زمینه ارتقای سلامت جامعه را فراهم می آورند. 
امانتی اظهار امیدواری کرد روند پیشرفت و ارتقای زیرساخت های 
بیمارســتان آنکولوژی امیر تداوم یابد و از مســئولان اســتان 
درخواست کرد نگاه ویژه ای به این مرکز بزرگ و مهم درمانی به 

منظور بهبود سطح خدمات به بیماران داشته باشند. 
در ادامه این مراسم، سازنده ســردیس مرحومه سعادت اظهار 
امیدواری کرد ســاخت ســردیس خیران حوزه ســلامت آغاز 
راهی برای قدردانی شایســته از سایر نیکوکاران شود.  محسن 
دهقانی زاده با تشریح مراحل ساخت 
این سردیس فاخر گفت: با بهره گیری 
از هوش مصنوعــی و فیلم هایی که 
از مرحومــه ســعادت موجــود بود، 
توانســتیم طی مدت ســه مــاه به 
مدل ســازی سردیس دســت یابیم.  
وی بیان داشت: طی مراحل ساخت 
سردیس با زندگی نامه پرخیر و برکت 
این بانوی نیکوکار بیشتر آشنا شدم و 
برای مدل سازی ساخت این سردیس 
از روش قالــب گیری ســیلیکون و 
فایبرگلس استفاده کردیم. وی تأکید 
کرد برای ســاخت این ســردیس از 
بهترین مواد اولیه اســتفاده شده که 

ماندگاری قابل ملاحظه ای دارد. 

 الگو سازی و نکوداشت خیران مأموریت شورا و شهرداری
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 رئیس سازمان سیما، منظرو فضای سبز شهری 
شهرداری شیراز تصریح کرد: 

نیکوکاران شایسته الگوسازی 
برای جامعه  هستند

عضو و ناظر شورا در سازمان سیما، منظر و فضای 
سبز شهرداری شیراز: 

به دنبال گسترش سنت حسنه 
نیکوکاری  هستیم

استاندار فارس در دیدار با خیرین کتابخانه ساز: 
برای رفع مشکلات استان، 

دست خیرین در دست مسئولین است 

محمدهادی ایمانیه، اســتاندار فارس در دیدار بــا اعضای انجمن خیرین 
کتابخانه ســاز استان ضمن تقدیر از فعالیت آنها گفت: همه تابع فرهنگ و 

اخلاق برگرفته از سیره اهل بیت )ع( هستیم. 
اســتاندار فارس ضمن تأکید بر اینکه دســت خیرین در دست مسئولین 
دستگاه های دولتی است تا مشکل شهر و استان رفع شود، ادامه داد: بدون 
مشارکت و همکاری خیرین گران قدر بسیاری از طرح ها و پروژه ها، در اجرا 

با سرعت اندک به نتیجه می رسید.  
ایمانیه از عشق و علاقه همیشگی خود به کتاب و کتابخوانی سخن گفت و 
تلاش های انجام شده برای ایجاد کتابخانه مرکزی شهر شیراز را مورد توجه 
قرار داد و گفت: احداث این کتابخانه که لازمه شهری همچون شیراز بود در 

شرف اجرایی شدن است 
وی در بخــش دیگر ســخنان خود بــا تأکید بر اینکه برای رفع مســائل 
ریشــه ای، همه گرفتاری ها در حاشیه قرار می گیرد، خیرین را مورد تکریم 
قــرار داد و تصریح کرد: خیرین در مقابل اقداماتی که انجام می دهند هیچ 
 توقعی جز احترام ندارند که البته وظیفه همه مســئولین اســت به ایشان 

احترام بگذارند. 

سخنگوی شهرداری شیراز: 
بیش از ۲/۲ میلیون متر مربع معابر شیراز

 طی حدود یک سال آسفالت شدند
رضا جاویدی، سخنگوی 
در  شــیراز  شــهرداری 
خصوص آســفالت معابر 
سطح شــهر اظهار کرد: 
یازدهمین گام از جهش 
عمرانی کلان شهر شیراز 
که از روز دوشــنبه 16 
مردادماه 1402 با اعتبار 
بالغ بــر یک هزار و 200 

میلیارد تومان شروع شده، طی برنامه دوساله انجام می شود. 
وی گفت: طی حدود یک ســال سپری شــده از آغاز جهش آســفالت، 
تاکنون دو میلیون و 234 هزار و 3۷4 مترمربع از معابر مناطق شیراز به 

میزان 280 هزار و 5۹2 تن آسفالت انجام گرفته است. 
ســخنگوی شــهرداری شــیراز در ادامه بیان کرد: با توجــه به تأکید 
شــورای اسلامی  شهر و شــهردار کلان شــهر شــیراز مبنی بر تحقق 
شــعار ســال 1403 بــا موضــوع »نهضــت خدمــات شــهری« رفع 
 فــوری خرابی ســطوح آســفالت و لکه گیــری معابــر در اولویت ویژه

قرار دارد. 
جاویــدی عنوان کرد: برای رفع خرابی ســطوح آســفالت و لکه گیری 
معابر از داده های مرکز ارتباطات مردمی 13۷ شــهرداری شــیراز بنا به 

درخواست شهروندان استفاده می شود. 

رونماییازسردیسبانوینیکوکار»زهراسعادت«،بنیانگذاربیمارستانامیربهابتکاروهمتشوراوسازمانسیما،منظروفضایسبزشهریشهرداریشیراز؛

گزارش خبری- لیلا غضنفر ی



سهشنبه1403/05/02 بینالمللسالسیویکم شماره46332

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
برابررایشــماره140360311001000۸60مــورخ1403/04/07هیاتاول
موضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسند
رسمیمســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکشیراز-ناحیه1تصرفات
مالکانهبلامعارضمتقاضیخانمنرگسشــجاعیفرزندحسینبشماره
شناسنامه6۸5وکدملی22۹3000۸01صادرهازشیرازدرششدانگیک
قطعهزمینمزروعیبهمساحت12۹۸16/۸3مترمربعپلاک4۹فرعیاز
56اصلیمفروزومجزیشدهازپلاک56اصلیواقعدرفارسبخش23
حوزهثبتملکشیرازناحیهیکخریداریازمالکسهممشاعیخودش
بهشمارهسند17۹4مورخ13۸5/02/10دفترخانه200شیرازوسندشماره
75۹1مورخ13۸7/02/22دفترخانه200شیرازوسندشماره17۹5مورخ
13۸5/02/10دفترخانه200شیرازمحرزگردیدهاستلذابهمنظوراطلاع
عموممراتبدردونوبتبهفاصله15روزآگهیمیشــوددرصورتیکه
اشخاصنسبتبهصدورســندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشند
میتوانندازتاریخانتشــاراولینآگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرابه
اینادارهتســلیموپسازاخذرسیدظرفمدتیکماهازتاریختسلیم
،اعتراضدادخواستخودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایند.بدیهیاست
درصورتانقضایمدتمذکوروعدموصولاعتراضطبقمقرراتســند

مالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/05/02
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/05/17

8۳۱/م الف 
محسن مظفری نیا -رئیس ثبت اسناد و املاکناحیه۱شیراز

آگهی فقدان سند مالکیت بخش سه شیراز 
حسبدرخواستخانمسیدهستارهســعادتباتسلیمدوبرگ
استشهادیهکهدردفترخانه426لارشیرازتنظیمشدهاستمدعی
اســتکهتعدادیکجلدسندمالکیتمربوطبهپلاک4454/27
واقعدربخشسهشــیرازکهذیلثبت7۹۸۸3صفحه16دفتر
4۹0بنامعلیرضاشــفافثبتوســندمالکیتبهشماره012006
صادروبهموجبسند26170مورخ13۸7/07/02دفتر11۹شیراز
معالواســطهبهآقایمحمودزمانیمنتقلشدهاستکهبهدلیل
سهلانگاریمفقودگردیدهاستونامبردهتقاضایصدورالمثنی
ســندمالکیتنمودهمراتبطبقاصلاحیهتبصرهیکماده120
قانونثبتآگهیمیشودکههرکسنسبتبهتملکموردآگهی
معاملهایکردهویامدعیوجودسندمالکیتنزدخودمیباشدتا
دهروزپسازانتشارآگهیبهثبتمحلمراجعهواعتراضخودرا
ضمنارائهاصلسندمالکیتباخلاصهمعاملهتسلیمنمایدواگر
ظرفمدتمقرراعتراضینرسیدویادرصورتاعتراضاصلسند
ارائهنشودادارهثبتالمثنیسندمالکیتراطبقمقرراتصادرو

بهمتقاضیتسلیمخواهدکرد.
تاریخانتشار:1403/05/02

8۳۳/م الف
مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شیرازناحیه 4

از طرف لهراسب عرفان

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابراراشــماره1402603111۹۸001۹۹2و1402603111۹۸001۹۹3-
1402/12/0۸هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضی
وســاختمانهایفاقدسندرسمیمســتقردرواحدثبتیحوزهثبت
ملکزرقانتصرفاتمالکانهبلامعــارضمتقاضیآقایعلیجعفری
فرزندکاظمبشمارهشناســنامه1432صادرهازشیرازنسبتبهسه
دانگمشــاعازششــدانگوآقایمحمدکریمجعفریفرزندکاظم
شش1322صادرهازشــیرازنسبتبهسهدانگمشاعازششدانگ
یکقطعهزمینمزروعیبهمساحت1۹775/31مترمربعپلاکفرعی
از111۸اصلیکهجهتآنپلاکفرعی4744منظورگردیدواقعدر
بخشسهزرقانازسندشماره2452۹-13۹0/11/27دفتر25زرقان
ازسهاممشاعیمتقاضیکســرمیگردد.لذابهمنظوراطلاععموم
مراتــبدردونوبتبهفاصله15روزآگهیمیشــوددرصورتیکه
اشخاصنسبتبهصدورسندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشند
میتوانندازتاریخانتشــاراولینآگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرا
بهاینادارهتســلیموپسازاخذرسیدظرفمدتیکماهازتاریخ
تسلیم،اعتراضدادخواســتخودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایند.
بدیهیاســتدرصورتانقضایمدتمذکوروعدموصولاعتراض

طبقمقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/04/1۸
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/05/02

2456/م الف-  حشمت مردانه 
رئیس ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک زرقان

ایرنا- رســانه های رژیم صهیونیســتی روزگذشته از 
ورود محمولــه جدیدی از ســاح های آمریکایی به تل 
آویو همزمان با عزیمت بنیامین نتانیاهو، نخســت وزیر 
این رژیم به آمریکا بــرای دیدار با رئیس جمهوری این 

کشور و سخنرانی در کنگره خبر داد.
صبح روز گذشته یک هواپیمای باربری آمریکایی حامل 
ساح و مهمات وارد سرزمین های اشغالی فلسطین شد.

بــه گفته این شــبکه، ورود هواپیمــای باربری حامل 
تســلیحاتی آمریکایی همزمان با عزیمت نخست وزیر 

رژیم صهیونیستی به واشنگتن صورت گرفت.
دولــت آمریکا از آغاز جنگ ارتش رژیم صهیونیســتی 
علیــه نــوار غزه به پشــتیبانی و حمایــت همه جانبه 
تســلیحاتی، نظامــی، سیاســی و اقتصــادی از ایــن 
 رژیــم اقدام کــرده اســت. در همین راســتا، تاکنون 
محموله های ســاح زیادی از جمله بمب های سنگین 
چند تنی وارد سرزمین های اشغالی شده و در حمات 
به مناطق مســکونی نوار غزه استفاده شده است. در اثر 
ریخته شدن این بمب ها روی نوار غزه، هزاران شهروند 
فلسطینی شهید یا زخمی شــده اند. در همین زمینه، 
اردیبهشــت ســالجاری وزارت دفاع آمریکا )پنتاگون( 
به طور علنی اعــام کرد که از زمــان عملیات طوفان 
الاقصی در هفتم اکتبــر ۲۰۲۳ برابر با ۱۵ مهر ۱۴۰۲ 
تاکنــون بیش از ۵۰ هزار گلوله توپ ۱۵۵ میلی متری 
M۷۹۵ به سرزمین های اشغالی فلسطین ارسال کرده 

اســت. این گلوله های بــزرگ در واحدهــای توپخانه 
»هویتزر« استفاده می شوند.

وزارت دفاع آمریکا همچنین گفته بود در طی این مدت، 
۳۰ هزار چاشنی M۴ برای هویتزر و همچنین هزاران 
 گلوله تــوپ و گلوله تانک تحویل رژیم صهیونیســتی 

داده است.
نتانیاهو ســوم تیرماه با اعام مخالفــت مجدد خود با 
توقف جنگ علیه نوار غزه، خواســتار دریافت ســاح 
بیشــتری از آمریکا برای تداوم قتل عام و نسل کشــی 
در منطقه شــده بود. او در جلسه کابینه خود با انتقاد 
از آنچه آن را کُندی کمک تســلیحاتی آمریکا به رژیم 
صهیونیســتی خوانده بود، گفت که از حدود چهار ماه 
قبل ارسال تسلیحات از آمریکا به تل آویو کاهش قابل 
توجهی یافته است. او افزود در طول هفته ها از دوستان 
آمریکایی  خود خواســتیم که روند بارگیری تسلیحات 
 برای رژیم اسرائیل را تســریع کنند و با توجه به آنچه 
اخیراً شنیدم، معتقدم که موضوع ساح های آمریکایی 

در آینده نزدیک حل خواهد شد.
 ارســال محمولــه جدیــد تســلیحات آمریکایــی به 
ســرزمین های اشــغالی برای اســتفاده ارتــش رژیم 
صهیونیستی جهت ادامه عملیات نسل کشی فلسطینیان 
در حالی انجام شد که پیشتر آنتونی بلینکن، وزیر امور 
خارجه آمریکا در پی حمله رژیم اســرائیل به اردوگاه 
آوارگان فلســطینی و گزارش ها مبنی بر اســتفاده از 

ســاح های آمریکایی در این حمله، مدعی شــده بود: 
مشخص نیســت از ســاح های آمریکایی در حمات 
رفح اســتفاده شده اســت. از هفتم اکتبر ۲۰۲۳ ) ۱۵ 
مهر ۱۴۰۲( رژیم اســرائیل با حمایت آمریکا جنگی را 
علیه مردم غزه به راه انداخته است که تاکنون منجر به 
شهادت ۳۸ هزار و ۹۸۳ فلسطینی و مجروح شدن ۸۹ 
هزار و ۷۲۷ نفر دیگر و مفقود شــدن بیش از ۱۰ هزار 
نفر از مردم نوار غزه که بیشتر آنها کودک و زن هستند 
شده اســت. به رغم صدور قطعنامه های شورای امنیت 
سازمان ملل برای توقف فوری جنگ علیه ساکنان نوار 
غزه و دســتورات دیوان بین المللی دادگســتری برای 
پایان دادن به حمله به شهر رفح در جنوب این منطقه 
و اتخاذ تدابیری برای جلوگیری از نسل کشی جمعی و 
بهبود وضعیت بد انسانی در نوار غزه، تل آویو به جنگ 

علیه ساکنان این منطقه ادامه می دهد.

تسنیم-شیخ نبیل قاووق، عضو ارشد شورای مرکزی 
حزب ا...، طی ســخنانی درباره تحولات اخیر مربوط به 
جنــگ غزه و به ویژه عملیات هــای یمنی ها اعام کرد 
پهپاد »یافا« یمن توانســت به جایی برسد که دشمن 
صهیونیستی تصورش را نمی کرد و از سامانه های دفاعی 
۸ کشــور از جمله آمریکا، انگلیس، فرانسه، آلمان و... و 
نیز کشــورهای عربی عبور کرد و بــه مقصد مورد نظر 

خود رسید و این یک موفقیت استثنایی است.
شــیخ قاووق تأکید کــرد: پهپاد یافا قبــل از اینکه به 

ســاختمان مورد نظر در تل آویــو اصابت کند، هیبت 
پوشالی رژیم اشغالگر را نابود کرد.

وی افزود: تجاوز وحشــیانه صهیونیست ها به یمن هیچ 
تغییری در معادله ایجاد نمی کند و اسرائیل بعد از این 
تجاوز دیگــر هرگز قادر به محافظت از کشــتی هایش 
نخواهــد بود و هرگز نمی تواند موشــک ها و پهپادهای 
یمنــی که ایات و فراتــر از آن را هدف قرار می دهند، 
متوقــف کند. این مقام حزب ا... اظهار داشــت: هرچه 
تجاوزات صهیونیســت ها تشدید شــود، پاسخ مقاومت 
بــه این تجــاوزات دردناک تر خواهد بــود. مقاومت تا 
زمان توقف کامل تجاوزات اشــغالگران به نوار غزه، به 
همین راه ادامــه خواهد داد و هیچ یــک از تهدیدات 

صهیونیست ها معادله ای را در میدان تغییر نمی دهد.
شیخ قاووق خاطرنشان کرد: تهدیدات اشغالگران ناشی 
از ترس و وحشت آنهاســت؛ زیرا می دانند موشک ها و 
پهپادهای مقاومت می توانند به هر نقطه در فلســطین 
اشــغالی برسند و این چیزی اســت که مقاومت آن را 

ثابت کرده اســت. وی ادامه داد: دشــمن صهیونیستی 
منطقــه را در مســیر تشــدید تنش ها قــرار داده، اما 
جبهه های حامی غــزه در لبنان، عراق و یمن معادلات 
میدانی جدیدی به دشمن تحمیل کرده اند که از خال 
آن، فشــار بر دشمن صهیونیستی برای توقف تجاوزات 
علیه غزه بیشتر می شــود؛ زیرا فشار نظامی تنها راهی 
 اســت که اســرائیلی ها را مجبور به توقــف تجاوزات 
علیه غزه می کند. این مسئول حزب ا... با اشاره به درمانده 
شدن صهیونیست ها در جبهه شمالی فلسطین اشغالی 
مقابل مقاومت لبنان تأکید کرد: دشــمن صهیونیستی 
 نتوانســت جبهــه جنــوب لبنــان را متوقــف کند و 
شهرک نشینان صهیونیست نتوانستند به شمال اراضی 
اشغالی برگردند. همچنین در جبهه یمن هم می بینیم 
رژیم صهیونیســتی و حامیــان آن قادر بــه مقابله با 
عملیات های یمنی ها نیســتند و از طرف دیگر، جبهه 
عــراق هم قاطعانه به عملیات هــای خود در حمایت از 

غزه و مقاومت آن ادامه می دهد.

ورود محموله جدید سلاح های آمریکا به تل آویو همزمان با سفر »نتانیاهو« به واشنگتن

اروپا

اروپا

السیسی خواستار وساطت عمان درباره حملات یمن علیه 
رژیم صهیونیستی شد

ایسنا- عبدالفتاح السیسی، رئیس جمهور مصر در تماس تلفنی 
با پادشــاه عمان از او خواست برای توقف حمات جنبش انصارا... 

یمن علیه رژیم صهیونیستی، نزد انصارا... میانجی گری کند.
رئیس جمهور مصر در این گفت وگوی تلفنی با هیثم بن طارق، پادشاه عمان نسبت 
به آنچه او مبالغه در حمات یمنی ها علیه اراضی اشغالی خواند، هشدار داد و گفت 

این حمات منجر به انفجار اوضاع در منطقه می شود.
در این تماس تلفنی که روز شنبه صورت گرفته، السیسی وساطت پادشاه عمان با 
یمن برای توقف درگیری را بررســی کرده است و متعهد شده که روند تاش های 

دیپلماتیک را برای برقراری آتش بس در نوار غزه تسریع کند.
السیســی تأکیــد کرد درگیری اصاً به نفع کســی نیســت و منطقه و طرف های 
بین المللــی باید برای آرام کردن اوضاع فوراً اقدام کنند چرا که درگیری تنها روی 
حــوزه اقتصاد تأثیر نمی گذارد بلکه زدودن آثار آن هم راحت نیســت و به عاوه، 

کشورهای منطقه در نتیجه چنین جنگی، خسارت زیادی خواهند دید.
منابع نظامی مصری به روزنامه الاخبار لبنان گفتند که آماده باش نظامی کاملی در 
سطح تمامی یگان ها در مرز برای نظارت هوایی مصر وجود دارد و به پدافند هوایی 
دستور داده شده هرگونه شیء ناشناس را که وارد مرز مصر می شود، رهگیری کند. 
در عیــن حال در مصر این نگرانی وجود دارد کــه هواپیمایی غیرنظامی آن تحت 

تأثیر عملیات های یمن علیه رژیم صهیونیستی قرار بگیرد.

مسئولسیاستخارجهاتحادیهاروپا:
نمی توان به همکاری با اسرائیل ادامه داد

ایسنا- جوزپ بــورل، مسئول سیاست خارجه اتحادیه اروپا روز 
گذشــته در سخنانی تأکید کرد که در ســایه تحولات غزه ادامه 

همکاری با رژیم صهیونیستی ممکن نیست.
مسئول سیاست خارجه اتحادیه اروپا در این باره اظهار کرد: آنچه 

در غزه اتفاق می افتد غیر قابل قبول است.
وی گفت: در سایه شرایط فعلی، دیگر امکان ادامه همکاری با اسرائیل وجود ندارد.
بورل ادامه داد: اســرائیل می تواند هر طور که می خواهد تاریخ را تفســیر کند، اما 
احترام به قانون بین المللی الزام آور اســت و اتحادیه اروپا نحوه اجرای این قانون در 

نوار غزه را بررسی می کند.
طبق گزارش ســایت النشره، وی در بخش دیگری از اظهاراتش با اشاره به تصمیم 
اخیر دیوان بین المللی دادگســتری علیه اشــغالگری رژیم صهیونیستی در اراضی 

فلسطین، تأکید کرد که اتحادیه اروپا از حکم دادگاه لاهه حمایت می کند.
دیوان بین المللی دادگســتری، هفته گذشــته اشــغالگری رژیم صهیونیستی در 
فلســطین را غیرقانونی اعام کرد و افزود، ایــن دیوان هیچگونه تغییر بافتی را که 
رژیم صهیونیســتی از سال ۱۹۶۷ در فلســطین از جمله قدس شرقی ایجاد کرده، 
به رســمیت نمی شناسد و همه کشورها باید با ســازمان ملل برای کمک به ملت 

فلسطین جهت تعیین سرنوشت خود همکاری کنند.
این نهاد قضایی ســازمان ملل اعام کرد که حضور رژیم صهیونیستی در فلسطین 
غیرقانونی اســت و اعضای ســازمان ملل نباید این حضور غیرقانونی را به رسمیت 
بشناســند. کشورها باید با مجمع عمومی سازمان ملل و شورای امنیت برای پایان 
دادن به حضور غیرقانونی رژیم صهیونیستی در اراضی اشغالی همکاری کنند. این 
وظیفه همه کشورهاســت که به تمایز میان رژیم صهیونیســتی و اراضی اشغالی 
متعهد باشند. دیوان بین المللی دادگستری از رژیم صهیونیستی خواست به اشغال 
و حضــور غیرقانونی خود در فلســطین و نیز فعالیت های شهرک ســازی و تخلیه 
شــهرک های موجود پایان دهد و به همه فلســطینی های متضرر غرامت پرداخت 
کند. این نهاد از سازمان ملل خواست تدابیر لازم را پایان دادن به حضور غیرقانونی 

رژیم صهیونیستی در فلسطین بررسی کند.

»مادورو«؛کناره گیری »بایدن« تصمیمی عاقلانه و 
درست بود

مهر- نیکاس مــادورو، رئیس جمهور ونزوئا اعام کــرد که تصمیم 
جــو بایدن، رئیس جمهور کنونی آمریکا و نامــزد اصلی حزب دموکرات 
برای انتخابات ریاست جمهوری این کشور، برای کناره گیری از انتخابات 
ریاســت جمهوری این کشور تصمیمی »درســت و عاقانه« بوده است. 
وی در این باره گفت: فکر می کنم او تصمیمی عاقانه و درســت گرفت و 
خانواده و ســامتی اش را در اولویت قرار داد. بایدن تشخیص داد که در 
این سن و با این وضعیت سامتی دیگر قادر به کنترل کشورش نیست و 

به همین دلیل انتخابات ریاست جمهوری را کنار گذاشت.
کاتلیــن وین، نماینده جمهوری خواه مجلــس نمایندگان آمریکا نیز در 
گفت وگو با »اسپوتنیک« تأکید کرد کناره گیری جو بایدن، نامزد اصلی 
حزب دموکرات بــرای انتخابات ریاســت جمهوری آمریکا نه تصمیمی 

شخصی که نتیجه فشارهای حزب دموکرات بود.
وی دراین بــاره گفــت: فکر نمی کنــم بایدن به اندازه حــزب تمایل به 
کناره گیری داشــت. به نظر من بایدن کاماً واضح نشــان داده بود که 
نمی خواهــد کناره گیری کند و به نظرم افــرادی در حزب به ویژه چاک 
شــومر، آدام شِــف، جورج کلونی تصمیم گرفتند که او باید از انتخابات 
کنار برود. به گفته گاتلین وین هم اکنون این پرســش نیز وجود دارد که 

آیا بایدن برای ادامه ریاست جمهوری مناسب است یا خیر.
با اعام رسمی جو بایدن، رئیس جمهور فعلی آمریکا و نامزد دموکرات ها 
در انتخابات پیــش رو، اکنون رهبران حزب دموکــرات به دنبال یافتن 

بهترین جایگزین برای وی هستند.

آماده باش ۵۰۰ هزار نیروی نظامی ناتو
فارس- ســخنگوی ناتو روز دوشــنبه از آماده باش نیم میلیون نیروی 

نظامی ذیل فراگیرترین برنامه این ائتاف بعد از جنگ سرد خبر داد.
 همزمان بــا کناره گیری جو بایدن،رئیس جمهــور آمریکا از رقابت های 
انتخاباتی و تداوم پیشــروی ارتش روســیه در جنــگ اوکراین، ناتو در 
حالــت آماده باش قرار گرفت.فرح دخل ا...، ســخنگوی لبنانی الاصل ناتو 
روز گذشــته اعام کرد که ۵۰۰ هزار نیروی نظامی این ائتاف در حالت 
آماده بــاش و حداکثر هوشــیاری قرار گرفته اند. به نوشــته خبرگزاری 
»اسپوتنیک«، وی در این باره توضیح داد: از سال ۲۰۱۴، ناتو دستخوش 
مهم ترین تحول در دفاع جمعی طی یک نسل شده است. ما جامع ترین 
طرح های نظامی را از زمان جنگ سرد به اجرا گذاشته ایم و بیش از ۵۰۰ 
هزار ســرباز اکنون در حالت آماده باش هســتند. پیش از این، ولادیمیر 
پوتین، رئیس جمهور روســیه در مصاحبه ای با تاکر کارلسون، خبرنگار 
آمریکایی به تفصیل توضیح داده بود که مسکو قرار نیست به کشورهای 
ناتو حمله کند و هیچ فایده ای در آن وجود ندارد.پوتین همچنین توضیح 
داد که سیاســتمداران غربی مرتباً مردم خود را با تهدید خیالی روسیه 
می ترسانند تا توجه را از مشکات داخلی منحرف کنند، اما افراد باهوش 

به خوبی درک می کنند که این یک دروغ است.

»پوتین به اسد«؛ از حاکمیت سوریه حمایت می کنیم
فارس- رئیس جمهور روســیه ولادیمیر پوتین به مناسبت هشتادمین 
ســالگرد برقراری روابط دیپلماتیک این کشــور با ســوریه، برای بشار 
اســد پیام تبریک فرســتاد. روســیه بــه حمایت از دولت ســوریه در 
تاش هایش بــرای دفاع از حاکمیت، وحدت و تمامیت ارضی کشــور، 
تضمیــن امنیت ملی و ثبات سیاســی ادامه خواهــد داد. این را پوتین 
اعام کرد. رئیس جمهور روســیه با ارسال پیام به بشار اسد، هشتادمین 
سالگرد برقراری روابط دیپلماتیک بین روسیه و سوریه را تبریک گفت.
به گفته او، توســعه بیشــتر طیف وســیعی از روابط روسیه و سوریه به 
نفع ملت های ما اســت و به تحکیم صلح و ثبات در منطقه و کل جهان 
کمک خواهد کرد. روابط دیپلماتیک مســکو و دمشق رسماً ۲۱ جولای 
۱۹۴۴ در زمان اتحاد جماهیر شــوروی برقرار شــد. دو طرف در سال 
۱۹۸۰ معاهده دوستی و همکاری امضاء کردند و سوریه در سال ۱۹۹۱، 
روسیه را به عنوان جانشین اتحاد جماهیر شوروی به رسمیت شناخت.
پوتین در پیام تبریک خود با بیان اینکه مسکو و دمشق تجربه گسترده 
دهه ها همکاری هــای دوجانبه در حوزه های مختلف را دارند، اعام کرد 
که مسکو و دمشق در مبارزه با تروریسم بین المللی به موفقیت های قابل 

توجهی دست یافته اند.

»کامالا هریس«؛ با تمام توان برای شکست ترامپ 
تلاش خواهم کرد

باشــگاهخبرنگاران-کامالا هریس، معاون جو بایدن رئیس جمهور 
آمریــکا اعام کرد کــه با تمام توان برای شکســت دونالــد ترامپ در 
انتخابات ریاســت جمهوری تاش خواهد کرد. پس از آن که بایدن ۸۱ 
ســاله کناره گیری خود را اعام کرد، هریس در بیانیه ای گفت که قصد 
دارد نامزد ریاست جمهوری شود و حزب دموکرات را متحد کند. هریس 
۵۹ ســاله تصمیم بایدن را »از خود گذشتگی و وطن پرستانه« خواند و 
گفت: این اقدام نمونه ای از کار هایی اســت که بایدن در طول پنج دهه 
فعالیت خود در سیاســت انجام داده اســت. وی گفت: برای من افتخار 
اســت که رئیس جمهور از من حمایت کرده اســت و قصدم پیروزی در 
انتخابات اســت. تمام توان خود را برای متحد کــردن حزب دموکرات 
و ملت ما جهت شکســت دونالد ترامپ پــروژه افراطی ۲۰۲۵ او انجام 
خواهم داد. جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا که پس از نخستین مناظره با 
دونالد ترامپ، رقیت جمهوری خواه خود تحت فشارهای حزب دموکرات 
 برای انصراف از رقابتهای انتخابات ریاســت جمهوری آمریکا بود، دیشب
صــورت  بــه  را  آمریــکا  انتخابــات  کارزار  از  خــود  کناره گیــری    

رسمی اعام کرد.

کناره گیری» بایدن«، اختلافات حزبی در مورد امنیت ملی آمریکا را آشکار کرد
ایرنا- تیموتــی نفتالی، تاریخدان حوزه 
ریاســت جمهوری آمریــکا در مصاحبه 
با »فارن افرز« با اشــاره به کناره گیری 
جو بایدن از نامــزدی دموکرات ها تأکید 
کرد: استراتژی ملی ایالات متحده چنان 
مورد تردید قرار گرفته که یک انتخابات 
می تواند تعریف این کشور از منافع ملی 
آمریــکا را تغییر دهــد. نفتالی،  محقق 
مؤسســه سیاســت جهانی در دانشگاه 
کلمبیا، در این مصاحبه مناظره جنجالی 
اخیر جو بایدن،  رئیس جمهوری آمریکا 
ترامپ،  نامزد جمهوری خواهان  با دونالد 
در انتخابات ریاست جمهوری را موجب 
بدبین شــدن جهان به قــدرت ایالات 
متحــده ارزیابی کرد. وی معتقد اســت 
دلیل این بدبینی این بود که بســیاری 
از کشورهای جهان بعد از حضور ضعیف 
بایــدن در برابر ترامپ،  شــانس پیروزی 
جمهوری خواهان را بیشتر احساس کرده 
و خود را برای رویارویی با آمریکای تحت 

قدرت ترامپ تصور می کردند.
مدیر مؤســس کتابخانه و موزه ریاست 
ادامه  در  نیکســون  ریچــارد  جمهوری 
تصریح کرد: اکنــون پس از کناره گیری 
بایدن شانس بیشتری برای پیروزی یک 
دموکــرات در نوامبر )آبان( وجود دارد و 
رهبران خارجی باید این احتمال را جدی 
بگیرند که یکــی از اعضای تیم بایدن یا 
شخص دیگری از حزب دموکرات رهبری 
ایالات متحده را بر عهده بگیرد. این بدان 
معنــی خواهد بود که آن ها می توانند در 

موضوعاتی مانند تــداوم حمایت آمریکا 
از اوکراین حســاب کننــد. این واقعیت 
بازنده  که دموکرات هــا دیگر احتمــالاً 
نیســتند، بر نحوه نگاه رهبران خارجی، 
به ویژه دشــمنان آمریکا به دولت بایدن 
تأثیر خواهد گذاشــت. وی با اشــاره به 
این که کناره گیری بایدن در محاســبات 
بین المللی دربــاره ایالات متحده تفاوت 
ایجاد می کند، ادامه داد: از ســال ۱۹۵۲ 
)۱۳۳۰(، هــر دو حزب جمهوری خواه و 
بین المللی گرا  دموکرات در دیدگاه خود 
بوده اند و با این که ترامــپ در دوره اول 
ریاســت جمهوری خود یک اســتثنا و 
انزواطلب بود، اما حــزب جمهوری خواه 
در این موضوع با او اختاف نظر داشــت. 
 این در حالی اســت که کنوانسیون اخیر 
جمهوری خواهــان نشــان داد، ترامــپ 
اکنون حزب را کاماً مطابق تصویر خود 
تغییر داده اســت. برای مثــال، انتخاب 

ســناتور جی دی ونس به عنوان معاون، 
به هیچ وجه نشــان دهنده تاش او برای 
ایجاد پل بین دیدگاه های مختلف حزب 
نبود، بلکه نشان دهنده تاش او برای دو 
برابر کردن رویکردهای افراطی موسوم به 
ترامپیســم بود. بنابراین اگر او به قدرت 
بازگــردد و اگر جمهوری خواهان مجلس 
نمایندگان را حفظ کرده و کنترل ســنا 
را دوباره به دســت آورنــد، همه رهبران 
 خارجی،دوســتان و دشــمنان آمریــکا

می توانند آمریکای بســیار انزواطلب تری 
را در مقابــل خود ببیننــد. بنابراین این 
واقعیــت که اکنون حــزب دموکرات به 
عنــوان حزبی بــا تمایــات بین المللی 
بیشــتر شــانس بهتری بــرای پیروزی 
دارد، محاسبات رهبران خارجی را تغییر 
خواهد داد. این تاریخدان و کارشــناس 
حوزه ریاســت جمهــوری آمریــکا در 
بخش دیگری از این مصاحبه در پاســخ 

به چگونگی بازنمایــی ایالات متحده در 
مواجهه با دو جنگ بزرگ اروپا )اوکراین( 
و خاورمیانــه )غزه( پــس از کناره گیری 
بایدن افــزود: ایــن دوره دردناکی برای 
ایالات متحده اســت چرا که استراتژی 
ملی این کشور چنان زیر سؤال رفته که 
یک انتخابات می تواند تعریف کشــور یا 
حداقل طبقه رهبری آن از منافع ملی را 
تغییر دهد و این برای نظام بین الملل هم 
خطرناک است. این وضعیت باعث ایجاد 
عدم اطمینان در محاســبات سیاســی 
رهبــران جهــان می شــود. این که یک 
انتخابات بتواند مشخص کند که نخبگان 
سیاسی یک ملت چگونه منافع ملی آن ها 
را تعریف می کنند بسیار نادر بوده است.

وی در پایان تأکید کرد که دیگر اجماعی 
میــان دو حزب مطرح آمریــکا در مورد 
امنیت ملی و ابزارهای مبارزه با دشمنان 
این کشــور وجود نــدارد و این به ضرر 

ایالات متحده و متحدانش است.
جــو بایدن چهــل و ششــمین رئیس 
جمهــوری آمریکا پس از گذشــت چند 
هفتــه از مناظــره فاجعــه بــارش که 
موجب شــورش در حزب او )دموکرات( 
 شــد، ســرانجام تســلیم نگرانــی  هم 
حزبی هایــش بــرای کاهــش شــانس 
پیروزی در مقابــل دونالد ترامپ گردید 
و از انتخابــات ریاســت جمهــوری این 
کشور که قرار اســت در تاریخ ۵ نوامبر 
 ۲۰۲۴ )۱۵ آبــان ۱۴۰۳( برگزار شــود، 

کناره گیری کرد.

حمایت بلژیک از حکم دادگاه لاهه علیه اسرائیل
باشــگاهخبرنگاران-حجه لحبیب، وزیر خارجه بلژیک تأکید 
کرد که اشــغالگران باید قطعنامه دیوان بین المللی دادگستری را 

در مورد شهرک سازی در کرانه باختری اجرا کنند.
  وزیــر امور خارجه بلژیک روز گذشــته تأیید کرد که تصمیم دیوان دادگســتری
بین المللی به وضوح تاش رژیم اشغالگر اسرائیل برای ساخت و توسعه شهرک های 

خود درکرانه باختری را محکوم کرده است.
براســاس گــزارش المیادیــن، او در توییتــی در پلتفرم ایکس خطــاب به رژیم 
صهیونیســتی تأکید کرد که به تصمیم دادگاه باید احترام گذاشــته و تصمیمات 

آن اجرا شود.
 هفته گذشــته، نواف ســام، رئیس دیوان بین المللی دادگســتری تأیید کرد که 
رویه ها و سیاست های رژیم صهیونیســتی با قوانین بین المللی مغایرت دارد و این 
دادگاه پیامد های قضایی حضور غیرقانونی صهیونیســت ها در سرزمین های اشغالی 

فلسطین را بررسی خواهد کرد.
او همچنین تأکید کرد که دادگاه متقاعد نشــده اســت که گسترش اعمال قانون 
اشــغالگری در کرانه باختری و قدس اشغالی موجه باشد و قطعاً شهرک سازی های 

رژیم صهیونیستی را نقض قوانین بین المللی می داند.
 رئیس دیوان بین المللی با اشــاره به وضعیت گســترش شهرک سازی ها در کرانه 
باختری گفت: انتقال شهرک نشــینان به کرانه باختری یا شــرق قدس اشــغالی 
 مغایر با ماده ۴۹ کنوانســیون ژنو است و مصادره اراضی فلسطینی و اعطای آن به 

شهرک نشینان موقتی نیست و ناقض کنوانسیون ژنو است.
 پــس از آن، رئیــس دادگاه تعداد واحد های فلســطینی تخریب شــده توســط 
اشــغالگران در چند ســال گذشــته را بررســی و تأیید کرد که حــدود ۱۱ هزار 
واحد فلســطینی وجود دارد که از ســال ۲۰۰۹ به بهانه نداشــتن مجوز تخریب 
 شــده اند. او در عین حال خاطرنشــان کرد که اقدامات رژیم صهیونیستی منجر به 
اخراج فلسطینی ها از سرزمین های اشغالی به ویژه منطقه C )منطقه ای در مجاورت 

کرانه باختری( شد.

اتحادیه اروپا تحریم های روسیه را ۶ ماه دیگر تمدید کرد
مهر- شــورای اتحادیه اروپا همه تحریم هــای این اتحادیه علیه 

روسیه را به مدت شش ماه تمدید کرد.
شــورای اتحادیه اروپا اعام کرد که تمام تحریم های این اتحادیه 
علیه مسکو به علت آغاز عملیات نظامی نظامی روسیه در اوکراین را تا ۶ ماه دیگر 

و تا ۳۱ ژانویه ۲۰۲۵ تمدید کرده است.
از آغاز عملیات نظامی روســیه در اوکراین، آمریکا و کشورهای اتحادیه اروپا برای 
توقف پیشــروی ارتش روســیه، ضمن کمک های سیاســی و اطاعاتی به کی یف، 

تحریم های شدیدی علیه مسکو اعمال کردند.
شــورای اتحادیه اروپا اویل تیرماه اعام کرد که اتحادیه اروپا چهاردهمین بســته 
تحریمی علیه روســیه را تصویب کرده که شامل محدودیت در واردات گاز طبیعی 

مایع )LNG( روسیه از طریق بنادر اروپایی می شود.
اواســط اردیبهشت وب ســایت »یوروآبزرور« فاش کرد که به سند این تحریم های 
دســت یافته که نشان می دهد کشــورهای اتحادیه اروپا قصد دارند تا ماه جولای 
چهاردهمین بسته تحریمی را علیه روسیه تصویب کنند؛ این بسته نه آزادی رفت و 
آمد دیپلمات های روسی در اتحادیه اروپا را محدود می کند و نه واردات گاز طبیعی 

مایع، سوخت هسته ای یا آلومینیوم روسیه را ممنوع می کند.
به نوشــته این وب سایت این بسته ۵۲ شــرکت دیگر از روسیه و سایر کشورهای 
مظنون به ارســال کالاهای ممنوعه به مســکو را هدف قــرار خواهد داد. کالاهای 

ممنوعه به ویژه شامل اجزای هواپیماهای بدون سرنشین است.
عاوه بر این، بســته جدید تحریم ها ممنوعیتی را در سراسر اتحادیه اروپا در مورد 
کمک های مالی روســیه به احزاب سیاســی اروپایی و بنیادهای سیاسی اروپایی، 

سازمان های غیردولتی و ارائه دهندگان خدمات رسانه ای پیشنهاد می کند.
پیش نویــس تحریم های جدید همچنین بنــادر اتحادیه اروپا را از حمل و نقل گاز 
مایع روســیه به کشــورهای غیر اتحادیه اروپا منع می کند، کشتی هایی را از بنادر 
اتحادیــه اروپا که به دور زدن تحریم های روســیه کمک می کنند ممنوع می کند، 
و همچنیــن محدودیت های موجود اتحادیه اروپا در حمل و نقل هوایی روســیه و 

واردات هلیوم و مواد معدنی روسیه را تشدید می کند.

آسیای غربی

اروپا

آسیای غربی

عضوارشدشورایمرکزیحزبا...:آسیای غربی

تجاوز اسرائیل به یمن تغییری در معادله ایجاد نمی کند

اخبار کوتاه جهان



هوایکشور۳درجهگرمترمیشود

تســنیم- صادق ضیائیان، رئیس مرکز ملی پیش بینی سازمان هواشناسی کشور 
با اشــاره به افزایش دما طی دو روز اخیر،  اظهار کرد: مجدداً از روزهای سه شــنبه 
و چهارشــنبه هفته جاری موج گرما کشــور را فرا می گیرد. وی توضیح داد:  بر این 
اســاس تا اواســط هفته آینده دما در اکثر مناطق کشــور حدود 3 درجه افزایش 

می یابد.
وی با بیان این که بیشــترین افزایش دما برای نیمه شمالی کشور است در خصوص 
برخی ادعا ها مبنی بر رکوردشــکنی دما در کشــور،  ابراز کرد:  دمایی که در زمان 
حاضر در کشور داریم نرمال است، به عنوان مثال طی دوره بلندمدت 30ساله دمای 

کنونی تهران در 101 مورد تکرار شده است.
رئیس مرکز ملی پیش بینی ســازمان هواشناســی کشــور تأکید کرد: دمای هوای 
کنونی در کشور غیرمعمولی نیست و در فصل تابستان این میزان گرما را داشته ایم.
ضیائیان از صدور هشدار زرد هواشناسی برای استان تهران خبر داد و گفت:  صدور 

هشدار هواشناسی را به ادارات استانی محول کرده ایم.

رئیس کل بانک مرکزی: 
داراییهایارزیکشورافزایشیافت

تسنیم- محمدرضا فرزین، رئیس کل بانک مرکزی با اشاره به روند افزایشی ذخایر 
ارزی کشور گفت: با دیپلماســی پولی و بانکی و افزایش وصول درآمد های نفتی و 
گازی کشــور هم کمّیت و هم کیفیت دارایی های ارزی کشــور افزایش یافته است 
و به خلاف انتقادات و گزاره های خبری نادرســت، بانک مرکزی هرگز از دارایی های 
ارزی کشــور و ارزپاشــی برای مدیریت بازار ارز از جمله در مقطع کنونی استفاده 

نکرده است.
وی در اجلاس ســالانه مجمــع عمومی بانک مرکزی، مدیریت بــازار ارز از طریق 
افزایش وصول درآمد های نفت و گاز، تأمین ارز مورد نیاز واردات، گســترش تأمین 
مالی ارزی و مدیریت ذخایر بین المللی کشــور را برنامه هــای ارزی بانک مرکزی 
برشــمرد و افزود: این مهم با کنترل و کاهش نوســانات نــرخ ارز، افزایش درصد 
بازگشــت ارز حاصل از صادرات به چرخه اقتصادی کشــور به بیش از 85 درصد، 
افزایــش تأمین ارز به تخصیص ارز از 74 درصد در ســال 1401 به 85 درصد در 
سال 1402 و کاهش مدت انتظار برای تخصیص و تأمین و کنترل ثبت سفارش ها 

با بودجه ریزی ارزی عملیاتی شده است.

صعودبیتکوینبهبالاتراز۶۸هزاردلار

مهر- به نظر می رســد دلیــل صعود بیت کوین، گزارش هایی اســت که آغاز به کار 
صندوق های قابل معامله در بورس اتریوم )ETF( را از 23 جولای بیان می کنند.

مارکت گزارش کرد بیت کوین در ســاعت ۶ و 14 دقیقه بعدازظهر روزگذشــته با 
1/41 درصد افزایش به ۶8 هزار و ۹۶/3۶7 دلار فروخته شد و اتریوم با 0/3۶ درصد 
افزایش به 3530/0581 دلار در ساعت ۶ و 1۶ دقیقه عصر به وقت شرقی رسید.

مجموع ارزش بــازار جهانی ارزهای دیجیتال در حــال حاضر 2/48 تریلیون دلار 
برآورد می شــود که این رقم نســبت به روز قبل 1/07 درصد بیشتر شده است. در 
حال حاضر 54/25 درصد کل بازار ارزهای دیجیتال در اختیار بیت کوین اســت که 

0/05 درصد افزایش روزانه را ثبت کرده است.

افت۳هزارواحدیشاخصبورسدرنخستینروزمرداد
 

ایرنا- شــاخص کل بورس تهران در پایان معاملات روزگذشــته با افت سه هزار و 
1۶۹ واحدی در ارتفاع 2 میلیون و 1۶۹ هزار و 22 واحد ایستاد.

شــاخص هم وزن در جریان معاملات روزگذشته با 383 واحد کاهش به ۶۹3 هزار 
و ۶02 واحد و شــاخص قیمت هم وزن بــا 205 واحد کاهش به 372 هزار و 205 
واحد رسید. معامله گران در بورس تهران با انجام بیش از 2۶1 هزار معامله به ارزش 
40 هزار و 732 میلیارد ریال، بیش از پنج میلیارد و ۶4 میلیون سهم و حق تقدم 

را معامله کردند.
نمادهای »فولاد، بفجر، خودرو، وامید و شپنا« بیشترین اثر منفی و نمادهای »نوری 
و بوعلی« بیشــترین اثر مثبت را بر شاخص بورس گذاشتند. شاخص کل فرابورس 

ایران در روز جاری با 101 واحد کاهش به 22 هزار و 1۹2 واحد رسید.
معامله گران در فرابورس بیش از چهار میلیارد و 354 میلیون سهم و اوراق مالی با 

انجام 128 هزار و 557 معامله داد و ستد کردند.
نمادهای »کگهر، خاور و بپاس« بیشــترین اثر منفی و نمادهای »حسینا، انتخاب، 

دماوند و زاگرس« بیشترین اثر مثبت را بر شاخص فرابورس داشتند.

»پایگاهخانوار«مبنایتغییریارانهمعیشتیاست
 

ایرنا - هاشــم کارگر، رئیس ســازمان ثبت احوال اعلام کرد که پایگاه خانوار این 
سازمان مبنای تغییر ساختار خانوار برای دریافت یارانه خانواده ها است.

هاشم کارگر در این باره اظهار داشت: بنا به توافق انجام شده با سازمان هدفمندی 
یارانه ها، اعمال تغییر ســاختار خانوارها برای دریافت یارانه معیشتی، از این پس بر 

اساس اطلاعات پایگاه خانوار سازمان ثبت احوال انجام می شود.
وی افزود: مردم برای به روز رســانی وضعیت ساختار خانوار خود به دلیل تغییرات 
اعضاء اعــم از فوت، ازدواج، طــلاق، حضانت، قیمومیت و مواردی از این دســت 

می بایست به صورت حضوری به دفاتر پلیس10+ مراجعه کنند.
کارگــر تصریح کرد: در طرح جدیــد، همه امور مربوط از طریــق »درگاه مراجعه 
مردمی خانوار« سازمان ثبت احوال کشور به نشانی اینترنتی http://ncr.ir انجام 
خواهد شد. معاون وزیر کشور اظهار داشت: این طرح از 20 تیرماه امسال به صورت 
آزمایشــی برای شهروندان استان سمنان اجرا شده است تا پس از تکمیل و اصلاح 

احتمالی، به صورت سراسری در کل کشور اجرا شود.
کارگر خاطر نشــان کرد: هموطنان سمنانی ساکن سراسر کشور که متقاضی همه 
خدماتی هســتند که بر مبنای خانوار ارائه می شــود، در صورتی که سه رقم سمت 
چپ شماره ملی آنها اعداد 45۶، 457، 458، 45۹، 4۶0، 520، 530، ۶42، ۶84، 
700، 750، 752 باشد، می بایست از طریق »درگاه مراجعه مردمی خانوار« سازمان 

ثبت احوال نسبت به اعلام تغییرات خانوار خود اقدام کنند.
بر اســاس اعلام مرکز مطالعات و اطلاعات رفاه ایرانیــان وزارت تعاون، حدود 80 
میلیون نفر در کشور یارانه نقدی دریافت می کنند و آخرین به روز رسانی اطلاعات 

آن مربوط به دی ماه 1402 است.

باکنارهگیری»جوبایدن«دلارسقوطکرد

ایســنا- ارزش جهانی دلار در واکنش اولیه به تصمیــم جو بایدن، رئیس جمهور 
آمریــکا برای پایان دادن به مبــارزات انتخاباتی  خود کاهش یافــت و راه را برای 

دموکراتی دیگر در به چالش کشیدن دونالد ترامپ باز کرد.
یــوان چین تا حد زیادی از تصمیم بانک مرکــزی چین مبنی بر کاهش نرخ بهره 
کلیــدی، تأثیر نپذیرفــت. واحد پول آمریکا در اوایل روز آســیایی با 0/08 درصد 
کاهش به 157/38 ین رسید، در حالی که یورو با 0/11 درصد افزایش در 1/08۹5 
دلار قرار گرفت. بایدن روز یک شــنبه اعــلام کرد که از رقابت های انتخاباتی خارج 
می شــود و از کامالا هریس، معاون رئیس جمهور بــرای جایگزینی به عنوان نامزد 

دموکرات ها در انتخابات نوامبر حمایت کرد.
رئیس جمهور ســابق آمریکا، ترامپ، نامزد جمهوری خواهان، پس از عملکرد فاجعه 
بار بایدن در مناظره ماه گذشته و افزایش پرسش ها در مورد صلاحیت ذهنی او در 

نظرسنجی ها پیشتاز است.
جوزف کاپورسو، استراتژیست بانک مشترک المنافع استرالیا هشدار داد که برای در 

نظر گرفتن واکنش بیش از حد دلار خیلی زود است.
کاپورســو گفت نتیجه را نظرسنجی های این هفته نشــان خواهند داد که کاهش 

شانس برای پیروزی ترامپ منجر به تضعیف دلار شود یا بالعکس.

5 سال سی ویکم  شماره 6332 اقتصادسه شنبه 1403/05/02                       

آگهی ثبتی و دادگستری
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بازرگانی

 مهر - یحیی آل اســحاق، رئیس اتــاق بازرگانی ایران و 
عراق با اشاره به راه اندازی بازار ارز توافقی در مرکز مبادله 
در راستای حمایت از صادرکنندگان خرد، متوسط و دانش 
بنیان هــا، گفت: بی تردیــد هر حمایتی کــه از واحدهای 
کوچک، متوســط و دانش بنیان به عمل آید مثل راه اندازی 
بازار ارز توافقی، راهبرد بسیار مطلوبی است چراکه باید از 
کسب و کارها به ویژه بخش کوچک و متوسط و هم چنین 
دانش بنیان حمایت شــود تا این فعالیت هــا بتوانند جای 
 خــود را در تجــارت خارجی، سیاســت های پولی مالی و 

ارزی پیدا کنند.
وی افزود: در صورتی که بانک مرکزی از کســب و کارهای 
کوچک، متوســط و دانش بنیان حمایت کند شاهد بنیه و 
جان گرفتن این واحدها خواهیم بود؛ چرا که این واحدهای 
تجاری و تولیدی بنیه قوی شــبیه به واحدهای پیشــران 
ندارند و نمی توانند مسائل خود را بدون حمایت به راحتی 

حل و فصل کنند.
آل اســحاق گفت: بــا تقویت واحدهــای صادراتی خرد و 
متوسط و حمایت از آنها، قطعاً سایر نهادها نیز وارد عرصه 
می شــوند و کمک های حقوقی در بخش های مختلف را به 

این بنگاه ها و فعالان نوپا عرضه خواهند کرد.
رئیس اتــاق بازرگانی ایران و عراق با بیان اینکه راه اندازی 
بازار ارز توافقی به معنای حمایت از کسب و کارهای خرد 
اســت، تصریح کرد: حمایت از کسب و کارهای کوچک و 
متوســط و دانش بنیان ها به این دلیل مهم اســت که این 
بنگاه ها با توجه به اقتضائات امروز کشور می توانند قسمت 
بزرگی از مشــکلات اقتصادی و بیکاری جامعه را برطرف 

کنند، بنابراین باید حمایت شوند.
وی افــزود: بانک مرکزی باید نگاه ویــژه ای به حمایت از 
بنگاه های خرد و متوســط و دانش بنیان ها داشــته باشد 
مثل نگاه حمایتی به شــرکت های بــزرگ. اگر این روال 
توســط بانک مرکــزی در اولین قدم ها طی شــود قطع 
به یقیــن بنگاه های خــرد، متوســط و دانش بنیان نفس 
 خواهند کشــید و به تدریــج وارد بازارهــای منطقه ای و 

جهانی می شوند.
آل اســحاق تصریــح کــرد: بانــک مرکــزی در خصوص 
موضوعات مهمی مثــل ضمانت نامه ها، مســائل حقوقی، 
تعهدات بازگشــت ارز و اطلاعات مالی و اقتصادی می تواند 

به بنگاه های خــرد، متوســط و دانش بنیان ها کمک کند 
 که به مثابــه کمک به جهش تولیــد و درآمدزایی و رفاه 

بیشتر کشور است.
این فعال تجاری گفت: واقعیت این اســت که همه نهادها 
و ســازمان های دولتــی و حاکمیتی مثــل بانک مرکزی 
باید کمــک و حمایــت از واحدهای کوچک و متوســط 
و دانش بنیــان را در دســتور کار داشــته باشــند چرا که 
اگــر واحدهــای نوپا حمایت شــوند با توجــه به ظرفیت 
 بالایی کــه دارند می توانند منشــأ تحولاتــی در اقتصاد 

کشور باشند.
رئیــس اتاق بازرگانــی ایران و عراق تأکیــد کرد: در کنار 
حمایت هــای بانک مرکزی مثل راه اندازی بازار ارز توافقی؛ 
انتظار می رود ســایر نهادها نیز از کسب و کارهای کوچک 
و متوسط و دانش بنیان ها حمایت کنند مثل گمرک، اتاق 

ایران، اتاق های بازرگانی سراسر کشور و وزارت صمت.

راه اندازی بازار ارز توافقی منشاء تحولات در اقتصاد کشور

ایرنا- بر اساس اعلام بانک مرکزی، فروش ارز اربعین امسال هم همانند سال 
گذشته به صورت دینار است سال گذشته عملیات فروش ارز اربعین با عاملیت 
۶ بانک از 10 مرداد آغاز و به مدت یک ماه اجرایی شــد و یک میلیون نفر از 

زائران توانستند ارز خود را خریداری کنند.
بر اســاس اعلام بانک مرکزی امسال هم از هفته آینده )7 مرداد( تا روز سوم 
شــهریورماه عملیات فروش ارز زیارتی به زائران اربعین انجام می شود که نرخ 
ارز بر اســاس نرخ مرکز مبادله ارز و طــلای ایران خواهد بود و 7 بانک ملی، 
ســپه، ملت، تجارت، صادرات، پارســیان و پست بانک عاملیت فروش ارز را بر 
عهده دارند. زائران از شــعب منتخب بانک ها در شــهرها و روستاها می توانند 
تــا 200 هزار دینار دریافت کنند؛ هم چنین دریافت ارز اربعین منافاتی با ارز 

مسافرتی ندارد و زائران می توانند همزمان ارز مسافرتی را دریافت کنند.
روشهایخریدارزاربعین۱۴۰۳

فروش ارز اربعین امســال نیز به دو شــیوه آنلاین و حضوری است؛ هم چنین 
زائران می توانند از طریق ۶ سکوی فعال برای خرید ارز اقدام کنند.

بانــک مرکزی هر ســال برای مدیریت بازار ارز، فهرســت شــعب عرضه ارز 

اربعیــن را اعلام می کند و متقاضیان می توانند برای دریافت ارز اربعین به این 
بانک ها مراجعه کنند. برای ســهولت بیشتر، امکان خرید ارز اربعین از طریق 

سامانه های اینترنتی بانک های تعیین شده نیز وجود دارد.
شرایطخریدارزاربعین

متقاضیان برای خرید ارز اربعین باید ابتدا ســامانه سماح ثبت نام کنند و ثبت 
نام آن ها حتماً با موفقیت انجام شــده باشــد. ثبت نام در این ســامانه از روز 

17تیرماه، هم زمان با نخستین روز محرم آغاز شده است.
ارز اربعین به افراد بالای 5 سال تعلق می گیرد و برای دریافت ارز باید مدارک 
و گذرنامه همراه زائران باشــد. افراد بالای 18 ســال هم باید یک سیم کارت 
داشــته باشــند. افراد برای خرید حضوری ارز اربعین باید به شــعب منتخب 
بانک های عامل مراجعه کنند، اما اعلام شــده که امســال ضرورتی به افتتاح 

حساب برای دریافت ارز نیست. 
متقاضیــان در بحث خرید ارز به صــورت آنلاین هم بعد از احراز هویت، مبلغ 
ریالی ارز را واریز کرده و با مراجعه به شــعبه در همان روز ارز مورد نیاز خود 

را دریافت می کنند.

ایرنا- بهروز محبی نجم آبادی، نماینده مجلس شــورای اســلامی در مورد 
عملکرد دولت ســیزدهم در صنعت نفت و گاز، اظهار داشــت: دولت شــهید 
آیت ا... رئیسی در سه سال عملکرد خود ثابت کرد که با وجود همه سختی ها، 
فشــارها و تحریم ها و با تکیه بر تــوان داخلی می توان به موفقیت های بزرگی 

دست پیدا کرد.
وی افزود: یکی از مصادیق این امر در دولت شــهید آیت ا... رئیسی را می توان 
در حوزه نفت و انرژی مشــاهده کرد بــه نحوی که پیش از آغاز به کار دولت 
ســیزدهم صادرات نفت ما حدود 400 هزار بشــکه در روز بود، اما پس از سه 
ســال عملکرد دولت سیزدهم این میزان به حدود یک و نیم میلیون بشکه در 
روز رســید. نماینده مردم سبزوار در مجلس شــورای اسلامی گفت: علاوه بر 
تولید و صادرات نفت، مطالبات نفتی خود را نیز با وجود همه تحریم ها وصول 
کرده ایم که تأثیر بسزایی در بهبود وضعیت ذخایر ارزی کشور نیز داشته است.

بهبودوضعیتوساماندهیبازارارزدرسهسالگذشته
محبی نجم آبادی خاطرنشــان کرد: یکی دیگر از اقدامات مهم دولت شــهید 

آیت ا... رئیســی در طول سه سال گذشته بهبود وضعیت و ساماندهی بازار ارز 
است که یکی از دلایل مؤثر آن بهبود ذخایر ارزی کشور بود.

وی بیــان کرد: در کنار وصــول مطالبات نفتی با دیپلماســی فعال در حوزه 
مســائل ارزی ما شاهد آزادسازی بخش قابل توجهی از دارایی های بلوکه شده 
کشورمان در کشــورهای مختلف بودیم که این مسئله نیز تأثیر قابل توجهی 

در افزایش منابع ارزی کشور داشت.
دلالهایبازارارزحذفشدند

نماینده مجلس شورای اســلامی ادامه داد: با نظارت بانک مرکزی و مدیریت 
خوب بازار ارز، حذف دلال بازی ها و بازارهای فرعی فروش ارز و ایجاد شفافیت 
در خرید و فروش دلار و دیگر ارزهای خارجی و راه اندازی مرکز مبادله، شاهد 
ســاماندهی بازار ارز در کشــور بودیم. محبی نجم آبادی گفت: بهبود وضعیت 
ذخایر ارزی کشور و هم چنین ساماندهی بازار فروش ارز در کشور باعث شد تا 
ارز مورد نیاز کالاهای اساسی و هم چنین دارو و ارز مورد نیاز تولید و خدمات 

به نحو شایسته تری تأمین شود.

خبرنگاران-  باشــگاه 
مدیرعامل  میعاد صالحــی، 
شــرکت راه آهن در برنامه 
تلویزیونــی با بیــان اینکه 
بــرای اولین بــار در تاریخ 
ایران محصول اســتراتژیک 
زغال ســنگ را از روســیه 
مســیر  از  هندوســتان  به 
کرده ایم  ترانزیــت  ایــران 
گفــت: 7 قطــار تــا بــه 

امــروز در ایــن مســیر ترانزیــت کرده اند به طوری کــه هفته ای یــک قطار در 
7 هفتــه گذشــته محصول اســتراتژیک زغال ســنگ  را به صــورت تمام ریلی 
 بــه بندرعبــاس هدایــت کــرده  بعــد از آن به ســمت اقیانوس هنــد حرکت 

کرده است .
وی اظهار کرد همین  تجریه کریدور شــمال- جنوب از مبدأ روســیه در مســیر 
قزاقستان، ترکمنســتان، ایران را در مسیر شرقی - غربی انجام داده و از ظرفیت 

کشورهای قزاقستان، ترکمنستان، چین استفاده کرده ایم .
صالحی اظهار کرد: در طول دو سال گذشته رئیس جمهور شهید بر ایجاد و تکمیل 
کریدور شــرقی - غربی بسیار تأکید داشته همواره تأکید داشت که از مبدأ چین 

به سمت اروپا از مسیر ایران کالاها هدایت شود .
وی افــزود: برای ایــن اقدام لازم بود که تعرفه ها ترجیحی شــده تا یک رقابت با 

حوزه دریایی ایجاد شود.
معاون وزیر راه و شهرســازی تأکید کرد: اتصال ســخت افزاری و نرم افزاری شبکه 
ریلــی ایران و چین باعــث افزایش نقش ایران در ترانزیــت کالا از چین به اروپا 

خواهد شد.     
مدیرعامل شــرکت راه آهن افزود: زمان سیر بار و کالا در قطاری کانتینربری یک 
ســوم زمان کشــتی اســت و  با راه اندازی این قطار، فاز اول کریدور شرقی غربی 

چین- ایران- اروپا اجرا می شود.
صالحی بیان کرد: قصد داریم حجم مبادله را به روزانه یک قطار برسانیم و  بارهای 

معدنی از ایران و قطعات خودرو از چین ارسال می شود.
وی افزود: زمان حمل ریلی یک ســوم حمل دریایی بین ایران و چین است. فعلًا 

هر هفته یک قطار از چین و یک قطار از ایران اعزام می شود.
او بیان کــرد: قطارها از چین و ایران حرکت می کنند و در مرز اینچه برون کالاها 
مبادله می شــوند. به علت دو سر بار بودن، توانســتیم تعرفه ها را کاهش دهیم تا 

حمل ریلی برای صاحبان کالا  وفورواردرها جذاب باشد.

جزئیات فروش ارز اربعین اعلام شد
 دریافت ارز از طریق شعب منتخب ۷ بانک عامل

نماینده مجلس شورای اسلامی مطرح کرد؛

افزایش صادرات نفت و وصول درآمدهای ارزی در دولت شهید رئیسی

شبکه ریلی ایران به شبکه ریلی روسیه
 و چین متصل شد

ارز

تجارت

تجارت

آبوهوا

ایســنا- فردای دور دوم انتخابات ریاســت 
جمهــوری در روز )1۶ تیرماه ســال جاری( 
با ســفر محمدرضا فرزیــن، رئیس کل بانک 
مرکزی جمهوری اســلامی ایران به روســیه، 
پیمــان پولی میان دو کشــور، منعقد شــد؛ 
پیمانی که زمینه همــکاری تجاری میان دو 
کشور را به شکل مطلوبی افزایش می دهد و با 
ایجاد یک ساختار و شبکه بانکی جدید میان 
دو کشور، بســتر دلارزدایی و حذف تدریجی 
دلار به عنوان ارز واسطه ای در مبادلات میان 

طرفین را فراهم می کند.
در ایــن رابطه، رئیس کل بانک مرکزی اظهار 
کرده که قــرارداد پیمان پولــی دوجانبه به 
منظور تأمین )معاوضه( نقدینگی به پول های 
ملی برای تبادلات تجاری امضا شد و به زودی 
با افتتاح زیر ســاخت معامــلات توافقی ریال 
برون مرزی )ریال آفشور( در مرکز مبادله ارز 
و طلای ایران، دستورالعمل های لازم به شبکه 

بانکی و بازرگانان ابلاغ خواهد شد.
بنابراین، ســند همکاری جدیدی در خصوص 
اقدامات مشــترک آتی به امضای رؤسای کل 
بانک های مرکزی دو کشــور رسید و متعاقب 
آن یک رویکــرد جدید بــرای دلار زدایی و 

کاهش خطرات تحریمی، اتخاذ شده است.
امکان ارسال پیام اســتاندارد بانکی و توسعه 
زیرساخت پیام رســان بانکی میان دو کشور، 
یکی از اقداماتی بوده که اخیراً بستر آن فراهم 
شده اســت. هم چنین یکی از الزامات مبادله 
بانکی بین ایران و روسیه، اتصال شبکه کارتی 

بانک های دو کشور به یکدیگر است.

از هفتــه اول شــهریور مســافران ایرانــی و 
روســی می توانند از کارت های بانکی خود در 
دســتگاه های خودپرداز و کارتخوان دو کشور 

استفاده کنند  
اتصال شــبکه کارتی میر روســیه به شــبکه 
کارتی ایران از هفته اول شــهریور ماه ســال 
جاری یکــی از بندهای توافــق نامه پولی - 
بانکی میان ایران و روســیه اســت. به عبارتی 
از هفته اول شهریور مسافران ایرانی و روسی 
می تواننــد از کارت های بانکــی خود هم در 
دســتگاه های خود پرداز و هم دســتگاه های 

کارتخوان در دو کشور استفاده کنند.  
با این توافق نامه مبادلات دو کشور با ارزهای 
محلی دو کشــور تســهیل شــده و ریسک و 
هزینه ناشی از تبدیل ارز برای تجار دو طرف 

کاهش می یابد.

در این راســتا، محســن کریمی، معاون امور 
بین الملل بانک مرکــزی اخیراً در یک برنامه 
تلویزیونی در راســتای نتایــج و اثرات پیمان 
پولی میان ایران و روســیه اظهــار کرده که 
براســاس وضعیــت تحریمی طــی دو دهه 
گذشته، توانســته ایم تجربیات بسیاری کسب 
کرده و بر اســاس آن از دو سال گذشته، کار 
تخصصی روی انعقاد قــرارداد و پیمان پولی 
میان ایران و روســیه آغاز شد که با توجه به 
این پیمــان، ارز ثالث از مبادلات تجاری بین 
دو کشور حذف می شود و به بانک های مرکزی 
دو کشور اجازه داده تا واحدهای اقتصادی در 
مراودات تجاری خــود از پول های ملی خود 

استفاده کنند.
حذفکارکردواسطهایدلار

معمــولاً و از آنجاکــه دلار و یــورو به عنوان 

ارزهــای مســلط در تجارت جهانــی قابلیت 
ایجاد شــرایط تحریمی برای کشورهای غیر 
همسو با سیاست های آمریکا و اروپا را داشته 
و از آنجایــی که حجم غالــب تجارت جهانی 
از طریــق دلار و یــورو انجام می شــود، کنار 
گذاشــتن دلار به عنوان ارز واســطه ای میان 
کشورهای تحریمی می تواند، نقش مهمی در 

کاهش و خنثی سازی تحریم ها داشته باشد.
معنایدلارزداییازتجارت

معــاون امــور بین الملــل بانــک مرکزی در 
این رابطــه می گوید دلار زدایــی یعنی کنار 
گذاشــتن دلار از مبادلات تجارت خارجی و 
ما در حال کنار گذاشــتن کارکرد واسطه ای 
دلار هســتیم. رویکــرد دلار زدایی که باعث 
خنثی ســازی تحریم ها می شــود، به معنای 
کنار گذاشــته واحد پول دلار به عنوان واسطه 
 رابطــه ای تجــارت خارجی بیــن دو یا چند

طرف تجارت، است.
افزایشتقاضایپولیبرایریال

وی هم چنین با اشــاره بــه تلاش برای حفظ 
ارز پول ملی و ایجــاد تقاضا برای خرید ریال 
در تجارت میان ایران و روسیه اظهار کرد که 
در این پیمان پولی برای ریال ایران، تقاضای 
معاملاتی ایجاد شده و هر تولیدکننده و تاجر 
روس که بخواهد کالایی را از ایران خریداری 
کنــد، باید بــه ریــال ایــران کالای خود را 

خریداری کرده و سفارش دهد.
به گفته وی، به هر میزانی که برای پول ملی 
بتوانیم تقاضای مبادلاتی ایجاد کنیم می تواند 

در راستای قدرتمندتر شدن بیشتر پول ملی 
خــود، گام برداریم؛ که کاهــش تورم یکی از 

پیامدهای آن است.
لزومتوسعهپیمانهایپولی

گفتنــی اســت؛ بــرای کاهش تــورم در اثر 
ایجاد تقاضــا برای پول ملــی در پیمان های 
پولی با کشــورهای خارجی، باید به دو نکته 
حجم مناســب تجارت و توســعه یک شبکه 
از پیمان های پولی توجه داشــت. به عبارتی، 
باید ظرفیت مناســبی از تجارت میان طرفین 
را برقرار ســاخته تا متعاقــب آن تقاضا برای 
پول های ملی دو طرف افزایش داشــته باشد؛ 
چراکه به هر میزانی که تقاضا برای پول ملی 
کشــوری بالا باشــد، به همان میزان شــاهد 

کاهش تورم هستیم.
بر این اســاس، باید یک الگوی موفق و تجربه 
مناسب برای ارائه مدل مطلوب به کشورها در 
جهت ایجاد و توســعه پیمان نامه های ارزی 
وجود داشته باشد. به عبارتی در صورت وجود 
تجربه و الگوی مطلوب، کشــورهای دوســت 
تمایل بالایی برای انعقــاد پیمان های پولی-

بانکی از خود نشــان می دهند که می تواند در 
کاهش و خنثی ســازی اثرات تحریمی نقش 

مهمی داشته باشد.
در این میان معــاون بین الملل بانک مرکزی 
معتقد اســت اگر پای دیگر کشورها به انعقاد 
پیمان نامه های پولی کشــیده شود، می تواند 
نقش بســیار مهمی در خنثی سازی تحریم ها 

داشته باشد.

خودپردازهاوکارتخوانهایایرانوروسیهازیکماهدیگربههممتصلمیشوند

امسال نیازی به واردات گندم نداریم

باشگاه خبرنگاران- سهراب سهرابی، مجری طرح گندم 
گفت: بــا توجه به افزایش خرید تضمینی گندم، امســال 
تمامی نیاز گندم خبازی ها و صنف و صنعت کشور از محل 

تولید داخل تأمین خواهد شد.
ســهراب سهرابی گفت: بر اســاس آخرین گزارش سامانه 
شرکت بازرگانی دولتی تا ساعت 7 صبح روزگذشته، هشت 

میلیون و 547 هزارتن گندم از کشاورزان به ارزش 150/5 
هزار میلیارد تومان خرید تضمینی شده است.

ســهرابی افزود: این میزان خرید تضمینی نسبت به مدت 
مشــابه ســال زراعی گذشــته 1/117 میلیون تن معادل 
15 درصد و در مقایســه با ســال 1401 به میزان 2/821 
میلیون تن معادل 4۹ درصد و در مقایســه با سال 1400 
بــه میزان 4/45۶ میلیون تن و معادل 10۹ درصد رشــد 
نشــان می دهد. او درباره پرداخت مطالبــات گندمکاران 
گفت: تاکنون 53/1 هزار میلیارد تومان از پول کشاورزانی 
که گندم خود را به مراکــز دولتی خرید تضمینی تحویل 
داده اند، واریز شــده و پرداخت مابقــی وجوه نیز در حال 

پیگیری از سوی وزارت جهادکشاورزی است.
مجری طرح خودکفایی گندم وزارت جهاد کشاورزی ادامه 

داد: بیشترین میزان خرید تضمینی گندم به ترتیب مربوط 
به اســتان های خوزســتان با یک میلیون و ۶22 هزار تن، 
گلســتان یک میلیون و ۹7 هزار تن، فارس 800 هزار تن، 
کرمانشــاه ۶80 هزار تن، خراسان رضوی 487 هزار تن و 

کردستان 4۶1 هزار تن می باشد.
او گفــت: عملیات برداشــت گندم در اســتان ها با اقلیم 
سرد مانند کردســتان، همدان، کرمانشاه، قزوین، مرکزی، 
خراســان رضوی، آذربایجان شــرقی و آذربایجان غربی، 
زنجان، اردبیل، چهارمحال و بختیاری، خراســان رضوی، 

خراسان شمالی و لرستان ادامه دارد.
ســهرابی مهم ترین دلایل افزایش تولید و خرید تضمینی 
گنــدم را لطف و عنایت خداوند متعال، شــرایط دمایی و 
بارندگی مناسب در فصل بهار، تلاش و کوشش کشاورزان، 

برنامه ریزی و سازماندهی مدیران، کارشناسان و محققان، 
مصــرف متعــادل کودهای شــیمیایی، مبارزه بــا آفات، 
بیماری ها و علف های هرز، توســعه کشــت های مکانیزه، 
توســعه ســامانه های نوین آبیاری، اجــرای طرح جهش 
تولید دیمزارها و آموزش کشــاورزان برشمرد. او گفت: با 
توجه به افزایــش تولید و خرید تضمینی گندم، امســال 
 تمامــی نیــاز گندم خبازی هــا و صنف و صنعت کشــور 
از محــل تولید داخل تأمین خواهد شــد و نیاز به واردات 

گندم نخواهیم داشت. 
مجری طرح خودکفایی گندم، بار دیگر بر تحویل گندم به 
مراکز رسمی خرید تضمینی تأکید کرد و گفت: کشاورزان 
از تحویل گندم خود به دلالان خودداری و آن را به مراکز 

رسمی دولتی خرید تضمینی عرضه کنند.

کشاورزی
ارزدیجیتال



ســعید راد، بازیگــر فیلــم 
ســینمایی »دوئل« گفت: 
دفاع مقــدس  دوران 
دورانی بــود که بهترین 
از  دفاع  بــرای  مردمان 
مرزهای وطن جان خود 

را فــدا کردند و مثل گل 
به عنوان  پرپر شدند. من 

که  ایرانی  یک 

هیچ وقت عــرق ایرانی ام تمــام نمی شــود، هرگونه اقدام 
باکیفیت برای تکریم این افراد را ضروری می دانم.

سعید راد که حضور در فیلم دفاع مقدسی »مرز«، »عبور از 
میدان مین«، »عقاب ها«، »دوئل«، »چ« و ... را در کارنامه 
خود دارد، اظهار داشــت: برای ســاخت فیلم هایی در ژانر 
دفاع مقدس باید حساسیت بیشتری داشت و آثار باکیفیتی 
در این حوزه خلق کرد، مثل فیلم سینمایی »دوئل« که در 
زمان خود یکی از آثاری بود که با بالاترین اســتانداردهای 

ممکن سینمای ایران ساخته شد.
وی افزود: هنگامی که احمدرضا درویش سناریوی این فیلم 
را به من داد، بســیار تعجب کردم که این فیلم حجیم 
قرار اســت در ایران ساخته شــود؛ چراکه اساساً 
ســاخت فیلم با این کیفیت علاوه بر ایده پردازی 
دقیق و خلاقیت بالا، به توان فنی بالایی در همه 
عوامل نیــاز دارد و تنها در صورتی به موفقیت 
می رسد که همه عوامل به معنای خاص کلمه، 

حرفه ای و خودباور باشند.
راد با اشــاره به نقش خود در این فیلم، افزود: 
اســکندر شــخصیتی متفاوت و چنــد بعُدی 
داشــت که همین موضوع ســبب جذابیت 

بالای این نقش می شد.
بازیگر سریال »دل« با تأکید بر ضرورت تولید آثار باکیفیت 
در حوزه دفاع مقدس، ادامه داد: من در چند اثر ســینمایی 
با موضوع دفاع مقدس مانند »مرز«، »عبور از میدان مین«، 
»عقاب هــا«، »دوئل«، »چ« و »برزخی ها« بازی داشــته ام 
امــا می توان به جــرأت گفت فیلم ســینمایی »دوئل« به 
معنای واقعی یکــی از اصولی ترین و محکم ترین آثار حوزه 

دفاع مقدس بود.
وی تأکید کرد: در بزرگترین و پیشــرفته ترین کشــورهای 
دنیا که صاحب صنعت ســینما هستند، همچنان آثاری با 
موضوع جنگ ساخته می شود. در هالیوود تعداد آثار ساخته 
شــده با موضوع جنگ جهانی دوم بسیار زیاد است و این 
در حالیست که سال های زیادی از آن دوران گذشته است 
اما در ایران هر سال تعداد فیلم های سینمایی تولیدشده با 

موضوع جنگ تحمیلی کمتر می شود.
دفاع مقدس گنجینه ای از سوژه های ناب ایرانی دارد

بازیگــر مجموعه »در چشــم بــاد« تأکید کــرد: دوران 
دفاع مقدس گنجینه ای بزرگ برای کشــور در همه ابعاد و 
مملو از ســوژه های ناب و کمیاب است که می توان ده ها و 
صدها فیلم ســینمایی با محوریت آنها تولید کرد؛ اما فیلم 

دفاع مقدس باید با اســتانداردی ساخته شود که بتوان آن 
را در عرصه هــای جهانی و بین المللــی به عنوان یک فیلم 

ارزشی و با شخصیت ایرانی نمایش داد.
راد اضافه کرد: ســینما که فقط ســاخت آثار اجتماعی و 
آپارتمانی با موضوعات کلیشه ای نیست. حوزه دفاع مقدس 
باید به حدی جدی گرفته شود که سینمای کشور را تغذیه 

و سینمای ایران را به همه دنیا معرفی کند.
هنرمند نباید قبل از فوت، تمام شود

بازیگــر فیلم »چ« تأکید کرد: در ســینمای ایران بزرگانی 
مانند بهــرام بیضایی و ناصر تقوایی حضور دارند که نه تنها 
سرمایه بلکه شناسنامه فیلم ایرانی هستند. این افراد نوابغ 
فرهنگی و هنری ما هســتند؛ اما امروزه حتی از آنان یادی 
هم نمی شــود. نباید روند به گونه ای باشــد که هنرمندان 

کشور، قبل از فوت، تمام شوند.
راد با اشــاره به اهمیت برگزاری جشــنواره فیلم مقاومت، 
خاطرنشان کرد: دوران دفاع مقدس، دورانی بود که بهترین 
مردمان برای دفاع از مرزهای وطن، جان خود را فدا کردند 
و مثل گل پرپر شدند. من به عنوان یک ایرانی که هیچ وقت 
عرق ایرانی ام تمام نمی شــود، هرگونه اقدام باکیفیت برای 

تکریم این افراد را ضروری می دانم.

سهشنبه1403/05/02 فرهنگ و هنرسالسیویکم شماره66332

سینما

در حالی که همچنان خبری رســمی از کلید خــوردن هفتمین فصل از مجموعه 
»پایتخت« به گوش نرســیده، شــواهد حاکی از آن است که این سریال در مرحله 

پیش تولید به سر می برد و ظرف هفته های آینده تصویربرداری اش آغاز خواهد شد.
بدنه ســاخت »پایتخت ۷« را همان گروه قبلی تشــکیل می دهنــد؛ الهام غفوری، 
تهیه کننده این ســریال خواهد بود و همچون ســری های گذشته کارگردانی اش با 
سیروس مقدم، کارگردان باسابقه تلویزیون است و نویسندگی را هم محسن تنابنده 

عهده دار شده.
اما شائبه کلید خوردن »پایتخت ۷« از کجا شکل گرفت؟

۳۱ خرداد ماه امسال بود که هومن حاجی عبداللهی، بازیگر نقش رحمت در حساب 
کاربری اش در توییتر تصویری از شــیرینی رنگینک به شکل عبارت »پایتخت ۷« 
منتشر کرد و نوشت: »شروع »پایتخت ۷« به شیرینی رنگینکیه که بچه های پشت 
صحنه درســت کردند.«؛ این جمله اگرچه نمی توانســت شاهدی کامل برای کلید 
خوردن سریال باشد؛ اما از سوی عده ای به این معنا تعبیر شد؛ ضمن اینکه همه را 
مطمئن می کرد که تلویزیون برای ساخت دنباله »پایتخت« سرانجام با گروه سازنده 

به توافق رسیده است. 
در این ایام بعضاً اخباری غیررسمی از پروژه در برخی رسانه ها منتشر شده است؛ از 
جمله اینکه تولید بخش قابل توجهی از قصه این فصل قرار است در کشور تاجیکستان 
بگذرد و ... که البته هنوز هیچ کدام تأیید رسمی نشده و گویا عوامل حاضر از جمله 

بازیگران برای اعلام خبری رسمی هنوز اجازه ندارند.
با این همه و بر اساس همان اخبار غیررسمی، بالاخره »پایتخت« دوباره خواهد آمد، 
اما نه با حضور همان چهره هایی که به آنها عادت کرده بودیم؛ چون گویی قرار است 
تغییراتی در بازیگران ایجاد شود. فصل هفتم »پایتخت« تحت تأثیر غیبت چند بازیگر 

آن قرار گرفته و همین امر می تواند به چالشی برای سازندگان تبدیل شود.
مهم ترین نقشی که در این سریال غایب خواهد بود، بهرام افشاری است که در فصول 
پنجم و ششم با کاراکتر »بهتاش« را به چهره ای محبوب تبدیل کرد ولی گویا به علت 

حضور در پروژه های سینمایی، این سریال را همراهی نخواهد کرد.
مهران احمدی هم که پیش از این یک بار دیگر رفت و برگشت به »پایتخت« را تجربه 

کرد، دومین بازیگر سریال است که در فصل هفتم دیده نخواهد شد.
ســارا و نیکا فرقانی اصل هنرپیشه های جوان سریال هم که از کودکی »پایتخت« را 
همراهی کردند، تحت تأثیر حواشی انتشار تصاویری نامتعارف، در فصل هفتم حضور 
نخواهند داشت و گفته شده که در اثر جایگزینی این دو با بازیگرانی دیگر، همکاری 

آنان با این مجموعه به کلی قطع شود.
علیرضا خمسه، بازیگر نقش »بابا پنجعلی« هم جزو شخصیت های ثابت پایتختی ها 
بود که در پنج فصل حضور مداوم داشــت و در نهایت در فصل ششم به علت مرگ 
 کاراکترش حضور نداشــت. حــالا احتمال دارد در قالب یک روح به ســری جدید 

سریال بازگردد.

به نظر می رسد از میان بازیگران ثابت و اصلی سری هفتم به حضور محسن تنابنده، 
ریما رامین فر، نسرین نصرتی، هومن حاجی عبداللهی و احمد مهرانفر بسنده شود.

شــکل بــه  ســریال  ایــن  هفتــم  ســری  قســمت های  تعــداد   هنــوز 
 رسمی اعلام نشده و هر آنچه مطرح می شود، گمانه زنی است، ولی به نظر می رسد 
»پایتخت ۷« دومین فصل این ســریال لقب گیرد که در ماه رمضان پخش خواهد 
 شــد و احتمالاً حدود ۲۴ قســمت خواهد بود و رکورد طولانی ترین ســری آن را 

خواهد شکست.

هنرمندنبایدقبلازفوت،تمامشود

سعید راد: هرگز عرق ایرانی ام تمام نمی شود
سینما

رضا عطاران با »قیف« به سینما ها می آید
با ثبت قرارداد فیلم »قیف« به کارگردانی محسن امیریوسفی و تهیه کنندگی سعید 

ملکان، این فیلم از ۱۵ شهریور اکرانش را در سینما ها آغاز می کند.
ایــن فیلم کمدی با بازی متفاوت رضا عطاران، فریده ســپاه منصور، گیتی معینی، 
رضا نیک خواه، صدف اســپهبدی، ویدا جوان، تورج نصر، محمود نظر علیان، علی 
باباجانی، شبنم گودرزی، حسین عابدینی، حمیدرضا دشتی و عباس جمشیدی فر 
ساخته شده است. رضا عطاران و محسن امیریوسفی نویسندگان فیلم نامه »قیف« 
هستند. »قیف« به سرگروهی پردیس چارسو و توسط مؤسسه پخش خانه فیلم در 

سینماها اکران می شود.

»ندای کشتی« به شبکه ورزش رسید
مستند »ندای کشــتی« با محوریت زندگی هادی عامل، گزارشگر کشتی از شبکه 

ورزش پخش شد.
مستند »ندای کشتی« به کارگردانی تورج کلانتری و امیر منیری روی آنتن شبکه 
ورزش رفت. این مستند روایتی از زندگی هادی عامل، گزارشگر مشهور کشتی است 

و ابعاد مختلفی از زندگی شخصی و حرفه ای او را به نمایش گذاشته است.
هــادی عامل موفق ترین و محبوب ترین گزارشــگر کشــتی اســت کــه به علت 
 هیجــان و احساســات زیــاد او در زمــان گزارش، مــورد توجــه مخاطبین قرار
 گرفته است. این مستند محصول سازمان هنری رسانه ای اوج است که در اوما فیلم 

تهیه و تولید شده است.

»گردبادها« سینمای آمریکا را گرفت
فیلم سینمایی »گردبادها« به کارگردانی لی آیزاک چانگ با نمایش در ۴۱۵۱ سالن 
ســینما در آمریکا به فروش فراتر از انتظار ۸۰/۵ میلیون دلار در گیشــه آمریکای 
شمالی دســت یافت تا رکورد فروش افتتاحیه ســینمای آمریکا در ژانر فیلم های 
فاجعــه ای را از آن خود کند. رکوردی که پیــش از این در اختیار فیلم »پس فردا« 
ســاخته رولاند امریش بود که در سال ۲۰۰۴ به فروش آغازین بیش از ۶۸ میلیون 

دلاری در آمریکا دست یافته بود.
»گردبادها« همچنین با پیشی گرفتن از »گودزیلا در مقابل کونگ: امپراتوری جدید«، 
 Inside Out« ســومین فیلم موفق سال سینمای آمریکا در فروش افتتاحیه پس از
۲« )۱۵۴/۲ میلیون دلار( و »تلماسه: قسمت دوم« )۸۲/۵ میلیون دلار( نام گرفت.

این فیلم بر اســاس فیلم نامه ای اثر »مارک ال. اســمیت« بر پایه داستانی از جوزف 
کوشینسکی ساخته شده است و با بازی دیزی ادگار جونز، گلن پاول، آنتونی راموس، 

برندون پریا، مورا تیرنی و ساشا لین همراه است.
فیلم »گردبادها« ۲۸ سال پس از فیلمی با نام »گردباد« به سینما آمده که با با بازی 
بیل پاکســتون و هلن هانت اکران شد و با فروش افتتاحیه ۴۱ میلیون دلاری )۸۲ 
میلیون دلار امروز با احتساب تورم(، در نهایت به فروش جهانی ۴۹۴/۵ میلیون دلار 

دست یافت که با احتساب تورم برابر با حدود ۹۹۲ میلیون دلار امروز است.
فیلم جدید »گردبادها« در ایالت اوکلاهاما فیلمبرداری شــده، جایی که بیشترین 
موارد گردبادهای ویرانگر روی می دهد و جای تعجب نیســت که این فیلم بهترین 
عملکــرد خود را در مناطقی ثبت کرده که تحــت تأثیر این پدیده خطرناک آب و 

هوایی قرار گرفته اند.

مستند

»پایتخت ۷« هنوز در انتظار کلید خوردن است

به گزارش تســنیم، هدایت ممبینی، دبیرکل فدراســیون 
فوتبال در حاشــیه برگزاری استانداردســازی ورزشگاه در 
پاســخ به این سؤال که باشــگاه های لیگ برتری در کنار 
فدراسیون پیگیر حل مشکلات ورزشگاه ها هستند؟ گفت: 
هشــتمین جلســه جهت استانداردسازی ورزشــگاه ها را 
برگزار کردیم. خوشــبختانه این انگیزه در باشگاه ها وجود 
داشــت و در جلسه ما مدیران کل اســتان هایی که درگیر 
مســابقات لیگ برتر هستند، حضور داشــتند و این نشان 
می دهد عزمی به وجود آمده است تا بحث استانداردسازی 
و الزامات AFC را به یک نقطه استاندارد برسانیم. در یک 
ماهی که این کارگروه تشــکیل شده رشد خیلی خوبی در 
کارها داشتیم. بعضی کارهای جزئی انجام شده و برخی هم 
در حال انجام است و فکر می کنم نسبت به فصل قبل حتماً 

تفاوت ها را احساس خواهیم کرد.
دبیرکل فدراســیون فوتبال در خصوص اینکه گفته شــده 
تمــام بازی های اســتقلال و پرســپولیس قرار اســت در 
ورزشگاه تختی برگزار شود، خاطرنشان کرد: باید در تهران 
ورزشگاهی که کنار آزادی باشد، داشته باشیم. شاید مجبور 
باشیم در هفته ۳ بازی را در تهران برگزار کنیم. ایده خوبی 
است، در صورتی که مشــکلات ورزشگاه تختی را برطرف 
کنیم از این ورزشــگاه هم اســتفاده کنیم تا در زمانی که 
همزمان تیم ملی، اســتقلال و پرســپولیس بازی داشتند 

مشکلی نداشته باشیم.
وی درخصوص اینکه آیا احتمال برگزاری بازی در ورزشگاه 

پــاس قوامین بدون حضور تماشــاگران وجود دارد، عنوان 
کرد: این خیلی بد است. نه، در جلسات اولیه مان هم اعلام 
کردیم آنجا از حضور تماشاگران محروم هستیم. این برای 
فوتبال ما زشــت است و انگیزه برگزاری مسابقه زیر سؤال 
می رود. دوســتان در شرکت توســعه قول دادند ورزشگاه 
آزادی زودتر از نیم فصل آماده شــود؛ ولــی انتظار جامعه 
فوتبال این است که حداقل چندین ورزشگاه به روز داشته 
باشیم. حیف است با این همه هوادار ساختار ورزشگاه های 
ما قدیمی باشــد. امیــدوارم دولت تدابیری بیندیشــد که 

فوتبال دوستان از داشتن امکانات خوب لذت ببرند.
ممبینی در پاسخ به این سؤال که آیا شرکت توسعه هزینه 
خریــد VAR را که از طریق وزارت ورزش تأمین شــده، 
در اختیار فدراســیون فوتبال قرار داد، خاطرنشان کرد: تا 
این لحظه هیچ پولی به حســاب فدراســیون فوتبال واریز 
نشــده است. با توجه به الزاماتی که داریم باید VAR را به 
فوتبال کشــور بیاوریم. مشکلات زیادی داریم که در آینده 
بازگــو خواهم کرد. دولت ۱۱۰ میلیارد برای VAR در نظر 
گرفت و چون فدراســیون فوتبال ذی حساب ندارد، پول به 
حساب وزارت ورزش رفت. متأسفانه این پول تا امروز واریز 

نشده است.
دبیرکل فدراسیون فوتبال در پاسخ به سؤالی مبنی بر اینکه 
آیا شرکت توسعه مقاومت می کند یا وزارت ورزش؟، یادآور 
شد: همه یک مجموعه هستند. متاسفانه بروکراسی اداری 
باعث شــده این مشکلات را داشته باشــیم. خیلی از این 

وضعیت نگران هستیم. پولی که کمتر از ۳ هفته تخصیص 
داده شده، ۱۰ ماه است نتوانسته ایم دریافت کنیم. امیدوارم 
این مشــکل حل شــود و وزیر ورزش هم دوست دارد این 

اتفــاق زودتر بیفتد. از این نــوع رفتارهای اداری در 
ورزش کشور نگرانیم. پولی که کمتر از یک دقیقه 
جا به جا می شود، ۱۰ ماه است به هر دلیلی انجام 
نشده چون ممکن است آنها موارد قانونی بیاورند.

ممبینی افزود: فدراسیون فوتبال از منابع درآمدی 
خودش پول دســتگاه های VAR را ذخیره کرده 
است. اگر در ورود دســتگاه ها مشکلی پیش نیاید 
دیگر خیلــی دل نگران آن پول نیســتیم و هروقت 

دوســتان خواســتند پول را واریز کننــد، دغدغه ای 
نداریــم، ما با تلاش همه جانبــه بحث  مالی را 

برطرف کردیم.
بازی  اینکــه  وی درخصــوص 

کجا  قرقیزســتان  و  ایــران 
عنوان  می شــود،  برگــزار 
ســاعت   ۴۸ در  کــرد: 
که  داریم  جلساتی  آینده 
می کنیم.  تصمیم گیــری 
اگر به این نتیجه برسیم 
برای  اســت  ممکن  که 
بازی در  ایــن  میزبانی 
ورزشــگاه آزادی بــه 

مشکل بخوریم، ورزشگاه جایگزین را معرفی می کنیم. این 
بازی قطعا داخل کشور برگزار می شود.

دبیــرکل فدراســیون فوتبال در خصــوص اینکه 
آیا ممکن اســت لیگ بدون VAR آغاز 
اســت هفته های  شود، گفت: ممکن 
اول VAR نباشــد. مباحثــی مانند 
حمل ونقل دســتگاه، گمرک، نصب 
و راه اندازی و... باشــد. ممکن است 
با تاخیر باشــد. اجازه دهید ما تاریخ 
دقیــق نگوییم کــه خــدای ناکرده 
فــردا زیرســؤال برویم؛ ولــی یکی از 
 VAR بحث  فدراســیون  اولویت هــای 
است، ان شــاءا... بتوانیم خبرهای 
خیلی خوب و جذابی 
هفته های  در  را 
داشته  آینده 

باشیم.

ورزش

 صحبت های ناامید کننده »ممبینی« درباره شرایط 
VAR ورزشگاه آزادی و

مشکل آزاردهنده ورزشکاران ایران
 در دهکده المپیک پاریس

بــه گزارش ایســنا، بازی های المپیــک پاریس از جمعه پنجم مــرداد افتتاح 
می شــود و ورزشکارانی که در روزهای اول مســابقه دارند، در دهکده بازی ها 
مستقر شده اند. به ورزشکارانی که در بازی های المپیک ۲۰۲۴ پاریس شرکت 
کرده اند، به عنوان هدیه یک عدد گوشی موبایل از سوی یکی  از حامیان مالی 
IOC به همراه چند هدیه کوچک دیگر داده اســت. ورزشکاران ایرانی نیز این 

هدیه را دریافت کرده اند.
ورزشکاران ایران در رشته هایی چون شمشیربازی، تنیس روی میز، تیروکمان، 
قایقرانی رویینگ در دهکده مستقر هستند و یکی از مشکلات اساسی که با آن 

مواجه شده اند، تهویه نامناسب اتاق ها در دهکده بازی ها است.
کمیته برگزاری بازی ها پیش از این ادعا کرده بود، اتاق های ورزشــکاران فاقد 
تهویه هوا اســت؛ ولی از فناوری خنک کننده طبیعی برای این اتاق ها استفاده 
شــده است و ورزشکاران گرما را احســاس نخواهند کرد. برخلاف ادعایی که 
قبلًا مســئولان کمیته برگزاری داشتند، وســیله ای که در اتاق ها قرار گرفته 
مانند پنکه اســت و آب داخل آن جریان دارد و با توجه به شــرجی بودن هوا 
در پاریس، برای تهویه هوا اصلًا مناســب نیست. برخی کشورها نظیر آمریکا، 
بریتانیا، اســترالیا، دانمارک و ایتالیا برای حل این معضل سیســتم های خنک 
 کننــده با خود به دهکده آورده اند و باید دید راه حل مســئولان کاروان ایران 

برای حل این مشکل چیست.

به گزارش ایرنا، کادرفنی تیم فوتبال فجر شــهید سپاســی برای حضور درلیگ دسته اول فوتبال 
کشورمعرفی شدند؛ هرچند با انتقادهایی هم از سوی برخی مربیان و کاربران شبکه ها ی اجتماعی 
مواجه شــد که نگاهشــان بومی گرایی اســت و روی فوتبال استانشــان تعصب دارند، اما باید به 

انتخاب ها احترام گذاشت وحمایت کرد.
پس از اینکه پیروز قربانی به عنوان ســرمربی جانشــین مهدی رجب زاده شــد، طبیعی است که 
ســرمربی جدید بخواهد کادر فنی خود و بازیکنانش را براســاس تفکری کــه دارد انتخاب کند، 
این امر در فوتبال دنیا رایج اســت و چیز جدیدی نیست؛ ضمن اینکه در فوتبال حرفه ای بومی و 
غیربومی جایگاهی ندارد، اما باید اســتعدادهای استان هم به ویژه در پایه ها مورد توجه باشگاه ها 

قرار گیرد.
با این حال سرمربی جدید تیم فجر،  مهرزاد معدنچی بازیکن اسبق تیم فجر و پرسپولیس که اهل 
اســتان فارس است به همراه حبیب شاکری بازیکن اســبق پاس تهران، سعید رمضانی دروازه بان 

اسبق استقلال تهران، علی رعیت مربی بدن ساز اهل گچساران و ایمان موسوی هم که اهل استان 
فارس به عنوان آنالیزور، دستیاران کادر فنی تیم فجر را تشکیل می دهند.

مربیان فوتبال فارس از علم روز غافل نشوند
اینکه درفوتبال فارس مربیان جوان و با دانشــی وجود دارد تردیدی درآن نیســت که باید جایگاه 
آنها هم حفظ شــود؛ هرچند آنها هم نباید از علم روز فوتبال دنیا که مدام در حال تغییرو تحول 
است؛ غافل شــوند. همچنین فوتبال استان فارس سرشار از بازیکنان و استعدادهایی زیادی است 
که هم اینک بســیاری از آنها در تیم ها ی مطرح کشور در لیگ برتر مشغول بازی هستند و اینکه 
نخبگان فوتبال فارس ســر از تیم های خارج استان در می آورند مربوط به مشکلات زیرساختی به 

ویژه نبود حامیان مالی پایدار می شود.
عزم تیم فجر برای صعود به لیگ برتر

اینکه مسئولان باشگاه فجر عزم خود را برای بستن تیمی قوی و در نهایت صعود به لیگ برترجزم 
کرده اند، باید به فال نیک گرفت؛ چرا که تا زمانی که تیمی در لیگ برتر نداشــته باشیم نمی توان 
اســتعدادها را معرفی کرد و هواداران هم می خواهند تیمشان در لیگ برتر باشد که بر این اساس 

ورزشگاه ها پر خواهند شد و بیشتر می توان برای حقوق فوتبال فارس مطالبه گری کرد.
تمرینات تیم فجر برای حضور در لیگ دسته یک در زمین اختصاصی این باشگاه آغازشده است.

تیم تازه تأسیس شهر راز را دریابید
فجر شهید سپاسی و شهر راز که این تیم هنوز وضعیت مشخصی ندارد، نمایندگان فارس در لیگ 
دســته یک هستند و این امید وجود دارد که با حمایت بیشتر از بخش خصوصی شاهد اوج گیری 
دوباره فوتبال فارس در سطح اول فوتبال کشور باشیم. نباید اجازه داد سرنوشت تیم شهر راز هم 

به سرنوشت تیم های قشقایی، بهمن، مرصاد و... دچار شود.
فصل جدید لیگ دســته یک فوتبال قرار اســت از اوایل شهریور ماه سال جاری با شرکت ۱۸ تیم 

آغاز شود. 

به گزارش باشگاه خبرنگاران، از میان دو بازیکن بوسنیایی مدنظر تیم فوتبال استقلال، یکی از 
آنها در این تیم می ماند و دیگری رفتنی خواهد بود.

باشگاه استقلال در زمان آغاز فصل نقل وانتقالات با دو بازیکن از کشور بوسنی و هرزگوین وارد 
مذاکره شده بود و حتی قرارداد بست. با توجه به اینکه یکی از این بازیکنان در مقدونیه به 

دنیا آمده، ولی برای تیم ملی بوسنی بازی کرده بود، این تصور به وجود آمد که استقلال 
با دو بازیکن از کشور بوسنی و یک دروازه بان از مقدونیه قرارداد بسته است، در حالی که 
تنها دو بازیکن مدنظر بودند، یک بازیکن در پست وینگر و دیگری در پست دروازه بانی 

هر دو هم اهل بوسنی و هرزگوین.
شــایعاتی مطرح شده بود که باشگاه اســتقلال قصد دارد این دو بازیکن را به تیم های 
دیگــر قرض بدهد؛ اما پیگیری ها نشــان می دهــد با درخواســت کادر فنی، آلمدین 
زیلیکیچ وینگر بوســنیایی مورد تأیید قرار گرفته اســت و در اســتقلال می ماند، اما 
ودران کیوسفســکی دروازه بان بوســنیایی به تیم دیگری قرض داده خواهد شد یا با 

فسخ قرارداد آزاد می شود.
دلیل این تصمیم، حفظ سیدحسین حسینی دروازه بان استقلال است. هر چند که 
حســینی هنوز بر سر اصلاح قراردادش با مسئولان استقلال به توافق نرسیده، اما 

این بازیکن تحت قرارداد آبی پوشان است و باید در تمرینات حضور داشته باشد.
به این ترتیب، رافائل ســیلوا، جلال الدین ماشــاریپوف، گوســتاوو بلانکو، منتظر 
محمد و زیلیکیچ پنج بازیکن خارجی اســتقلال هســتند و با توجه به ســهمیه 

۱+۵ برای باشــگاه های لیگ برتری، اســتقلال قصد دارد یک بازیکن خارجی دیگر به 
خدمت بگیرد.

»زیلیکیچ« در استقلال ماندنی شدمعرفی کادرفنی تیم و بازیکنان فجر سپاسی و چالش هایی که وجود دارد



به گزارش ســبحان، محمدهــادی ایمانیه، اســتاندار فارس 
در آیین روپوش ســفید دانشجویان پزشــکی ورودی بهمن 
۱۳۹۹ دانشــگاه علوم پزشکی شــیراز خطاب به دانشجویان 
گفــت: چند نکتــه را به عنوان تجربه و برای ســپری کردن 
راهی به صورت میان بر و ســریع تر به شــما توصیه می کنم. 
انگیــزه را بــرای تحصیــل و ادامه آن در رشــته پزشــکی 

حفظ کنید و با شــرایط سخت آن ســازگار شوید؛ از جمع 
شرکت کنندگان در کنکور سراســری، قبول شدن در رشته 
پزشکی شــیراز اقدام بزرگی  است پس قدر آن را بدانید و به 
سبب این موفقیت شکرگزار خداوند باشید. وی افزود: تسلط 
بر مباحث علمی  حوزه سلامت همراه با کسب مهارت کافی، 
فارغ التحصیلان پزشــکی شیراز را نســبت به سایرین برتر و 
زبان زد کرده اســت؛ این مهم به ســبب نوع ترکیب آموزش 
 تئوری همراه با آموزش بالینی و مســئولیت پذیری در دوران 

دانشجویی است. 
ایمانیه خواســتار توجه دانشجویان پزشــکی به ارجح بودن 
پیشــگیری نسبت به درمان شد و افزود: منطقی است قبل از 

وقوع بیماری از ابتلا به آن جلوگیری کرد؛ پیشــگیری در هر 
مرحله، از درمان در مرحله بعد ارزشمندتر است.

  توجه همه جانبه به بیماران
وی در بخش دیگر سخنان خود بر توجه همه جانبه به بیماران 
تأکید کرد و گفت: توجه به بیمــاران گویی که نزدیک ترین 
فرد وابســته به شما هستند، باعث تســریع در بهبودی آنها 
می شود؛ از این نکته بســیار مهم به هیچ وجه غفلت نکنید. 
متأسفانه اغلب بیماران بستری در بیمارستان دچار تأخیر در 
تصمیم گیری می شــوند و در صورتی که فرد را از خود بدانیم 

بهترین تصمیم را در کمترین زمان اتخاذ می کنیم.

 برای بهبود وضعیت رفاهی دانشجویان پزشکی آماده کمک 
به دانشگاه هستیم

ایمانیه در ادامه گفت: مباحث رفاهی شــما دانشــجویان در 
بیمارســتان ها هم مهم اســت و نباید نسبت به آن بی تفاوت 
بود؛ برای بهبود وضعیت رفاهی آماده کمک به دانشگاه علوم 
پزشــکی هســتیم. نماینده عالی دولت در فارس با تأکید بر 
اینکــه پیگیری هــای مجدانه و پرتلاش از تکرار اشــتباهات 
جلوگیری و در رفع مشــکلات مؤثر اســت، برای دانشجویان 
آرزوی توفیق کرد و گفت: هم اکنون نوبت شماست که انصاف 
را در مقابــل نعمات خداوند و زحمات پدر و مادر، با عملکرد 

شایسته خود رعایت کنید. 

»سید مهدی مکی« سرپرست سازمان همیاری 
شهرداری های فارس شد

بــه گــزارش ســبحان، طی 
حکمی  ســید مهــدی مکی، 
همیاری  ســازمان  سرپرست 
شــهرداری های استان فارس 

شد.
معارفــه  و  تودیــع  مراســم 
همیاری  ســازمان  سرپرست 
شهرداری های استان فارس با 
اصنافی،  احسان  سید  حضور 

مدیرکل دفتر امور شهری و شــوراهای استانداری فارس، سید مهدی مکی 
سرپرست جدید سازمان و مدیران این مجموعه برگزار شد.

مکی، سرپرســت ســازمان همیاری شــهرداری های فارس ضمن تقدیر و 
تشــکر از زحمات علیرضا راستیار، مدیرعامل سابق سازمان گفت: امیدواریم 
بتوانیم با اســتفاده از برنامه ریزی های منســجم و یکپارچه از توانمندی ها و 

ظرفیت های این سازمان و کارکنان استفاده کنیم.
وی در ادامه با بیان اینکه سازمان باید یک بنگاه اقتصادی برای توسعه منابع 
باشــد، افزود: باید بتوانیم اتصال و همدلی را در بین مجموعه و شهرداری ها 
بیشتر کنیم و حوزه های مختلف عمرانی، اقتصادی و... را با مشورت پرسنل 
و ظرفیت خود ســازمان تقویت کنیم تا رونقی دوباره و خدمات شــایانی به 

تمامی  جامعه هدف ارائه دهیم. 

فرمانده انتظامی  استان فارس:
پژو پارس با 102 تریاک متوقف شد

به گزارش سبحان، سردار رهام بخش حبیبی، فرمانده انتظامی  استان فارس 
از کشــف ۱02 کیلــو و 500 گرم مواد مخدر از نوع تریاک در بازرســی از 

سواری پژو پارس در شهرستان فیروزآباد خبر داد. 
ســردار حبیبی در تشــریح این خبر اظهار کرد: در راستای طرح برخورد با 
ســوداگران مرگ، مأموران انتظامی  شهرســتان فیروزآباد حین استقرار تور 
ایســت و بازرسی در محورهای مواصلاتی به یک سواری پژو پارس مشکوک 
و دســتور ایســت دادند که راننده با تغییر جهت و سرعت زیاد بدون توجه 
اقدام به فرار کرد. وی ادامه داد: پس از طی مسافتی تعقیب و گریز مأموران 
انتظامی  موفق شدند خودرو را توقیف و در بازرسی از آن ۱02 کیلو و 500 

گرم مواد مخدر از نوع تریاک را کشف کنند. 
فرمانده انتظامی  اســتان با اشــاره به اینکه راننده قاچاقچی پس از تشکیل 
پرونده برای ســیر مراحل قانونی روانه دادسرا شد، تصریح کرد: عزم و اراده 
پلیس در برخورد با ســوداگران مرگ بسیار جدی اســت و از هیچ اقدام و 

کوششی در این رابطه فروگذار نخواهد بود.

رئیس پژوهشکده پسته کشور بیان کرد:
کنترل بیماری سرخشکیدگی درختان پسته در فارس

به گزارش سبحان، امیرحســین محمدی، رئیس پژوهشکده پسته کشور از 
کنترل بیماری سرخشــکیدگی درختان پسته در اســتان فارس خبر داد و 
گفت: اقدامات مؤثر جهاد کشــاورزی و همکاری باغ داران، منجر به کنترل 
این عارضه در باغات پسته شــد و هم اکنون شاهد وضعیت مناسبی در این 

درختان هستیم.
  اکثر سرخشکیدگی ها ناشی از مدیریت نامناسب آب بود

 محمدی در بازدید از باغات پســته شهرستان های سروستان و خرامه بیان 
کرد: تأخیر در شــروع آبیاری درختان پســته و کنترل علف های هرز باغات 
از مهم ترین اقداماتی بود که در زمینه کنترل این بیماری انجام شده است.

به گفته وی؛ اکثر سرخشکیدگی ها ناشی از مدیریت نامناسب آب بود که در 
نتیجه اقدامات انجام شده، رطوبت خاک در ریشه درختان کاهش پیدا کرده 

و خفگی و آب زدگی ریشه ها از بین رفته است.
این مســئول با اشــاره به اینکه باید آموزش های لازم و تخصصی در زمینه 
آبیاری درختان پسته به باغداران ارائه شود، تصریح کرد: برگزاری کلاس های 
آموزشــی با تخصص های آبیاری، تغذیه باغات، مبارزه با آفات و بیماری ها از 

جمله برنامه هایی است که در آینده نزدیک اجرایی خواهد شد.
محمدی بیان کرد: در پژوهشــکده پســته کشور پیشــنهاداتی در رابطه با 
بهبود وضعیت آبیاری و همچنین مناطق مستعد برای کشت پسته در دست 
بررســی داریم که تا یک ماه آینده در قالب دســتورالعمل به سازمان جهاد 

کشاورزی ارائه خواهیم داد.
وی اظهــار امیدواری کرد: با مجموعه این اقدامات و بهره گیری از ظرفیت ها 
و همدلی که در بخش کشــاورزی استان فارس وجود دارد بتوانیم در آینده 

شاهد ارتقای وضعیت تولید پسته در این استان باشیم.
 ظرفیت فارس برای تبدیل شدن به یکی از قطب های پایدار تولید پسته

این مســئول به وضعیت خوب خاک، مســائل بومی  و دانش فراوانی که در 
اســتان فارس وجود دارد اشــاره کرد و گفت: همگی این ظرفیت ها شرایط 
را بــرای تبدیل این اســتان به عنوان یکی از قطب های پایدار تولید پســته 
کشــور فراهم کرده است. رئیس پژوهشکده پسته کشــور افزود: امیدواریم 
در پژوهشکده پسته کشــور بتوانیم با کاهش مصرف آب و افزایش راندمان 

آبیاری، گامی  در جهت افزایش تولید پسته کشور برداریم. 

معاون بهره برداری توزیع نیروی برق فارس عنوان کرد: 
تأمین برق پایدار 27 شهرستان استان 

با وجود گرمای شدید هوا 

به گزارش ســبحان، حمیدرضا جلایر، معاون بهره برداری و دیســپاچینگ 
شــرکت توزیع نیروی برق اســتان فارس گفت: با وجود گرمای بی ســابقه 

تابستان امسال تأمین برق در این استان به صورت پایدار در جریان است.
جلایر اظهار داشــت: همزمان با ورود موج جدید گرما به اســتان، استفاده 
از سیســتم های سرمایشی افزایش چشمگیری داشــته است؛ اما با تلاش و 
پشتیبانی مناسب، تمامی  شبکه توزیع نیروی برق فشار متوسط و ضعیف در 

محدوده تحت پوشش این شرکت پایدار و برقرار است. 
 مورد خاصی از قطعی برق در استان مشاهده نشده است

وی با بیان اینکه از طریق رصد شــبکه توزیع نیروی برق به صورت نقطه به 
نقطه و با اســتفاده از داده های برخــط هم اکنون مورد خاصی از قطعی برق 
در اســتان مشاهده نشده است؛ ابراز داشت: گاهی اوقات بروز برخی حوادث 
غیرمترقبــه و غیرقابل پیش بینی برای شــبکه برق رخ می دهد که ســبب 
ایجاد برخی مشــکلات و در نتیجه قطعی موقت برق می شود؛ اما با آمادگی 
کامل کلیــه عوامل عملیاتی و اجرایی در ایام اوج مصرف، تلاش گردیده در 
کمترین زمان ممکن، حوادث ناشــی از جریان برق، مدیریت و شــبکه برق 
اســتان کماکان پایدار گردد. جلایر یادآور شد: شــرکت توزیع نیروی برق 
استان فارس با برخورداری از ۱6۹ گروه عملیاتی شامل گروه های اتفاقات و 
پشتیبان، ۳۳8 نیروی ماهر فنی و پشتیبان و ۱02 خودرو اتفاقات در سطح 
اســتان برای حفظ پایداری شبکه و ارائه خدمات شایسته به هم استانی ها به 

صورت شبانه روزی آماده خدمت رسانی هستند. 
  دو هفته بسیار گرم پیش روی کشور قرار دارد؛ ضرورت همکاری تمامی 

 مشترکان جهت عبور از اوج بار
معاون بهره برداری و دیســپاچینگ شرکت توزیع نیروی برق استان فارس 
یادآورشد: مشــترکان برق در صورت مشــاهده هرگونه مشکل یا نقص در 
شــبکه توزیع برق مراتب را به مرکز فوریت های برق با شــماره ۱2۱ اطلاع 

دهند. 
این مســئول در بخش دیگری از ســخنان خود بر ضرورت همکاری تمامی 
 مشــترکان جهت عبور موفق از اوج بار تابســتان تأکید کرد و اظهار داشت: 
دو هفته بســیار گرم پیش روی کشــور قرار دارد و بی تردید مصرف برق نیز 
ســیر صعودی پیدا می کند که امید است با همکاری هم استانی های عزیز و 

بهینه سازی مصرف انرژی بتوانیم این روزها را پشت سر بگذاریم. 
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س : طاهره حیاتی
عک

به گزارش ســبحان، محمــد میرزایی، سرپرســت مدیریت 
جهاد کشــاورزی شهرستان شــیراز از کشف و ضبط ۱800 
کیلوگرم کود شیمیایی تقلبی از انبار دو واحد فروشگاهی این 
شهرســتان خبر داد و گفت: برای متخلفین پرونده تعزیراتی 

تشکیل و به مراجع قضایی معرفی شد.

میرزایی با بیان اینکه اقلام مذکور با گشــت اکیپ بازرســی 
و ســامان دهی فروشــگاه های ســم و کــود و داروخانه های 
گیاه پزشــکی کشف شــد، تصریح کرد: نهاده ها ضبط و پس 
از بارگیــری به انبــار مدیریت حفظ نباتات ســازمان جهاد 

کشاورزی استان فارس منتقل شده است.
این مســئول ضمن تقدیر از اعضای اکیپ بازرســی متشکل 
از حفظ نباتات، مرکز تحقیقات کشــاورزی و منابع طبیعی، 
ســازمان نظام مهندسی کشــاورزی و منابع طبیعی، شرکت 
خدمات حمایتی، اتحادیه فروشندگی های سم و کود شیراز، 

اتاق اصناف، اداره کل تعزیرات حکومتی و اداره اماکن نیروی 
انتظامی، افزود: روند بازرســی ها و نظارت ها بر فروشگاه های 
مختلف شهرســتان شــیراز با قــوت ادامه خواهد داشــت. 
میرزایی با اذعــان به اینکه محصــولات تقلبی و بی کیفیت 
علاوه بــر بی اثری در مــزارع موجب هــدرروی منابع مالی 
 کشــاورزان و تولیدکنندگان می شــود، بیان کرد: وجود این 
دســت نهاده های غیرمجاز در بازار تهدیدی برای ســلامتی 
عموم مردم جامعه نیز می باشد؛ از این رو فرایند بازرسی ها با 

جدیت دنبال می شود.

سرپرست مدیریت جهاد کشــاورزی شهرستان شیراز ضمن 
توصیه به کشــاورزان که برای تهیــه نهاده های خود صرفاً از 
طریق فروشــگاه های مجاز اقدام کنند، اظهار کرد: دارا بودن 
مجــوز و کد ثبت ماده کودی از مؤسســه خاک و آب وزارت 
جهاد کشاورزی که عددی پنج تا 6 رقمی  است، نشان دهنده 
استاندارد بودن کالاست. به گفته وی؛ با وارد کردن کد مورد 
نظر از طریق سامانه پیامکی ۳000646424 یا پایگاه جامع 
اطلاعات به نشانی www.kswri.ir دریافت اطلاعات صحت 

کودهای شیمیایی امکان پذیر است. 

 سرپرست مدیریت جهاد کشاورزی شیراز خبر داد: 

 کشف کود تقلبی از 2 انبار نهاده های کشاورزی در شیراز

مدیرکل تشخیص و وصول درآمد شهرداری شیراز اعلام کرد: 

جایزه ویژه 10میلیارد ریالی برای شهروندان خوش حساب در پرداخت عوارض شهرداری شیراز
به گزارش ســبحان، امید گشتاسبی، مدیرکل 
تشــخیص و وصول درآمد شــهرداری شیراز از 
اهــدای مجمــوع جوایز یکصد میلیــارد ریالی 
و یــک جایــزه ویــژه ۱0میلیارد ریالــی برای 
شهروندان خوش حساب خبر داد و از شهروندان 
فرهنگ مــدار برای پرداخــت به موقع عوارض و 
مشارکت در سازندگی و توسعه کلان شهر شیراز 

دعوت کرد. 
وی افــزود: به موجب قانون عمران و نوســازی 
شهری، هر ساله تمامی  املاک واقع در محدوده 
و حریم شهر مشمول پرداخت عوارض نوسازی 
می شــوند و این مطالبه شــهرداری بر مبنای 
محاســبه عوارض ۱/5 درصــد ارزش معاملاتی 
املاک بر اســاس ماده 64 قانــون مالیات های 

مستقیم است.
وی با بیان اینکه قبوض عوارض سالانه نوسازی 
شــهرداری ها مشتمل بر بهای خدمات پسماند، 
آتش نشــانی و ۱/5 درصــد ارزش معاملاتــی 
ساختمان است، اظهار کرد: با توجه به اطلاعات 
هویتی که از مالکان در سامانه شهرداری موجود 
است، هر ساله قبوض نوسازی درب منازل توزیع 
می شود؛ لذا شهروندان محترم می توانند هم از 

طریق مراجعه حضــوری به مناطق یازده گانه و 
همچنین از طریق ســامانه سرو شیراز و سامانه 
eshhar.Shiarz.ir نســبت به پرداخت عوارض 
خــود اقدام کنند. مدیرکل تشــخیص و وصول 
درآمد شهرداری شــیراز همچنین توصیه کرد: 
در صورتی کــه مالکین تاکنــون قبضی دریافت 
نکرده انــد، حتماً بــه شــهرداری منطقه خود 
 مراجعه کــرده و اطلاعات هویتــی ملک خود 

را ثبت کنند.  
گشتاسبی با یادآوری اینکه جوایز خوش حسابی 
عوارض سنوات گذشــته به شهروندان تقدیم و 
پرداخت شده است، بیان کرد: بر اساس مصوبه 
شورای اســلامی  شهر شیراز، شهروندانی که در 
سال ۱40۳ اقدام به پرداخت عوارض نوسازی، 
خودرو و شــغلی کنند، می توانند در قرعه کشی 
جشنواره خوش حسابی عوارض با جایزه یکصد 

میلیارد ریالی شرکت کنند.
وی همچنین در تشریح این موضوع عنوان کرد: 
این قرعه کشی شــامل چندین جوایز نقدی از 
۱00 میلیون ریال تا 500 میلیون ریال و به طور 
ویژه یک جایزه ۱0 میلیــارد ریالی خواهد بود 
که قرعه کشی مذکور برپایه امتیازبندی صورت 

خواهــد گرفت؛ بدین صورت که مؤدیان اگر در 
فصل اول ســال عوارض خود را پرداخت کنند، 
4 امتیاز و اگر در فصول دیگر اقدام به پرداخت 
نمایند به ترتیب ۱، 2 و۳ امتیاز تا پایان ســال 

دریافت خواهند کرد.
  امکان تقسیط پرداخت عوارض نوسازی برای 

شهروندان مهیا شده است
مدیرکل تشــخیص و وصول درآمد شــهرداری 

شــیراز بیان کرد: با مصوبه شــورای اســلامی 
 شهر امکان تقســیط پرداخت عوارض نوسازی 
برای شهروندان مهیا شــده است و شهروندان 
می توانند عوارض هر ســال را در همان سال و 
حداکثر در 5 قســط پرداخت کنند و همچنین 
مؤدیانــی که به موقع عــوارض خود را پرداخت 
کنند، عــلاوه بر تخفیف ۱0 درصدی ســالانه 
عوارض نوســازی به میــزان ۳0 درصد تخفیف 

از بهای خدمات پسماند و آتش نشانی بهره مند 
خواهند شد.

گشتاسبی در بخش دیگری از سخنانش اظهار 
کرد: تخفیف های پلکانی برای پرداخت کنندگان 
نقدی عــوارض صنفــی، ســاختمانی و بهای 
خدمات شــهرداری شیراز از ابتدای سال جاری 
در دســتورکار قــرار گرفته که تــا پایان هفتم 
مرداد ماه جاری امکان بهره برداری از 28 درصد 

تخفیف را دارند.
وی اضافه  مرد: همچنین مؤدیان متقاضی پروانه 
ســاختمانی که در زمان صدور نقشــه اقدام به 
پرداخــت نقدی کننــد؛ امــکان بهره مندی از 
4۹ درصد تخفیف عوارض را خواهند داشــت. 
مدیرکل تشــخیص و وصول درآمد شــهرداری 
خوش حســابی  جوایــز  برنــدگان  از  شــیراز 
شهرداری شــیراز به عنوان سفیران تشویق به 
مشــارکت مردم یاد کرد و اظهار کرد: پرداخت 
به موقع عوارض در راســتای توســعه شــهری 
و بهبــود کیفیت زندگی شــهروندان اســت و 
در صورت مشــارکت به موقع شــهروندان، این 
مهم امکان پذیر خواهد بود و در واقع شــهروند 

پرسشگر همان شهروند مسئولیت پذیر است. 

استاندار فارس خواستار شد: 

 توجه به ارجح بودن پیشگیری نسبت به درمان

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی فارس اعلام کرد: 

انعقاد 116قرارداد سرمايه گذاري در 
شهرك صنعتي خرامه

به گزارش ســبحان، ســید مسعود 
شــرکت  مدیرعامــل  عظیمــي، 
شهرک های صنعتی فارس در بازدید 
صنعتي   شــهرک  زیرساخت هاي  از 
تبدیل  براي  برنامه ریــزی  از  خرامه 
این شــهرک به یکــي از قطب هاي 
صنعتي اســتان خبــر داد و گفت: 
بــا توجه به  موقعیــت جغرافیایي و 
نزدیکي این شهرک صنعتي به مرکز 
اســتان و نیز وجود ظرفیت ویژه براي توســعه اراضي صنعتي، دستیابي به این هدف 

امکان پذیر است.
 توسعه 300هکتاري شهرک صنعتي خرامه

عظیمــي افزود: طرح توســعه ۳00هکتاري شــهرک صنعتي خرامه بــا جدیدیت در 
دستورکار قراردارد تا ظرفیت ها به منظور استقرار و فعالیت طیف گسترده اي از صنایع 
تولیدي فراهم شــود. وي با بیان اینکه علي رغم تلاش هاي انجام شده به علت ظرفیت 
کم اراضي صنعتي در شیراز، امکان استقرار و فعالیت بخش زیادي از واحد هاي صنعتي 
را با محدودیت مواجه کرده اســت، گفت: شــهرک صنعتي خرامه مي تواند بخشي از 
خلاء کمبود اراضي صنعتي در مرکز اســتان را رفع کند و داراي توجیه اقتصادي براي 
طرح هاي سرمایه گذاري است. مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی فارس با اشاره به 
فراهم بودن زیرســاخت های تولید در شهرک صنعتی خرامه، افزود: در بخش اعتبارات 
زیرساختی نیز نگاه ویژه ای به این شهرک صنعتی شده است و طرح های مختلفی نظیر 
شبکه فاضلاب، روشنایی معابر، شبکه داخلی گاز و شبکه داخلی آب و جدول گذاری با 

اعتبار 25میلیارد تومان در سه سال اخیر به بهره برداری رسیده است.
عظیمي با بیان اینکه هم اکنون مساحت شهرک صنعتي ۹7هکتار است گفت: تاکنون 
۱۱6قرارداد ســرمایه گذاری در این شــهرک صنعتی منعقد شــده و ۳4 هکتار زمین 
صنعتی نیز واگذار شــده که از این تعداد ۱0واحد بهره بردار با 200 نفر اشتغال نیز در 
مرحله فعالیت اســت. وي با بیان اینکه تاکنون ۳8پروژه زیر ســاختی در این شهرک 
صنعتی اجرا و بســتر توسعه صنعتي و ایجاد اشــتغال پایدار در خرامه را ایجاد کرده 
است، گفت: روند اســتقرار و بهره برداري از واحدهاي صنعتي در این شهرک صنعتي 

شتاب گرفته و شهرستان خرامه در مسیر توسعه صنعتي قرارگرفته است. 

بــه گــزارش ســبحان، محمــد ثابت اقلیــدی، مدیــرکل 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی استان فارس 
اســتمرار اجــرای دوره های آموزشــی تخصصــی در حوزه 
گردشــگری را ضروری دانســت و تأکید کــرد: آموزش های 
تخصصی در ارتقای ســطح علمی  و عملــی تمامی  فعالان و 
شاغلان حوزه گردشگری تأثیر و نقش بسزایی دارد و ضروری 

است به این مقوله جدی تر پرداخته شود.
ثابت اقلیدی گفت: افزایش ســطح علمی  نیروی انسانی یکی 
از نیازهای اصلی صنعت گردشــگری اســت و باید دوره های 
آموزشی تخصصی در این حوزه استمرار داشته باشد. مدیرکل 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی استان فارس با 

بیان اینکــه کارگاه یک روزه مهارت آموزی زنان شــاغل در 
حرفه خانه داری واحدهای اقامتی استان فارس در هتل بزرگ 
شیراز برگزار می شود، افزود: این دوره های آموزشی تخصصی 
با همکاری انجمن حرفه ای مؤسســات آموزشی گردشگری، 
جامعه هتلداران اســتان فارس، انجمن حرفه ای اقامتگاه های 
سنتی استان و انجمن حرفه ای اقامتگاه های بوم گردی استان 

برگزار می شود. 
وی بــا بیان اینکــه در این دوره های آموزشــی بیش از 60 
نفر شــرکت کننده حضور دارند، اظهار کرد: شرکت کنندگان 
در ایــن کارگاه یک روزه زنان شــاغل در حرفــه خانه داری 
واحدهــای اقامتی شــامل هتل هــا، اقامتگاه های ســنتی و 

بوم گردی می باشند که به صورت تئوری و عملی آموزش های 
تخصصی را می بینند.

ثابت اقلیدی در ادامه افزود: با توجه به اینکه شــیراز میزبانی 
سومین جشنواره بین المللی چند رسانه ای میراث فرهنگی را 
در اواخر آبان ماه امســال دارد، ضــرورت برگزاری دوره های 
آموزشــی تخصصــی و بازآمــوزی ویژه شــاغلین و فعالان 

تأسیسات گردشگری همچنان احساس می شود.
مدیــر کل میراث فرهنگی فارس گفت: طبق برنامه ریزی های 
انجام شده از این دست دوره های آموزشی در چندین مرحله 
برای شاغلین صنعت گردشگری استان که به صورت مستقیم 
با گردشگران و میهمانان این جشنواره بین المللی در ارتباط 

هستند؛ اعم ازشاغلین در اماکن تار یخی و فرهنگی، کارکنان 
فرودگاهی، رانندگان تاکســی های گردشگری و فرودگاهی، 
شــاغلین در واحدهای اقامتی و پذیرایی و. . . . برگزار خواهد 
شد. ثابت اقلیدی ادامه داد: برگزاری دوره های آموزشی چون 
آداب و معاشرت و اصول رفتار حرفه ای، خانه داری، میزبانی، 

اصول تشریفات بین المللی و... در نظر گرفته شده است. 

به گزارش سبحان، با صدور دستو قضایی اخذ شده 
از محاکــم صالحه در خصوص آزادســازی تصرفات 
بســتر و حریم رودخانه ها، 2500 متر مربع از بستر 

رودخانه بروک رفع تصرف گردید. 
سجاد مجاب، مدیر منابع آب شهرستان اقلید، ضمن 

هشــدار به متخلفین و متصرفین بستر رودخانه ها و 
مجــاری و منابع آبی گفت: با حمایت بســیار خوب 
دستگاه قضایی به خصوص دادستان شهرستان اقلید 
حدود2500 مترمربع از بستر و حریم رودخانه بروک 
تحت تصرف شبکه بهداشت و درمان شهرستان که 
در طغیان های فصلی، ایــن رودخانه تهدیدی برای 
جان ســاکنان و کارمندان به شــمار می رفت رفع 

تصرف گردید. 
امیرحسین انصاری فر، دادســتان عمومی  و انقلاب 
شهرســتان اقلید نیز طی بازدید و نظارت بر اجرای 
حکم تخریب ساختمان واقع در بستر رودخانه اعلام 
کرد: در حال حاضر با آزادســازی ســاحل شمالی 
این رودخانه در محل شــبکه بهداشــت به منظور 
 عبور آب، خطر ســیلاب های فصلی تــا حد زیادی 

کم شده است. 
دادستان عمومی  و انقلاب شهرســتان اقلید افزود: 
مقــرر گردید مســئولان مربوطه ضمــن تمکین از 
دســتورات قضایــی و اخطارهای امــور منابع آب، 
پیگیری های لازم جهت تخلیه ســایر ساختمان های 
اداری واقع در بستر جنوبی این مجتمع انجام دهند 
و در اســرع وقت بســتر رودخانــه را رفع تصرف و 
ســاختمان های غیرمجاز را جمع آوری نمایند تا از 
اتفاقات مشابه تلخ سیلاب تابستان ۱40۱ جلوگیری 

شود.
لازم به ذکر است تصرف حریم رودخانه ها در مواقع 
بروز ســیلاب خطرات جانی و مالی برای متصرفان 
دارد؛ از این رو همگان باید نسبت به تصرف نکردن 

این حریم حس مسئولیت پذیری داشته باشند. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی فارس خبر داد: 

 برگزاری دوره های آموزشی تخصصی گردشگری

آزاد سازی 2500متر مربع از بستر و حريم رودخانه بروك

به گزارش ســبحان، وحید بهفر، سرپرست شرکت 
گاز اســتان فارس گفت: در زمســتان سال گذشته 
افزون بر 2۳4 میلیارد تومان پاداش صرفه جویی به 
بیــش از یک میلیون و ۱4۳ مشــترک گاز خانگی 

استان فارس اختصاص یافت. 
وی هــدف از اختصاص مشــوق های مصرف بهینه 
گاز را جلوگیــری از ناتــرازی گاز و ارائــه خدمات 
پایدار به مشــترکان به خصوص در ماه های ســرد 
ســال عنوان کــرد و گفت: در همین راســتا مقرر 
شــد که اگر مشــترکان خانگــی در فاصله زمانی 
۱6 آذر تــا ۱5 اســفند، بتوانند ۱0 تــا ۳5 درصد 
مصرف خود را در مقایســه با مدت مشابه سال قبل 

کاهش دهنــد، مبلغی به عنوان پاداش صرفه جویی 
دریافــت کنند. بهفر بــا تصریح بــر اینکه پاداش 
صرفه جویی به مشــترکانی تعلق گرفته که الگوی 
کاهش مصــرف را رعایت کردنــد، گفت: وضعیت 
هدررفت گاز در بخش های مختلف خانگی، تجاری، 
صنایع، نیروگاه هــا و...، نیازمند همدلی و همراهی 
هم اســتانی ها در مدیریت بهینه مصرف در تمامی 

 فصول سال به ویژه در فصل سرد سال است.
وی با اشــاره بــه اختصاص بیــش از 2۳4 میلیارد 
تومان به عنــوان پاداش صرفه جویی در زمســتان 
سال گذشــته در اســتان فارس گفت: در مجموع 
شــرکت ملی گاز ایران، ۳/8 همت به عنوان پاداش 

صرفه جویی بــه بیش از ۱7میلیون مشــترک گاز 
در سطح کشــور اختصاص داد. به گفته سرپرست 
شرکت گاز استان فارس میزان مصرف گاز طبیعی 
در استان در زمستان ۱402 در بخش خانگی بیش 
از یــک میلیــارد و ۳۱8 میلیــون مترمکعب بوده 
اســت که این میزان مصرف را با راه کارهایی ساده 
می توان مدیریت کرد. بهفر با اشــاره به بهره مندی 
۹۹/8 درصدی خانوار شهری و ۹8 درصدی خانوار 
روستایی استان فارس بر ضرورت نقش مؤثر بخش 

خانگی در مدیریت بهینه مصرف گاز تأکید کرد. 

سرپرست شرکت گاز استان فارس اعلام کرد: 

اختصاص پاداش صرفه جويی به بیش از يک میلیون 
مشترك گاز خانگی در سال گذشته
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ادبیات

مجموعه کتابی که تصویرگری آن
  ۷ سال طول کشید

مجموعه پنج جلدی نوجوان و داستان های آسمانی، داستان هایی مذهبی 
علی  موضوع  نکرد«،  یاری اش  »کسی  در  کربلا  واقعه  موضوع  با  کوتاه  و 
بن موسی الرضا )ع( امام هشتم در »سه دانه انگور سرخ«، موضوع فاطمه 
زهرا )س( و علی  بن ابی طالب )ع( در »عروسی شبیه هیچ کس«، موضوع 
علی  بن ابی طالب )ع( در »یکی برای همیشه« و واقعه کربلا در »سقای 

تنها« است.
نویسنده  زیرا  کشید،  طول  سال   ۷ جلدی،   5 مجموعه  این  تصویرگری 
به  ویژه  توجه  نتیجه  در  نباشد.  کلیشه  تصویرهایش  که  می خواست 

تصویرها، کتاب مورد استقبال مخاطبان 9 تا 15 ساله قرار گرفته است.
نوجوان،  و  کودک  نویسنده  کتاب ها،  این  نویسنده  مشهدی رستم  فاطمه 
 13۶4 سال  از  جدی  طور  به  وی  شد.  متولد  تهران  در   134۶ سال 
نخستین  ازجمله  شد.  نوجوانان  و  کودکان  برای  نویسندگی  حوزه   وارد 
نیم وجبی  »آبجی  کودکان«،  برای  شاد  »ترانه های  می توان  کتاب هایش 

من«، »رنگین کمانی از کفش« و »تاپ تاپ تاپ« را نام برد. 
قسمتی از متن کتاب »کسی یاری اش نکرد«

مسلم که به هیچ شکل انتظار چنین بی وفایی از یارانش نداشت، به ناچار 
با حالی پریشان و درمانده از تنهایی خویش راه برگشت را انتخاب کرد. تا 
اینکه بعد از مدتی تاختن در هوای گرم و کوچه های ناآشنا و غریب کوفه، 
باز کرد. مسلم گفت:»ای زن،  را  ایستاد و در زد. زنی در  مقابل خانه ای 

تشنه ام و خسته. دنبال کسی و جایی که پناهم باشد!«
او چه کسی  اما پسر زن وقتی فهمید  زن خواسته مسلم را به جا آورد؛ 
است، پنهان از چشم مادر ماجرا را به ابن زیاد خبر داد. ابن زیاد هم سربازان 

زیادی را برای گرفتن مسلم روانه  خانه ی زن نمود.
جنگ بین مسلم و سربازان شروع شد تا آنجا که مسلم کم کم از توان رفت. 
سربازان او را اسیر و به قصر بردند. ابن زیاد از مسلم پرسید: »بگو ببینم 
مسلم، چرا به این شهر آمدی و میان مردمی که با هم یکی بودند، اختلاف 

انداختی و اتحادشان را بر هم زدی؟«
مسلم جواب داد: »از آنجایی که شما بدون رضایت مردم بر ایشان حکومت 

کرده و آنان را به جایی غیر از آنجا که خداوند امر نموده، برده اید.« 
فاطمه مشهدی رستم و تصویرگری  نوشته  نکرد«  یاری اش  کتاب »کسی 
با  وزیری،  قطع  در  مصور،  و  رنگی  صفحه   48 در  کریمی طاری  ساناز 
شمارگان هزار نسخه در سال 1402 توسط انتشارات ذکر برای کودکان و 

نوجوانان منتشر شد. این کتاب با کاغذ حمایتی منتشر شده است.
قسمتی از متن کتاب »سه دانه انگور سرخ«

از فرصت  به دستور خلیفه  عباسی،  با رفتن وزیر و همراهانش، مهمانان 
استفاده کردند و با گفت وگو و شوخی و خنده، مشغول پذیرایی از خود 
انواع میوه ها و غذاها و شربت های خُنک و گوارا،  از  توانستند،  تا  شده و 
خوردند. پس از مدتی کوتاه، صدای طبل زدن طبال ها در همه جای قصر 
بلند شد، همین موقع چند تن از خادمان دربار، وارد تالار شدند. یکی از 

آن ها با صدای بلند داد زد و گفت:
-بگوش باشید. بهوش باشید. ای درباریان، بزرگان، اشراف و اشرافزادگان، 
محبوب،  خلیفه ی  برگزیدگان  ای  و  مهمانان  ای  ملاکین،  و  مالکین  ای 
برخیزید که یگانه ولیعهد مأمون، خلیفه  خلیفه ها که وجودش به سلامت 

باشد، وارد می شود. 
تصویرگری  و  مشهدی رستم  فاطمه  نوشته  انگور سرخ«  دانه  »سه  کتاب 
مجتبی عصیانی در 32 صفحه رنگی و مصور، در قطع وزیری، با شمارگان 

هزار نسخه در سال 1402 توسط انتشارات ذکر منتشر شده است.
قسمتی از متن کتاب »عروسی شبیه هیچ کس«

کاری،  بدون هیچ  و  بگذاری  آیا همین طور می خواهی دست روی دست 
بنشینی کنار و ساکت بمانی؟ البته من خبر این را دارم که دوبار پیش 
پیامبر رفته ای و اما، با آن شرمی که داری، نتوانسته ای حرف دلت را به او 

بگویی و خواسته ات را مطرح کنی.«
برایم تعریف  پسر فوری در ادامه ی حرف سعد گفت: »مادرم این را هم 
کرده. گمانم برای این حرفش را نزده که هربار به همان مسئله فکر کرده. 
فاطمه  خواستگاری  برای  بگویم  و  بروم  چه طور  خالی،  دست  با  که  این 
نیست؟  این طور  آیا  و پرسید:»  نگاه کرد  به علی)ع(  آمده ام!« پسر  )س( 

آیا راست نمی گویم؟«
کتاب »عروسی شبیه هیچ کس« نوشته فاطمه مشهدی رستم و تصویرگری 
با  وزیری،  قطع  در  مصور،  و  رنگی  صفحه   32 در  کریمی طاری  ساناز 
شمارگان هزار نسخه در سال 1402 توسط انتشارات ذکر برای کودکان 

و نوجوانان منتشر شد. 

تغییر اقلیم، بروز و شدت پدیده ال نینو را افزایش می دهد
فن آوری

پدیده  یک   )ENSO( نینو  ال  جنوبی  نوسانات 
آب و هوایی است که در آن گرمای آزاد شده در 
بارندگی  به  منجر  جو  به  اقیانوس  از  بخش هایی 
آمریکای  غربی  سواحل  مانند  مناطقی  در  بیشتر 
مانند  مناطقی  در  خشکسالی  و  جنوبی  و  شمالی 
کانادا و آفریقا می شود. کارشناسان اقلیم و آب وهوا 
بروز  که  اند  شده  متوجه  گذشته،  سال  چند  در 

نوسانات جنوبی ال نینو شدیدتر شده است.
چنین  بود  داده  نشان  قبلی  تحقیقات  درحالی که 
بار در هر قرن  یا 9   8 رویدادهای شدیدی تقریباً 
حوزه  این  کارشناسان  از  برخی  می افتد،  اتفاق 

باعث  می تواند  زمین  کره  دمای  افزایش  معتقدند 
وقوع بیشتر آنها شود.

اکنون 3 محقق شامل دو نفر از مؤسسه ژئوفیزیک 
تحقیقات  مرکز  از  نفر  یک  و  کلن  هواشناسی  و 
این  بررسی  برای  آلمان،  در  کیل  شهر  اقیانوس 
فرضیه داده های تاریخی و داده های دیگر مطالعات 
صورت  در  هوایی  تأثیرات  زمینه  )در  تحقیقاتی 
افزایش دما( را کنار هم گذاشته و به مدل جامع 
داد  نشان  برآوردها  دادند.  ارائه  زمین  کره  اقلیم 
تا  نشود،  متوقف  گلخانه ای  گازهای  انتشار  اگر 
درجه   2/9 زمین  کره  سطح  در  دما   2100 سال 

سانتی گراد افزایش خواهد داشت.
از  بعد  دما  اگر  آنها  مدل  اساس  بر  همچنین 
دما  اوج  نقطه  یابد،  افزایش  سال 2100 همچنان 
شاهد  را  سانتیگرادی  درجه   3/۷ افزایش  زمین 
شدید  نیز  نینو  ال  پدیده های  همه  و  بود  خواهد 
اگر  حتی  که  شدند  یادآور  محققان  این   است. 
متوقف  را  اقلیم  تغییر  میزان  بتواند  بشری  جهان 
کند، طبیعت به قرن ها زمان نیاز دارد تا به وضعیت 

عادی بازگردد.

  عبور گردشگران از پل رنگین کمانی - شاندونگ چین

عکس خبر

  اردوی تیم ملی والیبال نشسته ایران برای حضور در پارالمپیک پاریس

   مزار های تاریخی قبرستان اسرار آمیز سفید چاه - مازندران

  همایش اعضای کمیته های مشورتی انتخاب دولت چهاردهم

  راه اندازی قطار کانتینری ایران- چین

تغذیه

قاب امروز

عکس : طاهره حیاتی   بهسازی گذرهای دروازه اصفهان، حافظ و تختی - شیراز

و  عجیب  افزایش  از  جدای  اخیر  سال  چند  در 
روش  چندین  تست  شاهد  خودرو  قیمت  شدید 
عرضه هستیم تا بلکه افسار افزایش قیمت خودرو 
جواب  روش ها  این  از  هیچ کدام  اما  شود؛  کشیده 
نداده اند. از قرعه کشی و تشکیل صف های طولانی 
گرفته تا عرضه در بورس و بلوکه کردن پول و...، 
تدابیر مسئولان درباره کاهش قیمت خودرو به در 
بسته خورده است. جدای از این موارد، خریداران 
را  مدنظر خودرو  مبلغ  متعددی  موارد  در  خودرو 
اما  کرده اند،  پرداخت  آن  دریافت  از  قبل  مدت ها 
نه قیمت  نه موعد دقیق تحویل مشخص است و 
نهایی آن! در موارد زیادی نیز خودرویی به غیر از 

خودروی انتخابی اولیه عرضه می شود.
با این تفاسیر، آنچه در چند روز اخیر سر و صدا 
به پا کرده آزاد شدن واردات خودروهای سواری و 
برخی  بود.  مردم  عموم  توسط  کشور  به  کارکرده 
محدودیت هایی  همچنان  می دهد  نشان  اطلاعات 
برای ورود خودروها وجود دارد. بر اساس آیین نامه 
موتور  حجم  با  خودروها  از  دسته  سه  ابلاغی، 
راست  فرمان  خودروهای  سی سی،   2500 بالای 
ورود  امکان  مبدأ  در کشور  و خودروهای سرقتی 
افراد  برخی  اینکه  با  داشت.  نخواهند  را  به کشور 
انبوه  به صورت  آن هم  خودرو  واردات  به  نسبت 
و حتی خودروی  ابراز خوش بینی کرده  به کشور 

مدنظر خود را نیز انتخاب نموده اند، اما تحلیلگران 
با توجه به چالش ارزی از یک طرف و وسواس بانک 
مرکزی برای تعیین منشأ ارز مورد استفاده برای 
واردات هر کالایی به کشور، معتقدند منابع ارزی 
موردنیاز برای واردات خودرو های کارکرده خارجی 
مهیا نیست و بعید است سکان دار هدایت پولی و 
نامشخص  منشأ  با  ارز  از  استفاده  با  کشور  بانکی 

برای واردات خودرو های خارجی موافقت کند.
مطرح  موضوع  این  برای  تحلیلگران  که  دلیلی 
می کنند این است که در زمان واردات خودرو های 
صفرکیلومتر، شرکت های وارد کننده تلاش کردند 
مدیران بانک مرکزی را قانع کنند تا اجازه دهند از 

ارز شخصی برای واردات خودرو استفاده شود؛ اما 
در نهایت بانک مرکزی زیر بار این درخواست نرفت 
و تأکید کرد ارز مورد استفاده برای واردات خودرو 
باید دارای منشأ مشخص باشد. همین اتفاق باعث 
شد در سال گذشته تنها حدود 12 هزار دستگاه 
انواع خودروی سواری به کشور وارد شود. امسال 
اما  شده،  وارد  دستگاه  هزار   12 حول وحوش  هم 
همچنان بخش عمده ای از این خودرو ها در گمرک 
مانده و معطل طی کردن فرآیند ورود به کشور از 
کارشناسان  مجموع  در  هستند.  ارز  تأمین  جمله 
به واردات خودروهای دست دوم خوش بین نیستند 

هرچند باید همچنان منتظر ماند.

واردات چه خودروهایی به کشور ممنوع است؟
خودرو

ركورد30سالهدماشکستهشد
منبع:فارس

افزایش  با  غذایی  محدودیت های  و  نیازها  درحالی که 
رژیم  ساده  ترفند  چند  با  می شوند،  پیچیده تر  سن 
برای  خوشمزه ای  و  ساده  راه های  می توانید  غذایی 

اصلاح رژیم غذایی خود پیدا کنید.
احتیاج  آن ها  به  میان سالی  در سن  بدن  که  غذاهایی 
دارد اگر سن شما بالای 50 سال است، به احتمال زیاد 
متوجه شده اید که اکنون تأثیر غذا بر روی شما کمی 

متفاوت از دوران جوانی است.
در حالی که پیش از این یک کاسه بستنی یک غذای 
برای شب محسوب می شد،  اصلی خوشمزه و بی ضرر 
تأثیر  اکنون  این عادت  است متوجه شوید که  ممکن 
در  خاصی  احساس  یا  دارد  شما  بر سلامتی  بیشتری 

شما ایجاد می کند.
این امکان وجود دارد که پزشک به گونه ای رژیم غذایی 
تقویت  را  استخوان ها  استحکام  تا  تنظیم کند  را  شما 
یا قندخون شما را کنترل کند و دلیل خوبی برای آن 
وجود دارد. با افزایش سن، نیازهای تغذیه ای ما تغییر 
می کند و عبارت »سلامتی شما تحت تأثیر آن چیزی 
است که می خورید« بیش از هر زمان دیگری اهمیت 

پیدا می کند.
یائسگی هستند  با  زنان شاهد کاهش سطح استروژن 
نیاز  افزایش  و  استخوانی  توده  کاهش  به  منجر  که 
به  می تواند  که  می شود  کلسیم  از  غنی  غذاهای  به 

پیشگیری از پوکی استخوان کمک کند.
را  انسولین  تولید  توانایی  بدن  مردان،  و  زنان  برای 
به راحتی در طول زمان از دست می دهد که منجر به 
می شود.   2 نوع  دیابت  ایجاد  و  قندخون  تعادل  عدم 
متابولیسم نیز کند می شود، به ویژه پس از ۶0 سالگی، 
به این معنی که غذاهای پر کالری بیشتر باعث افزایش 
قاتل  قلبی  بیماری  اینکه  به  توجه  با  می شوند.  وزن 
غذایی  رژیم  یک  داشتن  است،  جهان  در  یک  شماره 

سالم برای قلب کلیدی است.
با در نظر گرفتن این موضوع، برخی از غذاها می توانند 
برای پیشگیری از مشکلات سلامتی مرتبط با افزایش 

سن مفید باشند. در اینجا، یک متخصص 
متخصصان  و  سالمندان 

بهترین  تغذیه، 
که  را  غذاهایی 

 50 بالای  افراد 
از  باید  سال 
ی  ه ها فروشگا
غذایی  مواد 

به  کنند،  تهیه 
اشتراک می گذارند.

مانند  معطر  گیاهان 
یا  زعفران  جعفری، 

نمک  که  آنجایی  از  رزماری 
می تواند به فشار خون بالا کمک کند، 

دکتر نینا ال. بلاچمن، متخصص سالمندان در 
یک مرکز پزشکی دانشگاهی واقع در شهر نیویورک 
ایالات متحده توصیه می کند که نمک را تا حد امکان 

گیاهان  با  را  غذاها  می کنم  توصیه  من  کنید.  محدود 
طعم دار کنید. گیاهان معطری مانند جعفری، زعفران 
یا رزماری می توانند برای طعم دادن به غذای شما با 

نمک کم یا حتی بدون نمک بسیار مفید باشند.
 حبوبات

به گفته تارا تومینو، متخصص تغذیه، حبوبات )نخود، 
لوبیا سیاه و غیره( گزینه بسیار خوبی برای افراد بالای 
50 سال است. لوبیا چه کنسرو شده و چه پخته، یک 
 50 افراد  غذایی  رژیم  در  گنجاندن  برای  عالی  غذای 
همچنین  فیبر  عالی  منبع  لوبیا  است.  بالاتر  و  ساله 
کلیدی  مغذی  ماده  یک  فیبر  است.  گیاهی  پروتئین 

برای سلامت قلب، کنترل قندخون و وزن است.
آنها را بشویید و  لوبیا، حتماًٌ  در صورت خرید کنسرو 
آبکش کنید تا از شر مایع بسته بندی و سدیم اضافی 
خلاص شوید. سعی کنید روزانه نصف فنجان لوبیا را به 

سالاد یا سوپ اضافه کنید و بخورید.
 پنیر کاتیج کم چرب

افراد  برای  عالی  گزینه  یک  این  کرد:  اظهار  تومینو 
بالای 50 سال است. پنیر کاتیج کم چرب، نوعی پنیر 
رژیم های  در  و  دارد  ملایم  طعم  که  ست  کم کالری 
پروتئین  پر  این غذای  غذایی سالم گنجانده می شود. 
یک انتخاب عالی برای هر وعده غذایی در روز یا حتی 

میان وعده است.
پنیر کاتیج را با میوه ها ترکیب کنید تا ترکیبی شیرین 
و شور داشته باشید یا آن را با سبزیجات تازه مخلوط 
کنید. اگر فشار خون بالای شما نگران کننده است، پنیر 

کاتیج کم سدیم یا بدون نمک را انتخاب کنید.
 سبزی با برگ تیره

تومینو پیشنهاد کرد از میان سبزیجات برگ دار، سبزی 
اسفناج،  شامل  که  کنید  انتخاب  را  خود  علاقه  مورد 
حتی  و  کلم(  )نوعی  سبز  کولارد  شاتوت،  پیچ،  کلم 
کلم بروکلی است. این سبزیجات سرشار از فیبر، آهن، 
برای  همگی  که  هستند  کلسیم  و  پتاسیم  منیزیم، 

سلامت قلب بسیار مهم خواهند بود.
ی  ی ها کربوهیدرات سبز همچنین  برگ دار 

و کالری کمی دارند و 

اگر در تلاش برای کنترل وزن و قندخون هستید، آنها 
را به یک مکمل عالی برای رژیم غذایی تبدیل کنید.

  توت ها
می کند،  تغییر  شما  انسولین  سطح  که  همان طور 
باشید،  داشته  شیرین  خوراکی  یک  می خواهید  اگر 
از  توت ها،  انواع  هستند.  قند  کم  گزینه  یک  توت ها 
جمله توت فرنگی، زغال اخته و شاه توت، دارای فواید 

سلامتی برای افراد بالای 50 سال هستند.
تومینو می گوید: توت ها سرشار از آنتی اکسیدان هستند 
التهاب کمک و خواص ضد سرطانی را  که به کاهش 
برای بدن فراهم می کند. توت ها همچنین دارای فیبر 
بالایی هستند و آنها را به یک میوه عالی برای کسانی 

که قندخون را کنترل می کنند، تبدیل می کند.
یا منجمد را  تازه  ارگانیک  امکان توت های  در صورت 
انتخاب کنید. آنها را به تنهایی بخورید یا به بلغور جو 

دوسر، ماست، سالاد یا اسموتی اضافه کنید.
 ماهی سالمون

تومینو بیان کرد: ماهی قزل آلا در حالت ایده آل صید 
امگا 3 که دارد، یک غذای  به دلیل محتوای  آزاد آن، 
عالی برای افراد بالای 50 سال است. اسیدهای چرب 
امگا 3 برای سلامت قلب مفید همچنین با سلامت مغز 

مرتبط هستند.
ماهی سالمون با چربی اشباع کمتر نسبت به گوشت 
گنجاندن  برای  عالی  پروتئینی  انتخاب  یک  قرمز، 
ماهی  است.  رژیم غذایی  بار در هفته در  حداقل یک 
با سبزیجات، یک غذای آسان  به صورت آب پز  قزل آلا 

در طول هفته است.
 آجیل و دانه ها

بادام، گردو، دانه کتان و دانه چیا سرشار از چربی های 
مواد مغذی ضروری هستند.  و  فیبر  قلب،  برای  مفید 
آنها می توانند به حفظ سطح کلسترول سالم، حمایت 
از سلامت گوارشی و ارائه منبع پروتئین گیاهی کمک 

کنند.
 پروتئین بدون چربی

صرف  گوشت  چرب  تکه های  از 
بدون  برش های  و  کنید  نظر 
بوقلمون  و  مرغ  چربی 
را  تخم مرغ  حتی  یا 
منابع  کنید.  انتخاب 
مانند  کم  پروتئین 
تکه های  مرغ، 
بدون چربی 
 ، شت گو
و  تخم مرغ 

ی  تئین ها و پر
گیاهی )پنیر سویا، حبوبات، عدس( برای حفظ 
بهبود زخم  و  ایمنی  عضلات، عملکرد سیستم 

ضروری هستند.

لیست غذاهایی که باید بعد از ۳۰ سالگی بخورید


